
رئیسجمهور:نفعملتخودمانرادرمذاکرهباآمریکانمیبینیم
سرپرستادارهکلمستمریهایسازمانتأمیناجتماعی:

سرانهدرماندردورانبازنشستگی
به۲درصدکاهشمییابد

رئیس جمهور با بیان اینکه غربی ها مخالفت با برنامه هسته ای 
صلح آمیز ایران را با هدف مقابله با پیشرفت کشورمان دنبال 
می کنند، گفت: جمهوری اسلامی ایران بارها اعلام کرده که نه 
به کشوری ظلم می کند و نه زیر بار ظلم می رود، بلکه خواهان 
برقراری نظم و روابط عادلانه در جهان است. به گزارش ایسنا، 
سید ابراهیم رئیسی در جریان سفر به ازبکستان برای شرکت 
در بیست و دومین اجلاس سران کشورهای عضوی سازمان 
همکاری شانگهای، گفت وگویی با شبکه تلویزیونی الجزیره 

انگلیسی داشت که متن کامل این گفتگو به شرح زیر است:
الجزیره: جناب آقای رییس جمهور! ارتقای 

عضویت جمهوری اسلامی ایران در سازمان 
همکاری شانگهای برای شما به چه معناست؟

رئیس جمهور: بسم الله الرحمن الرحیم. عضویت جمهوری 
اسلامی ایران در سازمان شانگهای، زمینه ارتباط ما را با 
زیرساخت های اقتصادی کشورهای آسیایی بهتر از قبل فراهم 
می کند. دولت سیزدهم برای همکاری های منطقه ای اهمیت 
زیادی قائل است. سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران به 
تقویت و تعمیق ارتباط با همسایگان اهمیت زیادی می دهد 
و سازمان همکاری های شانگهای بستری برای استحکام 
همکاری اعضاء در زمینه مسائل منطقه ای است. ارتقای سطح 
عضویت ایران در سازمان شانگهای به عنوان عضو اصلی، حتما 
در ارتقای ارتباطات منطقه ای ما تاثیرگذار است و همزمان 
می تواند با تسهیل تبادل ظرفیت های متقابل، زمینه رشد و 
پیشرفت بیشتر را برای کل منطقه فراهم کند.هر توافقی بدون 

حل و فصل موضوعات پادمانی ادعایی بدون فایده است
الجزیره: با توجه به برگزار چندین دور مذاکرات 

هسته ای در وین، از نظر جنابعالی امضای توافق تا 
چه حد نزدیک و امکان پذیر است؟

رئیس جمهور: موضوع بحث و انتظار ما از مذاکرات وین رفع 
تحریم های ظالمانه علیه جمهوری اسلامی ایران است. در این 
توافق آنکه به تعهد خود عمل کرد، جمهوری اسلامی ایران بود. 
آژانس بین المللی انرژی اتمی، قریب به ۱۵ بار اعلام کرد که 
جمهوری اسلامی ایران به تعهداتش عمل کرده و فعالیت های 
هسته ای ایران هم صلح آمیز است. این آمریکایی ها بودند که 
از توافق خارج شدند و این کشورهای اروپایی بودند که که 
به تعهدات خود عمل نکردند. در وین مسئله رفع تحریم ها 
را دنبال کردیم و البته تاکید داشتیم که هر توافقی باید با 
یک تضمین همراه باشد. دلیل مطالبه تضمین نیز این است 
که طرف های ما در توافق، نقض پیمان کردند و حالا به طور 
طبیعی باید اعتمادی حاصل شود که آنها دوباره نقض پیمان 
نمی کنند؛ پس تضمین ضرورت دارد. همچنین رفع تحریم ها 
باید، با حل و فصل موضوعات پادمانی همراه باشد. اگر قرار باشد 

موضوعات ادعایی که ما معتقدیم سیاسی و بی اساس هستند، 
علیه جمهوری اسلامی باقی بمانند، توافق اثر و فایده ای ندارد. 
چون ممکن است طرف های توافق همانگونه که حین مذاکرات 
به شورای حکام آژانس انرژی اتمی قطعنامه  پیشنهاد کردند، 
با سوءاستفاده از نفوذ و ارتباطاتی که وجود دارد، دوباره مشکل 

ایجاد کنند.
پس موضوعات پادمانی باید حل و فصل و تمام شود و در 
رابطه با رفع پایدار و نه موقتی و مقطعی تحریم ها، تضمین 
اطمینان بخش داده شود. اگر مسئله پادمانی حل و فصل 
شود، طبیعتا زمینه توافق وجود دارد. الان هم این آمریکایی ها 
هستند که باید تصمیم بگیرند، چون آنها بودند که نقض پیمان 
کردند. آنها از برجام خارج شدند و الان آنها باید تصمیم بگیرند 

که به تعهد خودشان پایبند باشند.
الجزیره: چه موضوعاتی مانع از انجام توافق نهایی 

بین ایران و آمریکاست؟
رئیس جمهور: آنچه مانع می شود، تعهدی است که آمریکایی ها 
باید بدهند؛ ما موضع مان را اعلام کردیم. تیم مذاکره کننده  ما 
همچنان پای میز مذاکره حضور دارد و بارها اعلام کردیم که به 
یک توافق عادلانه و خوب پایبند خواهیم بود، لکن آمریکایی ها 
باید تصمیم بگیرند. این مشکل در واقع مشکل آمریکایی ها 
است که باید تصمیم بگیرند چه می خواهند بکنند! اگر چه 
تحریم برای هر کشوری ممکن است مشکلاتی ایجاد کند، 
لکن جمهوری اسلامی نشان داده که تحریم ها به هیچ وجه او 
را متوقف نکرده و نخواهد کرد. ما روند رشد و پیشرفت کشور 
را پیش بردیم و بعد از این هم برنامه داریم که این روند را ادامه 
دهیم و به هیچ عنوان پیشرفت کشور را متوقف نخواهیم کرد، 
چون ملت ما ملت با اراده و قدرتمندی است و این توانایی را دارد 
که تهدید را به فرصت تبدیل کند. ما در عرصه های مختلفی این 
کار را انجام داده ایم. امروز صنعت هسته ای در ایران صنعتی 
بومی است. اولا، با وجود آنکه دانشمندان ما از طرف رژیم 
صهیونیستی تهدید می شوند و چند نفر از دانشمندان عزیز ما 
توسط عوامل رژیم صهیونیستی ترور شدند، اما این اتفاقات ما 

را در دستیابی و پیشرفت در صنعت هسته ای متوقف نکرد.
صنعت هسته ای برای کشور ما در وهله اول یک حق است و در 
وهله بعد فواید بسیاری در حوزه صنایع، کشاورزی، پزشکی، 
حوزه نفت، گاز و پتروشیمی و تولید برق دارد. کسانی که به 
دروغ مدعی هستند نگران فعالیت های صلح آمیز هسته ای 
ایران هستند، چرا تلاشی برای متوقف کردن رژیم صهیونیستی 
نمی کنند که سلاح های مخرب نگهداری می کنند و هیچ 
حدی برای خود نمی شناسند؟ معلوم است که اینها از قدرت و 
پیشرفت جمهوری اسلامی می ترسند. بنای ما بر این است که 
به هیچ عنوان از حق جمهوری اسلامی ایران و حق مردم مان 

کوتاه نیاییم.

الجزیره: ارائه چه نوع تضمین هایی از طرف 
غربی ها در مذاکرات هسته ای برای شما قابل قبول 

است؟
رئیس جمهور: تضمین هایی که غرب اعلام می کند باید برای 
جمهوری اسلامی اطمینان بخش باشد. شما باید به جمهوری 
اسلامی حق بدهید که تضمین بخواهد، چون با کشور یا 
کشورهایی طرف نیست که به پیمان شان عمل کرده باشند، 
بلکه با آمریکایی طرف هستیم که نقض پیمان کرده است و 
خودشان هم قبول دارند که نقض پیمان کردند. وقتی خودشان 
قبول کردند که نقض پیمان کردند، طبیعتا برای اینکه بتوانیم به 
توافق با آنها به نحوی اطمینان کنیم لازم است که تضمین های 

اطمینان بخشی ارائه کنند. 
الجزیره: آیا فکر نمی کنید که انجام مذاکرات 

مستقیم و رودر رو با مقامات آمریکایی بتواند به 
نهایی شدن این توافق کمک کند؟

رئیس جمهور: ما یک دور مذاکره مستقیم را تجربه کردیم. 
فایده ای بر مذاکره مستقیم مترتب نمانده و ثابت شده که 
آنها دنبال امتیازگیری های بیشتری هستند. ما هیچ گونه 
فایده ای برای مذاکره مستقیم با آمریکایی ها نمی بینیم و نفع 
ملت خودمان را هم در مذاکره نمی بینیم. چرا آمریکایی ها 
تعهدات خود در رابطه با این قرارداد را انجام نمی دهند؟ ملت 
ایران باید ببیند که آیا آنها در گفتار و عمل خود صادق هستند 
یا باز در میانه مذاکرات به دنبال افزایش و گسترش تحریم ها 
علیه ملت ایران می روند! آمریکایی ها باید حسن نیت خود را به 

ایران اثبات کنند.
الجزیره: با توجه به سابقه بیش از ۴۰ سال روابط 
خصومت آمیز میان ایران و آمریکا، از نظر شما 

آینده این روابط چگونه خواهد بود؟
رئیس جمهور: جمهوری اسلامی ایران آرمان ها و سخن هایی 
دارد؛ ایران به دنیا اعلام کرده که ما نه ظلم می کنیم، نه زیر بار 
ظلم می رویم و نه سلطه هیچ سلطه گری  را بر خود می پذیریم. 
آمریکا دنبال این است، سلطه ای که قبل از انقلاب اسلامی 
داشته ادامه دهد، اما ملت عزیز ایران به هیچ عنوان زیر بار سلطه 
نمی رود. آنها به انحاء مختلف می خواهند سلطه گری خود را بر 
جمهوری اسلامی تداوم ببخشند و در این مسیر دشمنی خود 
را اعمال کردند. آمریکایی ها ۸ سال از صدام و حزب بعث عراق 
علیه جمهوری اسلامی حمایت تبلیغاتی و اطلاعاتی کردند و 
خسارت های بسیاری را هم در ایران هم در عراق ایجاد کردند. 
برای انجام کودتا در ایران تلاش کردند و از جریان منافقینی 
حمایت کردند که در سال های ابتدایی پیروزی انقلاب اسلامی، 
با همین روش هایی که امروز از داعش می بینیم، بیش از ۱۷ 
هزار نفر از جمله روسای جمهور و قوه قضائیه و نخست وزیر 
ایران را به شهادت رساندند. آمریکایی ها و اروپایی ها اینها را به 
عنوان گروه تروریستی اعلام کرده و در لیست سیاه قرار داده 
بودند، اما امروز دارند از آنها حمایت می کنند. سوال ما این است 
که غربی ها چرا از گروهی که خودشان تروریستی اعلام کرده 
بودند و رسما گفته بودند که دستشان به جنایت آلوده است و 
۱۷ هزار نفر را به شهادت رسانده اند، دوباره حمایت می کنند. 
لیست دشمنی های غربی ها و به خصوص آمریکایی ها با ملت 
ایران لیست بلندی است و از جمله آنها ساقط کردن هواپیمای 
مسافربری ایران است، آنها پاسخ دهند که چرا این همه با این 

ملت دشمنی می کنند؟

زمان  سا مستمری های  ره کل  دا ا سرپرست 
ن  دورا در  که  کرد  علام  ا جتماعی  تأمین ا
نه درمان از ۹ درصد دریافتی  بازنشستگی، سرا
کاهش  مستمری  درصد   ۲ به  شتغال  ا زمان 

می یابد.
جتماعی،  تأمین ا زمان  سا ز  ا نا  یر ا رش  گزا به 
زنشستگان  نه با هیا ز حقوق ما کسر دو درصد ا
برای  جتماعی،  تأمین ا ن  مستمری بگیرا و 
ز  ا نها  آ تکفل  تحت  د  فرا ا و  نان  آ ده  ستفا ا
ده  ساس ما زمان، برا ین سا نی ا خدمات درما
و  می شود  م  نجا ا جتماعی  تأمین ا نون  قا  ۸۹
به  به  منظور مساعدت  جتماعی  تأمین ا نون  قا
ن  ا ا که در دور نه درمان ر ا زنشستگان، سر با
۹ درصد  ز  شتغال و برای شاغلان بیمه پردا ا
است در دوران بازنشستگی به ۲ درصد کاهش 

داده است.

ز چهار میلیون نفری بازنشستگان  جامعه بیش ا
زمان  سا پوشش  تحت  ن  مستمری بگیرا و 
ه در فیش های حقوقی  جتماعی، هر ما تأمین ا
خود شاهد کسر مبلغی با عنوان »دو درصد ماده 
۸۹« هستند که برخی از آنان، از علت کسر این 
مبلغ و مستندات قانونی آن اطلاع دقیقی ندارند.
ین باره توضیح  مجتبی طهماسبی آشتیانی در ا
جتماعی،  نون تأمین ا ۸۹( قا ده ) د: طبق ما دا
زنشسته یا  نون، با ین قا دی که به موجب ا فرا ا
بلافصل  د  فرا ا می شوند،  یا  ده شده  فتا ا ر زکا ا
خانواده آنها و افرادی که مستمری بازماندگان 
دریافت می کنند با پرداخت ۲ درصد از مستمری 
دریافتی از خدمات درمانی برخوردار خواهند شد 
لتفاوت مبالغ پرداختی مستمری بگیران  به ا و ما
به موجب این قانون تا هزینه های واقعی درمان از 
طرف سازمان تامین اجتماعی پرداخت می شود. 

ین مبلغ همان گونه که گفته  فزود: کسر ا وی ا
د تحت  فرا زنشستگان و ا ده با ستفا بت ا شد، با
جتماعی  نی تأمین ا ز خدمات درما نان ا تکفل آ
تباطی به هزینه صدور دفترچه های  ر است و ا

کاغذی ندارد.
ز بازنشستگان و  د: برخی ا طهماسبی توضیح دا
ین تصور که کسر ۲ درصد  ن با ا مستمری بگیرا
نه درمان، تنها هزینه چاپ دفترچه های  ا سر
نسخه  نه  ما سا ر  ستقرا ا پی  در  است  کاغذی 
الکترونیک و حذف دفترچه های کاغذی درمان، 
ید متوقف  ین مبلغ با تصور می کردند که کسر ا
شود، درحالی که سرانه درمان ارتباطی به چاپ 
دفاتر فیزیکی درمان ندارد و براساس نص صریح 
زنشستگان  با حقوق  ز  ا جتماعی  تأمین ا نون  قا
قشر  ین  ا نی  درما هزینه های  صرف  و  کسر  

می شود.
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نیمی از درآمدهای 
 شهرداری کرمان محقق نشد 

شرکت زغال سنگ به لحاظ 
سیستماتیک زیان ده است

 مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمان:

امسال ۳۲ هکتار از مراتع شمال 
 استان کرمان در آتش سوخت

مدیـرکل منابـع طبیعـی و آبخیـزداری اسـتان کرمـان از 
 سـوختن ۳۲ هکتـار از مراتـع شـمال اسـتان خبـر داد.

مدیـرکل منابع طبیعـی و آبخیـزداری اسـتان کرمـان با اشـاره بـه ۳۲ فقـره حریق و آتش سـوزی 
۲۳ هکتـار از سـطح مراتـع شـمال اسـتان در سـال جـاری اظهـار کـرد: ایـن در حالـی اسـت 
 کـه در سـال گذشـته ۵۲۸ هکتـار از مراتـع شـمال اسـتان کرمـان در آتـش سـوختند.

فرمانـدار نرماشـیر  در مراسـم بازگشـایی مـدارس در جمع 
مسـئولان و دانش آموزان این شهرسـتان گفت: توسعه را 

فرآیندی تحول بنیادیـن باورهای فرهنگی، نهادهای اجتماعی، سیاسـی و اقتصـادی به منظور 
خلق و متناسـب شـدن با ظرفیت هـای جدیـد و ارتقاء کمـی و کیفـی قابلیت هـا و توانایی های 
انسـانی، آموزشـی، اقتصادی و ... دانسـته اند که نیل بـه چنین مرتبـه ای، بیش و پیـش از همه،  

مسـتلزم تحول فرهنگـی و ارزشـی جوامع اسـت.

مدیرعامـل شـرکت زغالسـنگ  کرمـان در جلسـه شـورای اداری 
کوهبنـان گفـت: شـرکت بـه لحـاظ سیسـتماتیک زیـان ده اسـت و 

حداقـل ۱۲ سـال بـه دلیـل زیـان سـنواتی گرفتـار مـاده ۱۴۱ قانـون تجـارت اسـت.
محسـن شـریفی افزود: هرچند در معـدود سـال های مالی صرفا بـه دلیل جهـش قیمت 
محصول اصلی ، سـود در شـرکت گزارش شـده اما این سـود نـه تنها کفـاف زیان انباشـته 
سـنگین شـرکت را نـداده بلکـه متاسـفانه ورود نقدینگـی بـه شـرکت و نداشـتن مدیریت 

صحیـح نقدینگـی تاثیـر منفی در روند کاری داشـته اسـت.
درحـال حاضر با تـاش تیـم مدیریتی شـرکت انشـالله تا ۲مـاه آینـده این مشـکل مرتفع 
شـده و از ماده ۱۴۱ خـارج میشـویم و شـرکت می توانـد از امکانـات و تسـهیات بانک ها 

اسـتفاده کند.

فرماندار نرماشیر: بحران آب 
نرماشیر در حال رفع شدن است

رنا
:  ای

س
عک

همکاری در تولید سیمان های 
 با  کاربرد پزشکی؛

تفاهم نامه  »سیمان کرمان«  
و »علوم پزشکی کرمان«

در راســتای اهــداف 
علمــی و پژوهشــی، 

تفاهم نامــه همــکاری بین گــروه صنایع ســیمان 
کرمان و دانشــگاه علوم پزشــکی به منظــور تولید 
 ســیمان های پزشــکی و فســفاته به امضا رســید.
مهندس رحمانی مدیر عامل سیمان کرمان در این 
خصوص عنوان داشــت: به لطف پروردگار و تاش 
همکاران ســیمان کرمان، طی ســال های گذشــته 
زیرســاخت های لازم جهت تولیــدات دانش بنیان 
فراهم شــده و نظر به وجود کارشناســان زبــده و با 
دانــش روز در مرکز پژوهش و تحقیقات ســیمان 
کرمــان به عنــوان یکــی از بزرگتریــن و مجهزترین 
مراکــز تحقیقاتــی بتــن و ســیمان کشــور، ایــن 
کارخانــه می توانــد ســهم بســزایی در افزایــش 
ســطح تولیــدات دانش بنیــان و ارتقــای ســطح 
 کیفــی و تنوع محصــولات ســیمانی ایفــا نماید.

نخستین جشنواره 
المان های فلزی پسته در 

رفسنجان برگزار می شود
رئیس اداره سیما و منظر شهری شهرداری از برگزاری 
نخســتین جشــنواره المان هــای فلزی پســته در 

رفسنجان خبر داد.
 مهنــدس مجتبــی میرزمانــی بــا اعام ایــن خبر 
اظهارکرد: اداره ســیما و منظر شــهری در راســتای 
وظایــف و اهــداف خود نســبت بــه ارتقاء ســطح 
هنری در نظر دارد جشــنواره ســاخت المــان های 
 فلزی پســته شهرســتان رفســنجان را برگزار نماید.
رئیس اداره سیما و منظر شهری شهرداری رفسنجان 
بهبود ســیمای بصــری و ارتقای هویت بخشــی به 
شهرستان را از اهداف برگزاری این جشنواره عنوان کرد 
و افزود: این جشنواره در دو بخش بومی و کشوری 

برگــزار و شــرکت در فراخوان بــرای عموم 
عاقمندان از سراسر کشور آزاد است.

صفحه 8
را بخوانید 

صفحه 8 را 
بخوانید
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ادامه مطلب را در
 صفحه 2  بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه2 بخوانید 

مدیر جهاد کشاورزی بم: سال جاری از ۱۰ هزار هکتار سطح زیرکشت خرما بیش از ۷۰ هزار تُن 
برداشت محصول خواهیم داشت که نسبت به سال گذشته ۱۲ درصد کاهش داشته است

کاهش تولید محصول خرمای بم 

خرما آب رفتخرما آب رفت

اسـتاندار کرمـان از عملکـرد بانک هـای خصوصـی در پرداخـت 
تسـهیات بـه اسـتان گفـت: بانک هـای خصوصـی نباشـند 
خیرشـان برای اسـتان بیشـتر اسـت، حداقـل وقتی نباشـند مردم 
پولشـان را در بانک هـای دولتی می گذارند که تسـهیات بیشـتری 
می پردازنـد. بـه گـزارش کرمـان نـو، اسـتاندار کرمـان در جلسـه 

شـورای برنامه ریزی و توسـعه ضمن انتقـاد از عملکـرد بانک های 
خصوصـی در پرداخـت تسـهیات بـه اسـتان گفـت: بانک هـای 
خصوصـی نباشـند خیرشـان بـرای اسـتان بیشـتر اسـت، حداقـل 
وقتـی نباشـند مـردم پولشـان را در بانک هـای دولتـی می گذارنـد 

تومــانکـه تسـهیات بیشـتری می پردازنـد.  ۵00 قیمــت  صفحــه            ۸            ۱40۱ مــاه  شــهریور   ۲۸ دوشــنبه        ۱3۲۱ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

استاندار کرمان:

بانک های خصوصی نباشند، خیرشان 
برای استان بیشتر است

درآمدهـای شـهرداری صرفـا کفـاف همـان پرداخـت حقـوق 
را می دٔهـد. طـی ۴ مـاه از عملکـرد اجرایـی مدیریتـی کـه 
شـعارش دسـتیابی بـه درآمـد پایـدار بـود، صرفـا ۴۰۰میلیارد 
از ۷۸۷میلیـارد تومـان درآمـد تعییـن شـده،  محقـق شـده. 
شـهرداری در بهتریـن حالـت بیـش از ۴۰ درصـد از برنامـه اش 

عقب اسـت . نکته اینجاسـت که از مبلـغ ۴۰۰میلیـارد تومان 
درآمد محقق شده نیز ۲۵۰ میلیارد تومان از محل مالیات بر 
ارزش افزوده ای بوده که عما شهرداری در آن نقشی نداشته. 
حسین چناریان، رییس کمیسیون بودجه شورای شهر کرمان 
در گفـت وگو بـا »کاغذ وطـن« متذکر می شـود کـه درآمدهای 

شـهرداری در تمام حوزه ها به  جز مالیات بـر ارزش افزوده که 
درصد تحققش  بالای صـد در صد بوده، کاهش یافته اسـت. 
او در ایـن گفـت و گـوی تلفنـی بـه صراحت اعـام می کنـد که  
عملکرد شـورا نسـبت بـه  کارکـرد و عملکـردی که شـعارش را 

داده ،  مناسـب نبوده اسـت.  

آگهيمناقصهعموميتجدیدشده
شماره1401/31/ع

شركت معدنی و صنعتی گل گهر )سهامی عام( در نظر دارد" عملیات بارگیری محصولات از انبار، حمل و تخلیه آنها در كشتی واقع 
در اسکله شهید رجایی بندرعباس" را از طریق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانكار واجد شرایط و دارای مجوز تخلیه و بارگیری از 
امور شركتهای اداره بنادر و دریانوردی اسکله شهید رجایی با اعتبار حداقل یك سال واگذار نماید. لذا متقاضیان می توانند جهت 
اخذ اسناد مناقصه به آدرس الكترونیكی WWW.GEG.IR  بخش مناقصه و مزایده مراجعه نموده و اسناد مذکور را به همراه فرم 
پرسشنامه ارزیابی تأمین كنندگان دانلود نمایند. آخرین مهلت تحویل پاكات ساعت 14 روز یکشنبه مــورخ 1401/07/10 در محــل 
دفتركمیسیون معـاملات مجتمع و یا دبیرخانه دفتر مرکزی تهران می باشد. ضمناً بازدید از محل اجرای موضوع مناقصه روز شنبه 
مورخ 1401/07/02 در انبار شرکت معدنی و صنعتی گل گهر واقع در اسکله شهید رجایی مقرر شده است. شایان ذکر است فرمت 
ضمانت نامه های مورد تهیه می بایست عینأ مطابق با فرمت ارائه شده در اسناد مناقصه باشد. شركت معدنی و صنعتی گل گهر در 

کمیسیون معاملاتقبول یا رد هر یك از پیشنهادات بدون نیاز به ذکر دلیل و بدون جبران خسارت مختار می باشد.
 شركت معدنی و صنعتی گل گهر

شهرداری دست به دعای مالیات بر ارزش افزوده
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حمل و نقل زائران با اتوبوس
 3۰۰ درصد افزایش داشت

مدیر کل راهداری و حمل ونقل جاده ای کرمــان از اعزام 30 هزار زائر 
اربعین در قالب هزار سفر اتوبوسی از استان کرمان به مرز های شلمچه و 
مهران خبرداد. احسان عراقی زاده تعداد زائران اربعین از استان کرمان 
را به وسیله ناوگان اتوبوسی عمومی برون شهری از ابتدای شهریورماه تا 
روز اربعین را حدود 30 هزار زائر اعلام کرد و گفت: این آمار در مقایسه با 

سال های قبل از کرونا حداقل 300 درصد افزایش داشته است.
او افزود: برای اعزام این تعداد زائر به مرز های شــلمچه ومهران حدود 
هزار سفر از مبداء پایانه مسافربری شهر کرمان و پایانه های مسافربری 
شهرستان های حوزه شمال استان به مقصد مرز های شلمچه و مهران 
انجام شده که در این راستا بیش از ۱۷ هزار زائر در ۵4۵ سفر اتوبوسی از 

مبداء مرز های شلمچه و مهران به استان کرمان بازگشته اند.
عراقی زاده با اشاره به حضور شبانه روزی کارکنان اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای استان کرمان در پایانه های مرزی شلمچه و مهران 
گفت: برای خدمت رسانی مناسب به زائران اربعین در مرز ها، تسهیل در 
روند جابجایی و ساماندهی ناوگان مسافربری، به ویژه مدیریت بازگشت 
زائران پیاده روی اربعین حسینی، ۲0 دستگاه از ماشین آلات سبک و 
سنگین راهداری و ۵0 نفر از روسای ادارات و کارشناسان این اداره کل 

در مرز های شلمچه و مهران مستقر شدند.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمان افزود: حضور 
راهداران اعزامی از استان کرمان تا پایان طرح جابجایی اربعین حسینی 
در مرز های شلمچه و مهران ادامه خواهد داشت و همانند گذشته هرگونه 
شکایت، انتقاد یا پیشنهادی در زمینه عملکرد شرکت های مسافربری 
و رانندگان اتوبوس از طریق سامانه ۲000۱4۱ قابل طرح و رسیدگی 

خواهد بود.

35هزار دانش آموز کرمانی در 
طرح “مطالعه دقیق، یادگیری 

عمیق” شرکت کردند
معاون آموزش ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش کرمان از مشارکت 
هشت هزار و ۷۱۶ آموزگار و بیش از 3۵ هزار دانش آموز دوره ابتدایی این 

استان در طرح “مطالعه دقیق، یادگیری عمیق” خبر داد.
طاهره زحمتکش گفت: طرح تابستانی “مطالعه دقیق، یادگیری عمیق” 
که در بازه زمانی هشت هفته انجام شد، در هفته پایانی شهریور ۱40۱ 
به پایان می رســد. در خصوص اهمیت این طرح افزود: طرح مطالعه 
دقیق، یادگیری عمیق به منظور تشــویق دانش آموزان به مطالعه و 
همچنین تقویت قدرت بیان آنها با روش های قصه خوانی و قصه گویی 
اجرا شده است. معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش استان کرمان 
از کسب رتبه نخست کشوری در طرح سنجش یادگیری و سلامت 
جسمانی نوآموزان بدو ورود به دبستان در سال تحصیلی ۱40۱-۱40۲ 
خبر داد و اظهار داشت: طرح ســنجش برای شناسایی دانش آموزان 
دیرآموز، شناسایی دانش آموزان با نیازهای ویژه برای ارجاع به پایگاه 
های تخصصی و اســتفاده از ظرفیت مراکز اختلالات یادگیری برای 
کیفیت بخشی به آموزش و جلوگیری از ترک تحصیل دانش آموزان 
اجرا می شود. زحمتکش تصریح کرد: ۶0.۹۹ درصد نوآموزان در استان 
کرمان در طرح سنجش شرکت کرده اند. او ادامه داد: ویژه برنامه های 
غنچه های حسینی و شکوفه ها ویژه نوآموزان و دانش آموزان پایه اول 
ابتدایی روزهای 30 و 3۱ شهریور ۱40۱ و همزمان با کل کشور با رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی و به صورت حضوری و باشکوه در مدارس کرمان 
برگزار می شود. معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش استان کرمان در 
مورد مجلات رشد نیز گفت: این مجلات در راستای اهداف نظام تعلیم و 
تربیت اسلامی منتشر می شوند که در پیشبرد اهداف اسناد تحولی نظام 
تعلیم و تربیت اسلامی، پیشبرد سواد خوانداری و تعمیق سواد دانش 
آموزان و دستیابی به اهداف اسناد تحولی نظام تعلیم و تربیت اسلامی 
نقش بسزایی دارند که ضروری است در خصوص ترغیب دانش آموزان 
به مطالعه و ارائه راهکارهای جذب حداکثری در این زمینه اقدامات لازم 

صورت گیرد.

خسـارت خشـکیدگی خوشـه خرما و آفت امسال 
دست به دسـت هم دادند و دسـت نخل کاران شرق 
اسـتان کرمـان و بـم را در پوسـت گردو گذاشـتند 
تـا باغـداران منطقـه شـاهد کاهـش برداشـتا این 
محصـول و مانند چند سـال قبـل دچـار زیان های 

مالی شـوند.
مسئولان از بروز خسارت 30 درصدی خشکیدگی 
خوشـه خرما به نخیـلات شهرسـتان بـم خبر می 
دهنـد و می گویند بـه علـت عارضه هـا و آفت های 
مختلـف امسـال ۱۲ درصد کمتر از سـال گذشـته 
از باغ هـای سـطح زیرکشـت شهرسـتان بـم خرما 
برداشـت شـده و خبر بـد اینکـه بـروز ایـن پدیده 
های خسـارت زا طی چند سـال اخیر در حال تکرار 
و زیان های بهره بـرداران نیز در حال انباشـت روی 
هم اسـت؛ آن هم در شـرایطی که جبـران بیمه در 

مقابل خسـارت ها ناچیـز خوانده می شـود.
مناطق شرقی استان کرمان شامل شهرستان های 
بـم، نرَماشـیر، فَهـرج و ریـگان از نواحـی اصلـی و 
مهم تولیـد خرمـا در کشـور به شـمار مـی رود که 
محصولات این بخش بـه دلیل کیفیت و مرغوبیت، 
مشـتریان داخلـی و خارجـی بسـیاری دارد و بـه 

کشـورهای مختلـف دنیا صـادر می شـود.
گسـتردگی و شدت خشـکیدگی خرما در نخل ها، 
مشکلات زیادی را برای کشاورزان و تولیدکنندگان 
مناطق شـرقی کرمـان پدیـد آورده که لازم اسـت 
مسـئولان هرچه سـریعتر برای حمایـت و جبران 
ضـرر و زیان مـردم راهکارهایـی بیاندیشـند و اجرا 

. کنند
اقتصـاد مـردم شـرق اسـتان کرمـان وابسـته بـه 
خرماسـت و بـاغ- شـهر جهانـی بـم بـدون شـک 
مهمترین قطـب تولیدکننـده خرمـای مضافتی و 
مرغوب در کشـور به شـمار می رود کـه بخش قابل 
توجهی از این محصول راهی کشـورهای مسـلمان 
در ماه رمضان می شـود و سـهم قابل توجهی از بازار 

جهانـی را نیز بـه خود اختصـاص داده اسـت.
اما طی سـال های اخیر پدیده خشـکیدگی خوشه 
خرما موجب شـده بسـیاری از مردم درآمد سـالانه 
خـود را از دسـت بدهند؛ هـر سـال دقیقا یـک ماه 
مانـده تـا فصـل برداشـت محصـول خرمـا بـا گرم 
شـدن هوا و کمتر از یک هفته حجـم قابل توجهی 
از محصول بر روی شـاخه های درختان می خکشد 

و از بین مـی رود.
شـیوع آفـت زنجـره خرمـا از یـک طـرف و پدیده 
خشـکیدگی، تشـدید ریزگردهـا و طوفان هـای 

متوالـی شـن و خشکسـالی و گرمـای هـوا در کنار 
یکدیگر مجموعـه ای از چالش ها را ایجـاد کرده  که 
دسـت نخل کاران را در پوسـت گردو گذاشته است.

کاهش در برداشت محصول
مدیر جهاد کشـاورزی بـم توضیح داد: سـال جاری 
از ۱0 هزار هکتار سـطح زیر کشـت محصول خرما 
در شهرستان بیش از ۷0 هزار تنُ برداشت محصول 
خواهیم داشـت کـه نسـبت به سـال گذشـته ۱۲ 

درصد کاهش داشـته اسـت.
محمدعلی معقول افزود: امسـال با توجه به گرمای 
بـی سـابقه در تیـر و مـرداد برداشـت محصـول ما 
نسـبت بـه سـال گذشـته کاهـش یافته کـه علت 
اصلـی آن عارضه خشـکیدگی خوشـه خرماسـت.

علت خشکیدگی مشخص نیست
اوبا اشـاره به اینکه  سـال گذشـته بیـش از ۸0 هزار 
تنُ خرما در شهرسـتان بم برداشـت شـده داشتیم 
اظهـار داشـت: با وجـود پیگیری هـای انجام شـده 
تاکنون علـت اصلـی عارضه خشـکیدگی خوشـه 
خرما مشـخص نیسـت و نیاز به کارهای تحقیقاتی 
بسیاری دارد که مراکز تحقیقاتی استان باید در این 
زمینه به صورت جـدی ورود کنند تا جلو خسـارت 

بیشـتر کشـاورزان گرفته شود.
درگیری بیشتر عارضه خشکیدگی

 خوشه خرما
او ادامـه داد: خشـکیدگی خوشـه خرمـا در مناطق 
مختلـف شهرسـتان متفـاوت اسـت و بـه صـورت 
میانگین در شهرستان بم 30 درصد محصول دچار 
خشـکیدگی شـده اسـت. مدیر جهـاد کشـاورزی 
بـم اظهارداشـت: در برخـی مناطـق کـه عارضـه 
خشـکیدگی خوشـه خرما در آنها دیده نشـده بود 
امسـال مشـاهده شـده و باغ هـای خرمـا را درگیـر 

کـرده که ایـن موضـوع جـای نگرانـی دارد.
انتقال پاجوش آلوده و آفت سرخرطومی

او بـه آفت هایـی ماننـد زنجـره خرمـا نیـز در کنار 
خشـکیدگی خوشـه خرمـا اشـاره کـرد و افـزود: 
امسـال جـدا از آفت های دیگـر با آفـت قرنطینه ای 
سـرخرطومی حنایی که در شهرسـتان همجوار ما 
دیده شـده و تعـدادی از نخیلات این شهرسـتان را 

نیز درگیـر کـرده اسـت روبه رو شـدیم.
معقول گفت: آفت سوسـک سـرخرطومی حنایی 
بسـیار خطرنـاک اسـت و در ایـن آفـت درصـد 
خسـارت نداریم زیـرا نخل کـه نتیجـه زحمت ۱0 
سـاله باغدار اسـت از داخل خشک می شـود و آفت 

بـه درون نخـل نفـوذ و از نخـل تغذیـه می کند.
این مسـئول اضافـه کـرد: آفـت مذکور بـه صورت 

عمده در شهرسـتان های سراوان، بوشـهر و شهداد 
وجـود داشـته و علـت اصلـی آن انتقـال پاجـوش 

آلوده اسـت.
او درخصـوص جلوگیـری از انتقـال ایـن آفـت نیز 
تاکید کرد: کشـاورزان قبل از هرگونـه نقل و انتقال 
پاجـوش از کارشناسـان جهاد کشـاورزی مشـاوره 
بگیرنـد زیـرا اگر درختـی آلوده شـود باید بخشـی 
از درخـت کـه درگیر شـده بریـده، ضدعفونـی و با 
قرص های آلومینیوم بسـته شـود اما دیگـر درخت 
مثمر ثمری نمی شـود که بتوانیم بـرای تولید روی 

آن حسـاب بـاز کنیم.
معقول همچنیـن درباره آفـت زنجره خرمـا عنوان 
کرد:این آفت دو نسـل دارد یکی مربوط به فروردین 
ماه کـه گذراندیم و دیگـری اوایل مهرماه اسـت که 
هنوز درگیر نشـده ایم. او اظهار داشـت: اگر به دلیل 
خنک شـدن هوا برداشـت خرما طولانی شـود و به 
مهرمـاه برسـد بـا عارضـه ترشـیدگی در خرما هم 
مواجه خواهیم شـد و همچنین برخـی از درخت ها 

درگیر آفت زنجـره خرما می شـوند.
مدیر جهاد کشـاورزی بـم تاکیدکرد:زنجـره خرما 
در مهرماه آغاز می شـود و کشـاورز باید بـه موقع به 
کلینیک هایی که زیر نظر جهاد کشـاورزی فعالیت 

دارنـد مراجعه کند تـا آفت را کنتـرل کنند.
به گفته او در روند زندگی حشـره زنجره خرما، قبل 

از بالغ شـدن باید با آن مبارزه صورت گیرد.
قیمت گذاری خرما باعث ساماندهی

 این محصول شد
معقـول همچنیـن با اشـاره بـه قیمت گـذاری نرخ 
خرمـا بیان کـرد: در سـال جـاری مسـئولان چهار 
شهرستان شرقی بم، نرماشـیر،فهرج و ریگان اقدام 
بـه قیمـت گـذاری خرمـا و قیمـت پایـه 4۵ هزار 

تومـان را برای هـر کیلو خرمـا اعـلام کردند.
به گفته او قیمت گذاری خرما در سـال جدید باعث 
شـد وضعیت خرما سـاماندهی و همچنین بـا روند 

مشـخصی خرید و فـروش شـود. او افزود:بـه دلیل 
اینکه در اوایل فصل برداشـت هسـتیم و دلالان نیز 
به دنبال سوءاستفاده هستند بهتر است کشاورزان 
در فروش محصول عجله نکنند و محصـول خود را 
در فرصت مناسـب به فروش برسـانند تا بـه درآمد 
مورد نظر برسـند. به گفته این مسـئول، نزدیک به 
۸0 واحد بسته بندی سـردخانه مجوزدار در سطح 
شهرسـتان وجود دارد که جوابگوی نیاز شهرستان 
خواهـد بود. معقـول بیان کـرد: این ظرفیـت ایجاد 
شـده تا باغـداران خرمـای خـود را ذخیـره کنند و 

بتوانند در موقعیت مناسـب به فروش برسـاند.
گلایه از بیمه محصولات کشاورزی

مدیـر جهـاد کشـاورزی بـم همچنیـن دربـاره 
بیمـه کشـاورزی محصـولات گفـت: تعرفـه های 
پرداختـی بیمـه بـرای رقـم مضافتـی خرمـا نیاز 
بـه بازنگـری دارد زیـرا خسـارتی کـه به کشـاورز 
پرداخت می شـود نسـبت به میـزان محصول یک 
اصلـه درخـت بسـیار ناچیز اسـت. بـه گفتـه او با 
توجه بـه افزایش هزینه هـای تولید بایـد صندوق 
بیمه کشـاورزی مبلـغ بیشـتری را پرداخت کند. 
معقول تاکیدکـرد: در بحث بیمه کشـاورزی نخل 
ها گلایه منـدی وجـود دارد زیـرا بیمه بـه صورت 
منطقـه ای بـرآورد می شـود و اگـر در منطقـه ای 
کشـاورزی ۷0 درصـد خسـارت دیـده باشـد امـا 
در منطقـه 30 درصـد خسـارت اعلام شـود بیمه 
بـه صـورت منطقـه ای غرامـت بیمـه را پرداخـت 
می کنـد. او گفـت: بایـد پرداخت هـا بـه صـورت 
موردی و باغی باشـد نه منطقه ای. معقـول عنوان 
کرد: فلسـفه وجـودی بیمـه کشـاورزی حمایتی 
اسـت زیرا عوامـل جوی دسـت کشـاورز نیسـت 
و تغییـرات آب و هوایـی بـا گرمـای بـی سـابقه 
باعـث ایجاد خشـکیدگی خوشـه خرما می شـود 
و یک سـال زحمت کشـاورز در ماه آخـر بی نتیجه 

می مانـد.

مدیرکل منابــع طبیعی و آبخیزداری اســتان 
کرمان از ســوختن 3۲ هکتار از مراتع شــمال 

استان خبر داد.
مدیرکل منابــع طبیعی و آبخیزداری اســتان 
کرمان با اشاره به 3۲ فقره حریق و آتش سوزی 
۲3 هکتار از سطح مراتع شمال استان در سال 
جاری اظهار کرد: این در حالی است که در سال 
گذشته ۵۲۸ هکتار از مراتع شمال استان کرمان 

در آتش سوختند.
مهدی رجبی زاده درباره وضعیت آتش سوزی 
مراتع و جنگل های شمال استان گفت: امسال 
به علت کاهش زیاد بارندگی های سال گذشته، 
لذا میزان رویش های گیاهی در مراتع کم بود و 
همین امر نیز سبب شد سطح آتش سوزی های 
در مراتع اســتان کرمان نسبت به سال گذشته 
کم باشد ضمن آنکه نباید از همکاری نیروهای 
مردمی در حضور به موقع و ســریع در هنگام 

آتش سوزی های غافل بود.
او از وجود ۱۶ هزار همیار طبیعت در شــمال 
اســتان خبر داد و عنوان کرد: حدود ۷00 نفر 
از مردم محلــی در قالب 4۵ گــروه مردمی در 
بحث مقابله با حریق جنگل ها همیار این اداره 
کل بــوده که در همین راســتا نیــز تجهیزات 
مختصری در اختیار این افراد قــرار دادیم که 
یکــی از فعال ترین این گروه هــا، گروه مردمی 
“پیشــگامان طبیعت ســیرجان” است که در 
کشور بی نظیر بوده و به محض آغاز آتش سوزی 

وارد عمل می شوند.
مدیرکل منابــع طبیعی و آبخیزداری اســتان 
کرمان با اشاره به 3۲ فقره حریق و آتش سوزی 
۲3 هکتار از سطح مراتع شمال استان در سال 
جاری اظهار کرد: این در حالی است که در سال 
گذشته ۵۲۸ هکتار از مراتع شمال استان کرمان 

در آتش سوختند.

او توضیح می دهد: با توجه به اینکه امسال تعداد 
وقوع آتش سوزی ها در استان بیشتر از سال قبل 
بوده اما چون آموزش های لازم به مردم محلی 

داده بودیم، همان ابتدا حریق اطفا شده است.
رجبی زاده بیان کرد: عمده آتش ســوزی های 
اســتان در ســال جاری در مناطق بافت، رابر، 
سیرجان، ارزوئیه و شــهربابک بوده و عامل ۹0 
درصد آتش سوزی ها انسان است همچنین ۷۵ 
درصد آتش سوزی ها در تعطیلات آخر هفته یا 

رسمی به وقوع می پیوندد.
هیچ بند خاکی در سیلاب 

مرداد ماه نشکست
رجبی زاده، با اشاره به ســیلاب های مردادماه 
امسال و نقش طرح های آبخیزداری در کاهش 
خسارات گفت: سه بند آبخیزداری در بالادست 
روســتای فیض آباد از توابع شهرســتان راور 
۲3 سال قبل احداث شــده بودند که طی این 

۲3 سال فقط یک ســوم آنها پر شده بود اما در 
بارندگی ســه روز مردادماه همه این بندها پر 
از رسوب شــدند به طوری که حدود 300 هزار 
متر مکعب رسوب در آنها جمع شد و این بندها 
آسیب دیدند اما جلوی ورود این حجم رسوب به 
روستا گرفته شد بنابراین اگر این بندها نبودند 
روستای فیض آباد در ســیلاب های مردادماه 
مدفون می شــد.او می افزاید: بــرای ترمیم این 
ســه بند خاکی حدود ۱۵ میلیارد تومان اعتبار 

نیاز است.
طبق اعلام مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان کرمان، حدود ۱0 بند خاکی در سیلاب 
مردادماه در شهرســتان های رفســنجان، راور 
و زرند دچار آســیب شــدند ولی هیچ بندی از 
آبخیزداری نشکســت و بند خاکی دهج نیز که 
در برخی رسانه ها مطرح شده بود، اصلا شکسته 
نشد و مقداری در این زمینه جو روانی ایجاد شد.

کاهش تولید محصول خرمای بم

خرماآبرفت

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمان:

امسال3۲هکتارازمراتعشمالاستانکرماندرآتشسوخت

گزارش
سها خدیشی

چهار روز مانده به اتمام سال مالی ، ۳4 میلیارد تومان
 روی زمین ماند

3۴ میلیارد تومان از اعتبار تملک 
دارایی های سرمایه ای استان 

جذب نشد
طبق گزارش رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی مبلغ 34 میلیارد تومان 
از مجموع هزار و ۸۵3 میلیارد تومان اعتبار تملک دارایی های سرمایه ای 
استان که تخصیص یافته جذب نشده اســت . به گزارش کرمان نو، 34 
میلیارد تومان از اعتبار تملک دارایی های ســرمایه ای اســتان در سال 
گذشته مانده. طبق گزارشی که رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان در شورای توسعه و برنامه ریزی استان ارائه داد از ۱40 دستگاهی 
که مشمول بودجه بودند، ۱۱0 دســتگاه جذب کامل داشتند و مابقی 
موفق به جذب کامل نشدند. طبق این گزارش مبلغ 34 میلیارد تومان از 
مجموع هزار و ۸۵3 میلیارد تومان اعتبار تملک دارایی های سرمایه استان 
که تخصیص یافته جذب نشده است . این بودجه مجموع بودجه ای است 
که طی سال برای فعالیت های عمرانی اختصاص پیدا کرده که البته تنها 
4۱ درصد از کل اعتبار 4هزار و ۲۹۹ میلیارد تومان استان است . به گفته 
رودری از این 34 میلیارد تومان باقی مانده ۱۲ میلیارد تومان ان مربوط 
به استانداری کرمان است. علی بیگ زاده، معاون توسعه مدیریت و منابع 
اســتانداری کرمان اکثریت مبلغ باقی مانده را مربوط به اعتبارات سیل 
دانست. بیگ زاده در این رابطه توضیح داد: واقعیت این است که بخشی از 
پول سیل که مربوط به دستگاه اجرایی است، به حساب استانداری ریخته 
شده است. طی تفاهم نامه ای که منعقد شده و مطابق صورت وضعیت باید 
این پرداخت صورت گیرد و دستگاه ها سریعتر در خصوص اعتبار سیل 
مراجعه کنند. شایان ذکر است که پایان شهریور آخرین مهلت جذب اعتبار 
تملک دارایی های سرمایه است و اگر این مبلغ جذب نشود دیگر امکان 
تمدید مجدد وجود ندارد و این فرصت برای کارهای عمرانی از اســتان 

گرفته می شود.
 5۱میلیارد تومان برای پاداش 

پایان خدمت بازنشستگان ۱۴۰۰
 به گفته رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان هزار و ۲3۱ 
میلیارد تومان اعتبار هزینه ای استان در سال ۱40۱ است که 4۱ درصد 
آن تخصیص یافته است. بنا به گزارش رودری در سال گذشته ۲۶۲ نفر از 
۲۲ دستگاه از 3۱ دستگاه اجرایی استان بازنشسته شدند که پاداش پایان 
خدمت این افراد ۵۱ میلیارد تومان است. به گفته رودری تاکنون ۲۱ درصد 
از این مبلغ معادل ۱۱ میلیارد تومان تخصیص یافته که بین این دستگاه ها 

به نسبت ۲۱ درصد تخصیص می یابد.

استاندار کرمان از عملکرد بانک های خصوصی 
در پرداخت تسهیلات به استان گفت: بانک های 
خصوصی نباشند خیرشان برای استان بیشتر است، 
حداقل وقتی نباشند مردم پولشان را در بانک های دولتی می گذارند 

که تسهیلات بیشتری می پردازند.
به گزارش کرمان نو، استاندار کرمان در جلسه شورای برنامه ریزی 
و توسعه ضمن انتقاد از عملکرد بانک های خصوصی در پرداخت 
تسهیلات به استان گفت: بانک های خصوصی نباشند خیرشان برای 
استان بیشتر است، حداقل وقتی نباشند مردم پولشان را در بانک های 
دولتی می گذارند که تسهیلات بیشتری می پردازند. طبق توضیحاتی 
که مهدی حسینی نژاد رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
کرمان در این جلسه ارائه داد: سقف تسهیلات بانک های خصوصی 
برای سرمایه گذاران معرفی شده صنعتی فقط ۲00 میلیون تومان 
است. حسینی نژاد معتقد است که این مبلغ برای بنگاه های صنعتی 
بسیار ناچیز و بی فایده است. بردبار، معاون گردشگری اداره کل میراث 
فرهنگی استان کرمان نیز در این جلسه با اشاره عملکرد متفاوت 
بانک ها در پرداخت تسهیلات به مجموعه وزیری و وکیل،گفت؛ پدر 
سرمایه گذار را این بانک ها درآوردند، برای یک پروژه از سرمایه گذار 
پایان کار و گواهی عدم خلاف خواستند، سرمایه گذار برای بنایی که 

مربوط به دوره قاجار است، چگونه گواهی پایان کار بیاورد.
جانشینان مدیران در کارگروه ها 

صرفا دنبال حاضری زدند
استاندار کرمان با انتقاد از عملکرد مدیران در  خصوص فرستادن 
نماینده به جلسات، گفت: بعضا آدمی در کارگروه آماده که هیچ 

خبری ندارد و فقط آمده حاضری بزند.
فداکار دستور داد تا من بعد در جلساتی که نماینده مدیر کل اطلاعات 
کافی ندارد، عذرش خواسته شود. در جلسه شورای برنامه ریزی و 
توسعه استان همچنین از مجموع ارزش ریالی کالاهای صادر شده از 
استان انتقاد شد و استاندار کرمان دستور داد تا موانع پیش رو شناسایی 
شد. طبق این گزارش کالاهای صادراتی استان از مبادی غیر از 
گمرکات استان صادر می شود. فداکار در واکنش به این امر گفت: 
این موضوع سریعا پیگیری شود، دلمان خوش است که ۵ گمرک و 4 
منطقه ویژه اقتصادی داریم اما کالاها از خارج از استان صادر می شود.

 فرماندار نرماشیر  در مراسم بازگشایی مدارس در جمع مسئولان 
و دانش آموزان این شهرستان گفت: توسعه را فرآیندی تحول 
بنیادین باورهای فرهنگی، نهادهای اجتماعی، سیاسی و 
اقتصادی به منظور خلق و متناسب شدن با ظرفیت های جدید 
و ارتقاء کمی و کیفی قابلیت ها و توانایی های انسانی، آموزشی، 
اقتصادی و ... دانسته اند که نیل به چنین مرتبه ای، بیش و پیش 

از همه،  مستلزم تحول فرهنگی و ارزشی جوامع می باشد.
حمید طبرسی نژاد ادامه داد: مطالعات و تجربیات بین المللی، 
همگی مبین و مؤید این نکته  است که توسعه پایدار و همه جانبه، 
الزاماً باید از بستر نیروی انسانی بگذرد و پیش شرط توفیق، 
تثبیت و تداوم هرگونه توسعه و تحولی، سرمایه گذاری در 
توسعه انسانی به منزله رکن و هسته اصلی و محوری آن می باشد.
او افزود: امروز، دانش و دانایی ملی به عنوان رکن اصلی توسعه و 
نظام آموزشی بشمار می آید و جامعه زمانی به اهداف خود دست 
می یابد که از طریق توسعه انسانی مسیر خود را هموار کند، در 
واقع بنیاد حیات جمعی انسان را تعلیم و تربیت تشکیل می دهد 

و ما »آنگونه زندگی می کنیم که تربیت می شویم«.
طبرسی نژاد گفت: از آنجایی که در دنیای معاصر، نهاد آموزش 
و پرورش مسئولیت تربیت نیروی انسانی در جامعه را بر عهده 
دارد، بنابراین مهمترین بستر تولید و تربیت نیروی انسانی 
بشمار می آید، که با توجه به نقش و شکل فراگیر امروزی آن، 
یکی از بنیادهایی است که با جامه عمل پوشاندن به کارکردهای 
تعریف شده خود، اگر نگوئیم سهامدار اصلی، دست کم یکی از 

سهامداران عمده این فرآیند به حساب می آید.
او توسعه و پیشرفت کشور را در گرو توسعه و پیشرفت آموزش و 
پرورش دانست و افزود: امر مهم تعلیم و تربیت به  عنوان مهمترین 
ماموریت معلمان، کاری انبیایی بوده که وصف انبیاء، وصف 

معلمی و تربیتی است.
طبسی نژاد در بخش پایانی صبحت های خود با بیان این وعده که 
بحران آب این شهرستان به همت سپاه در حال رفع شدن بوده 
و این خدمت سپاه بزرگترین نعمت برای اهالی ولایتمدار این 
خطه است خاطرنشان کرد: بزرگترین طرحی که در حال حاضر 
انجام می شود جهاد آبرسانی توسط سپاه است که در ۵ روستای 

این شهرستان در حال تکمیل و تجهیز می باشد.

میراث فرهنگــی  مدیــر 
گردشگری و صنایع دستی 
شهرســتان بافت از تحقق 
۸0 درصد از تعهد اشتغال 
در حــوزه گردشــگری و 
یع دســتی شهرستان  صنا
بافت در طول شــش ماه 
نخست ســال جاری خبر 

داد.
به گزارش کرمان نو، علی نجفی نژاد اظهار کرد: »خوشبختانه در 
نیمه نخست ســال جاری ۱۱0 نفر از ۱۶0 هنرمند صنایع دستی 
شهرستان بافت در ســامانه ملی رصد اشتغال ثبت نام شده اند که 
بر این اساس تاکنون یک میلیارد و ۵00میلیون تومان تسهیلات 
به هنرمندان صنایع دســتی و یــک میلیارد تومــان دیگر نیز به 
سرمایه گذاران حوزه بوم گردی این شهرستان اعطا شده است.«

مدیر میراث فرهنگی گردشــگری و صنایع دستی شهرستان بافت 
بیان کرد: »همچنین در شــش ماه ابتدایی سال ۱40۱ بیش از 
۱۵0 نفر از هنرمندان و صنعتگران صنایع دســتی این شهرستان 
برای دریافت تســهیلات از محل تبصره ۱۸ بــه بانک های عامل 

معرفی شده اند که در حال اخذ این تسهیلات هستند.«
نجفی نژاد خاطرنشــان کرد: »صدور ۲۵0 پروانه تولید انفرادی و 
۱۷0 گواهی مهارت آموزشی نیز در این مدت انجام شده است.«

نماینده مردم سیرجان و بردسیر در مجلس 
شورای اســلامی تاکید کرد: رویکرد استان 
کرمــان، حمایــت از صادرات باشــد و باید 
همه دســتگاه های مربوطه پای کار بیایند و 
دستگاه های که در این زمینه مشکل ایجاد 

می کنند به چالش کشیده شوند.
شــهباز حســن پــور در جلســه شــورای 
برنامه ریــزی و توســعه اســتان کرمان از 
آمادگی اســتان جهــت مذاکره با ســفرای 

کشــورهای مختلف در راســتای تبادلات تجاری با آن کشــورها خبر داد و گفت: 
متاسفانه همچنان شاهد هستیم برخی از شرکت ها از همه امکانات استان استفاده 

می کنند اما تجهیزات مورد نیاز خود را از اســتان های دیگر تامین می کنند.
نماینده مردم ســیرجان و بردسیر در مجلس شــورای اســلامی تاکید کرد: باید 
رویکرد استان کرمان، حمایت از صادرات باشد و همه دستگاه های مربوطه بایستی 
پای کار بیایند و دســتگاه های که در این زمینه مشــکل ایجاد می  کنند به چالش 

کشیده شوند.
 طبق اعلام صادق ســلطانی مدیرکل امور اقتصاد و دارایی اســتان کرمان در این 
جلسه، دســتگاه های اجرایی ۸۲ درصد تســهیلات تبصره ۱۸ انعقاد قرارداد کرده 

اند که ۷۲ درصد آن پرداخت شده است.
او ادامه داد: در سال گذشته ۱۲۱۷ میلیارد تومان از محل تبصره ۱۸ مصوب شده 
است و دســتگاه های که می توانند از ســهمیه کشوری اســتفاده کنند، از فرصت 

بهره بگیرند.

در هفته دفــاع مقدس، اســتان کرمان 
میزبان ســه شــهید دوران دفاع مقدس 
است که در کرمان و زرند به خاک سپرده 

خواهند شد.
مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 
مقدس استان گفت: امســال 4۲  برنامه 
با بیش از 4۲0 عنوان بــرای هفته دفاع 

مقدس در نظر گرفته شده است.
ســرهنگ مهدوی فر افزود: برنامه های 

هفته دفاع مقدس امســال با شــعار ما مقاوم هســتیم با محوریت جهاد تبیین و 
سوگواری از چهارشنبه 30 شهریور ماه تا ۷ مهرماه ادامه خواهد داشت که برنامه 
روایتگری پیشکســوتان دفاع مقدس در مدارس از جملــه برنامه های هفته دفاع 

مقدس است.
او پخش ســخنرانی مقام معظــم رهبری بهر صــورت ویدئــو کنفرانس در روز 
چهارشنبه 30 شهریور از گلزار شهدا، رونمایی از ۷0 عنوان کتاب دفاع مقدس و 
تولیدات فضای مجازی، رژه نیرو های مسلح، عطر افشانی و تجلیل از پیشکسوتان 

دفاع مقدس را از دیگر برنامه ها عنوان کرد.
سرهنگ مهدوی فر همچنین از استقبال سه شــهید گمنام خبر داد و افزود: این 

سه شهید در کرمان و زرند خاکسپاری می شوند.
همچنین در این نشســت نماینده فرماندهی انتظامی اســتان اعلام کرد: امسال 
شهید توسنگ به عنوان شهید شاخص اســتان معرفی می شود و از کتاب وی نیز 

رونمایی می شود.

تحقق 8۰ درصد از تعهد اشتغال در 
حوزه گردشگری و صنایع دستی 

شهرستان بافت

نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس:
دستگاه هایی که برای صادرات استان کرمان 

مشکل می تراشند را به چالش بکشید

کرمان میزبان سه شهید گمنام 

در هفته دفاع مقدس

استاندار کرمان:
بانک های خصوصی نباشند، 

خیرشان برای استان بیشتر است

فرماندار نرماشیر: بحران آب 
نرماشیر در حال رفع شدن است

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان

مدیر جهاد کشاورزی بم: سال جاری از ۱۰ هزار هکتار سطح زیرکشت خرما بیش از ۷۰ هزار تنُ برداشت محصول خواهیم داشت که 
 نسبت به سال گذشته ۱2 درصد کاهش داشته است.
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خبر

خبر
اختصاص 2۰ درصد 
سهم منابع بانک ها 

برای اجرای کشاورزی 
قراردادی

معــاون برنامه ریزی و اقتصــادی وزارت 
جهاد کشاورزی از ابلاغ بانک مرکزی برای 
تخصیص ۲0 درصد ســهم منابع بخش 
کشــاورزی هر یک از بانک ها برای اجرای 
کشــاورزی قراردادی خبر داد. به گزارش 
روز شنبه ایرنا از وزارت جهاد کشاورزی، 
»محمد قربانی« در دهمین جلسه قرارگاه 
تامین مالی و سرمایه گذاری کشاورزی که 
با محوریت ارائه »گــزارش اقدامات انجام 
شده در تامین مالی کشاورزی قراردادی« 
و »ارایه سامانه هوشــمند اجرای پایلوت 
کشــاورزی قراردادی گندم در اســتان 
خوزســتان از طریق بخــش خصوصی« 
برگزار شــد، درباره اقدامــات مهم تامین 
مالی کشاورزی قراردادی گفت: شیوه نامه 
تامین مالی کشــاورزی قراردادی توسط 
بانک مرکزی و با همــکاری وزارت جهاد 
کشاورزی و سایر دستگاه های مرتبط در 
تیرماه سال جاری تدوین و ابلاغ شده است.

معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهاد 
کشاورزی افزود: همچنین آیین رونمایی از 
نقشه راه تامین مالی کشاورزی قراردادی با 
حضور مدیران ارشد بانک مرکزی، وزارت 
جهاد کشاورزی و مدیران عامل بانک ها نیز 
در مردادماه برگزار شــد. به گفته قربانی، 
دستورالعمل اجرایی تامین مالی کشاورزی 
قراردادی نیز توسط وزارت جهاد کشاورزی 
تدوین و به معاونین، روســای سازمان ها، 
شــرکت های تابعــه و ســازمان جهــاد 
کشاورزی استان ها ابلاغ و مبلغ ۲0 همت 
از بانک مرکزی و 4 همت از صندوق توسعه 
ملی برای اجرای کشاورزی قراردادی در 
30 تیرماه ســال جاری درخواست شد.  
قربانی با بیان این که سامانه سیتا به عنوان 
سامانه ثبت درخواست متقاضیان و ارائه 
اطلاعات برای اهلیت سنجی شرکت های 
پیش رو معرفی شده است، یادآور شد: این 
سامانه توسط بانک مرکزی به کلیه بانک ها 

برای ثبت نام نیز ابلاغ شده است.
معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهاد 
کشاورزی همچنین از ابلاغ بانک مرکزی 
به کلیه بانک ها برای تخصیص ۲0 درصد 
سهم منابع بخش کشــاورزی هر یک از 
بانک ها برای اجرای کشاورزی قراردادی در 
۱۵ شهریور ماه خبر داد و گفت: شناسایی 
و معرفی لیست اولیه شرکت های پیشرو به 
بانک مرکزی بــرای تامین مالی نیز انجام 

شده است.

مجلس  قتصادی  ا کمیسیون  رئیس 
هنوز  می رسد  نظر  به  ینکه  ا بیان  با 
زیرساخت  اجرای کالابرگ الکترونیک 
ز  ا برخی  لبته  ا نیست، گفت:  هم  فرا
دولتمردان گفتند که در شهریور ماه 

برای اعطای کالابرگ آماده هستند.
نلاین،  آ همشهری  رش  گزا به 
به  ه  ر شا ا با  هیمی  برا ا پور محمدرضا 
نیکی،  لکترو جرای کالابرگ ا نع ا ا مو
اظهار داشت: دولت تا امروز گزارشی 
مع  ه جا فا ه ر یگا ز زیرساخت های پا ا

ایرانیان به ما ارائه نداده است.
وی متذکر شد: مطابق نشستی که در 
یر  وز با  مجلس  قتصادی  ا کمیسیون 
جتماعی  ا ه  فا ر و  ر  کا ون،  تعا قبلی 
مع  ه جا فا ه ر یگا شتیم، اطلاعات پا دا

ایرانیان ناقص است و برخط نیست.
مجلس  قتصادی  ا کمیسیون  رئیس 
شورای اسلامی تصریح کرد: در همان 
ئه شد  ا ر یی به ما ا رش ها مقطع، گزا
ز  40 درصد ا ز  د بیش ا که نشان دا
ه  فا ه ر یگا ید به پا یی که با ه ها دستگا
جامع ایرانیان اطلاعات دهند، این کار 
را انجام ندادند و هیچ خط ارتباطی با 

پایگاه رفاه ایرانیان ندارند.
مجلس  در  کرمان  مردم  ینده  نما
شورای اسلامی ادامه داد: برای مثال، 
 ، ملاک کشور د و ا سنا زمان ثبت ا سا
سازمان بورس و بسیاری از مجموعه ها 
باید اطلاعات خود را به این پایگاه ارائه 

دهند، اما این کار را انجام ندادند.
ین،  ا بر  ه  علاو گفت:  هیمی  برا ا پور
اطلاعات بخش عمده ای از مجموعه ها 
مع  جا ه  فا ر ه  یگا پا به  ه ها  دستگا و 
ایرانیان به صورت آفلاین یا غیربرخط 
رتباط برخط  ئه شده است، یعنی ا ا ر ا
وجود ندارد و داده های آنان مربوط به 

۶ ماه تا دو سال قبل است.
وی با اشاره به اینکه فرمول محاسباتی 
یافت  در برای  رها  نوا خا دهک بندی 
د:  مه دا دا ه است، ا شتبا ملًا ا نه کا ا ر یا
ید  با دهک بندی ها  محاسبه  فرمول 
بی  یا ز ر زنگری شود. شاخص های ا با
ساس  ید بر ا ی بررسی دهک ها با برا
ید صرفاً  قعی باشد و نبا ا ده های و دا
مبنای درآمدی، ملاک عمل قرار گیرد.

مجلس  قتصادی  ا کمیسیون  رئیس 
: برای مثال،  فزود شورای اسلامی ا
جعه کرده است و  فردی به بنده مرا
نیز  همسرم  و  معلم  خودم  می گوید 
نه ما حذف شده  ا ر یا شاغل است و 
است. وی توضیح داد که درست است 
من و همسرم هر دو شاغل هستیم، اما 
ریم و درآمد ما با  دو فرزند معلول دا

هزینه هایمان همخوانی ندارد.
همچنین  د:  دا مه  دا ا هیمی  برا ا پور
جعه کرده و می گوید که  فردی مرا
ن در پرداخت  ا ورز ینده کشا من نما
قبوض آب و برق چاه هستم و به همین 
ورزان دیگر هم  لغ کشا دلیل، کل مبا

در حساب من متمرکز شده است تا 
ا  نه مر ا ر ا پرداخت کنم و یا قبوض ر
ید محاسبه شود که  حذف کردند. با
ز نقدینگی برای خود  ین حجم ا یا ا آ
ه  ر با ورز است یا خیر و سپس در کشا
نه وی تصمیم  اعطا یا عدم اعطای یارا

گرفته شود.
مجلس  در  کرمان  مردم  ینده  نما
مجلس  کرد:  بیان  اسلامی  شورای 
هد  بخوا دولت  گر  ا که  کرد  تصویب 
ارز ترجیحی را در سال ۱40۱ حذف 
ا  لتفاوت آن ر به ا کند، موظف است ما
از طریق کالابرگ الکترونیک به مردم 
ختصاص دهد، به نحوی که قیمت  ا
کالاهای اساسی و دارو به نرخ شهریور 
ینکه  ز ا ۱400 به دست مردم برسد. ا
ز دولت  ، ا ا نمی شود جر نون ا ین قا ا

گلایه داریم.
وی با اشاره به اینکه دولت مکلف است 
ا اجرا کند، تاکید کرد: به  نون ر که قا
زیرساخت های  هنوز  می رسد  نظر 
هم  فرا لکترونیک  ا کالابرگ  جرای  ا
لبته سرپرست وزارت تعاون،  نیست. ا
کار و رفاه اجتماعی اعلام کرده است 
که به روز کردن اطلاعات پایگاه رفاه 
جامع ایرانیان را آغاز کرده اند و صحبت 
آنان این است که در شهریور ماه برای 
اعطای کالابرگ آماده هستند. اگر این 
تفاق بیفتد، ما حتماً از دولت تقدیر و  ا

تشکر می کنیم.

رئیس سازمان نظام پرستاری با بیان اینکه 
متأسفانه زمینه های جذب و ماندگاری پرستاران 
در کشور فراهم نشده است از مهاجرت روزانه ۵ تا 

۶ پرستار ایرانی خبر داد.
نظام  سازمان  رئیس  میرزابیگی«  »محمد 
پرستاری کشور در گفت وگو با خبرنگار ایلنا در 
مورد مهاجرت پرستاران اظهار کرد: روزانه ۵ تا ۶ 
پرستار و ماهانه بین ۱00 تا ۱۵0 پرستار به خارج 
از کشور مهاجرت می کنند که این مسأله برای 

کشور جای نگرانی دارد.
وی افزود: اگر پرستاری طرح یا سربازی خود را 
گذرانده باشد، هیچ مانعی برای رفتن ها آن ها 
نیست. زمینه ای هم برای جذب یا ماندگاری 
آن ها در ایران وجود ندارد. مقصد این پرستاران 
گوناگون است، از کشورهای اطراف مانند 
قزاقستان، کشورهای حاشیه خلیج فارس و 
اربیل کردستان عراق تا کشورهای اروپایی و 

آمریکایی مقصد پرستاران ایرانی است.
رئیس سازمان نظام پرستاری بیان کرد: بسیاری 
از کشورهای جهان حضور پرستاران ایران 
به دلیل دانش و توانایی بالای آن ها استقبال 
می کنند. میرزابیگی در رابطه با نحوه رسیدگی 
به تخلفات در حوزه پرستاری نیز اظهار کرد: 
هیئت های بدوی و تجدیدنظر ما با سازمان 
نظام پزشکی مشترک است و عموما قصورهای 
پرستاری و شکایت بیمار از مجموعه پرستاری به 
صورت مشترک با این سازمان بررسی می شود، 
لذا در قانون نظام پزشکی هم ذکر شده است که 
این تخلفات به صورت مشترک بررسی شوند. 
وقتی مشکلی برای یک بیمار به وجود می آید 
یک تیم از پزشک تا پرستار مورد سوال قرار 

می گیرند.

شغلی  آسیب های  مورد  در  همچنین  وی 
پرستاران نیز اظهار کرد: در دانشگاه های علوم 
پزشکی کشور دفتر رسیدگی به حوادث شغلی 
وجود دارد و وزارت بهداشت دفتر سلامت محیط 
کار وجود دارد. حوادث شغلی و فرسودگی شغلی 
به صورت همزمان برای پرستاران وجود دارد. 
پرستاری که به صورت همزمان در سه جا کار 
می کند؛ پرستارانی که در بخش کرونا بودند یا 
پرستارانی که در بخش سرطان خدمت ارائه 
می دهند اینها در معرض فرسودگی شغلی 
هستند یا پرستارانی که در بخش شیمی درمانی 
کار می کنند یا در اتاق عمل، گازهای بیهوشی را 
استفاده می کنند در معرض گازهای سمی بوده 
و ممکن است حوادثی برای آن ها به وجود بیاید 
به همین دلیل باید از این پرستارها حمایت کرد.

وی ادامه داد: در قانون ارتقا و بهره وری  بندی 
آورده شده است تا محدودیت مشاغل سخت 
و زیان آور برای همه پرستاران برداشته شود. 
پرستاری شغل سخت و زیان آوری بوده، چرا که 

این آسیب ها را دارد. ما قانون ارتقا و بهره وری را 
داریم و از آن سو هم حق سختی کار به او داده 
می شود. میرزابیگی بیان کرد: از آن سو پرستاری 
ممکن است، دچار دیسک کمر یا آرتروز گردن 
شود که معمولا در سنین بالا برای پرستاران 
به وجود می آید، این دسته از پرستارها وقتی 
درخواستی داشته باشند در کمیته های مربوط 
به حوادث و فرسودگی های شغلی مورد بررسی 
قرار گرفته و احتمال دارد امتیازهایی شامل 
بازنشستگی زود هنگام یا تغییر شغل برای آن ها 
به وجود آید. او یادآور شد: رسیدگی به حوادث 
شغلی که برای پرستاران به وجود می آید در 
همین مسیر دادگاه ها و هیئت انتظامی، بدوی، 
تجدید نظر و عالی انجام می شود که در آن ها 
نماینده پزشکی قانونی، سازمان نظام پرستاری 
و سازمان نظام پزشکی در آن ها حضور دارد و 
معمولا تا امروز آرا خوبی در مورد پرستارانی که 
با این گونه حوادث روبه رو بوده اند، صادر شده و 

حقی از کسی ضایع نشده است.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:ماهی100پرستارازکشورمهاجرتمیکند

فرمولدهکبندیهابرایدریافت
یارانهاشتباهاست

به گفته معاون سازمان امور مالیاتی در ۵ ماهه اول امسال 4۸.۵ از کل 
درآمدهای دولت از نظام مالیاتی تامین شده که این رکورد بسیار قابل 

توجهی است.
سعید توتونچی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا درباره میزان فرار 
مالیاتی اصناف به ویژه پزشکان اظهار داشت: واقعیت این است که بخش 
قابل توجهی از تولید ناخالص کشور متوجه بخش اصناف و بازرگانی است 
که نسبت به بخش صنعت، کشاورزی و سایر بخش ها سهم اصناف بالا است 
اما در حال حاضر  مطالعه دقیقی درباره فرار مالیاتی صنف پزشکان وجود 
ندارد.   معاون سازمان امور مالیاتی با اشاره به تفکیک حساب های تجاری و 
غیرتجاری ادامه داد: با تفکیک حساب های تجاری و غیر، بساط حساب های 
اجاره ای جمع می شود و از این پس الگوریتم های بانک مرکزی کارکرد تمام 
حساب ها را مورد ارزیابی قرار می دهد و حساب افرادی از جمله منشی ها 
و فرزند منشی ها، اقوام و آشنایان پزشکان که خودشان فعالیت اقتصادی 
ندارند اما حساب خود را در اختیار پزشکی می گذارند، مورد رصد قرار گرفته 
و به عنوان حساب تجاری تشخیص داده خواهد شد. طبق آنچه که اعلام 
شده با توجه به الگوریتم های محاسباتی، تعداد پرداخت های ۱00 تراکنش 
اعم از از کارت به کارت و انواع واریز به حساب و همچنین واریز بالای 3۵ 

میلیون تومان در ماه حساب تجاری تشخیص داده می شود.  
معاون سازمان امور مالیاتی ادامه داد: در سال گذشته حدود ۱۸ هزار میلیارد 
تومان برای مالیات اصناف در نظر گرفته شد و پس از آن حکمی مصوب 
شد که واریزی پوزهای فعالان اقتصادی درآمد محسوب  شود. همچنین 
امسال برای اولین بار با دو روش مالیات توافقی مبتنی بر تبصره ماده ۱00 
قانون مالیات های مستقیم و روش حالت عادی و اظهارنامه شرایط بسیار 
مطلوبی در وصول مالیات داشتیم بطوریکه تعداد اظهارنامه ها تا ۵0 درصد 
رشد داشته و مالیات ابرازی مودیان حدود ۲00 درصد افزایش یافت و این 
امار و ارقام نشان دهنده این است که احکام مالیاتی و اراده سازمان امور 
مالیاتی این بوده که مالیات واقعی از گروه هدف داشته باشد. از این رو، در ۵ 
ماهه اول امسال 4۸.۵ از کل درآمدهای دولت از نظام مالیاتی تامین شده 

که این رکورد بسیار قابل توجهی است.

گزارش
ایلنا

پوشش ۴8.5 درصدی درآمدهای 
دولت از مالیات در 5 ماه اول

رنا
: ای

س
عک

گمرک ایران از واردات ۸ میلیون دلار نوشت افزار به همراه ملزومات 
طی پنج ماهۀ نخست سال جاری به کشور خبر داد و اعلام کرد که از این 
میزان واردات، سه میلیون دلار مداد تراش و تیغۀ مداد تراش بوده است. 
به گزارش تسنیم، بنا به اعلام گمرک، طی این مدت هیچ گونه کوله پشتی 
و ماژیک به کشور وارد نشده است زیرا این اقلام از سال ۱3۹۷ در لیست 
گروه کالایی چهار که واردات آن ها ممنوع است، قرار داده شدند. 
همچنین 4۵0 هزار کیلوگرم چوب مداد به ارزش یک میلیون و ۲40 
هزار دلار، مداد اتود ۲۷ هزار و ۶3۶ کیلوگرم به ارزش ۵4۱ هزار و ۱۷۱ 
دلار، مغزی مداد اتود ۲۶ هزار و ۸۹۱ کیلوگرم به ارزش ۱۶۱ هزار و ۲۱4 
دلار و مداد شمعی کامل هفت هزار و ۸۵۵ کیلوگرم به ارزش ۱0۹ هزار و 

34۲ دلار در همین بازۀ زمانی به کشور وارد شده است.

واردات 3 میلیون دلاری مداد تراش
 در 5 ماهۀ نخست امسال

درآمدهای شهرداری صرفا کفاف همان پرداخت حقوق 
را می دهد. طی 4 ماه از عملکرد اجرایی مدیریتی که 
شعارش دستیابی به درآمد پایدار بود، صرفا 400میلیارد 
از ۷۸۷میلیارد تومان درآمد تعیین شده،  محقق شده. 
شهرداری در بهترین حالت بیش از 40 درصد از برنامه اش 
عقب است . نکته اینجاست که از مبلغ 400میلیارد تومان 
درآمد محقق شده نیز ۲۵0 میلیارد تومان از محل مالیات 
بر ارزش افزوده ای بوده که عملا شهرداری در آن نقشی 
نداشته. حسین چناریان، رییس کمیسیون بودجه شورای 
شهر کرمان در گفت وگو با »کاغذ وطن« متذکر می شود 
که درآمدهای شهرداری در تمام حوزه ها به  جز مالیات 
بر ارزش افزوده که درصد تحققش  بالای صد در صد 
بوده، کاهش یافته است. او در این گفت و گوی تلفنی به 
صراحت اعلام می کند که  عملکرد شورا نسبت به  کارکرد و 

عملکردی که شعارش را داده ،  مناسب نبوده است.  
 آقای چناریان چند درصد درآمدهای 

شهرداری کرمان محقق شده است؟
  یک گزارش چهار ماهه از وضعیت درآمد-هزینه ای که 
شهرداری به ما گزارش کرده است  که طبق آن گزارش 
شهرداری تقریبا ۵0 درصد از میزان درآمدی که بایستی 

در این 4 ماه وصول می کرده را داشته است 
طبق صحبت شما شهرداری کرمان 5۰ درصد 

از برنامه خود عقب است! چقدر از این تحقق 
درآمد از محل محل مالیات بر ارزش افزوده بوده 

است؟ 
بله، ما ۵0 درصد از میزان تحقق  وصول درآمد هایمان 
عقب هستیم. حدود ۲هزار و 3۶0 میلیارد تومان بودجه 
شهرداری بوده که از این عدد اگر بر اساس یک دوازدهم 
حساب کنیم در4 ماه باید ۷۸۶میلیارد تومان محقق شود. 
آنچه محقق شده 400میلیارد تومان است  که از این عدد 

هم ۲۵0 میلیارد تومان مالیات بر ارزش افزوده است .
در خصوص میزان وصولی از مالیات بر ارزش افزوده که 
دولت می دهد، ما تقریبا آن قدری که پیش بینی کردیم 
و حتی بیشتر محقق شده است، اما درآمدهای شهرداری 
نسبت به سال گذشته کاهش چشمگیری داشته  است 
و درآمدهایی که در حوزه درآمدی و عوارض مربوط به 
شهرداری بوده کاهش شاید از ۵0 درصدی یا بیشتر 

داشته است.
ما پارسال برخلاف رویه گذشته تخفیفاتی برای 

عوارض ساخت در انتهای سال داشتیم،  فکر 
می کنید چقدر از کاهش درآمد شهرداری تحت 

تاثیر این امر بوده است؟
یکی از موارد کاهش درآمد همین امر است. در همان 
زمان هم برخی از اعضای شورای شهر من جمله خود من 
موافق این امر  نبودیم که تخفیفات را اخر سال بدهیم و در 
واقع ساخت و ساز را در  ماه های اول سال محدود کنیم 
و در نتیجه  پروانه های کمتری صادر شود.  البته طبق 
بررسی های انجام شده ، شهرداری در سایر ردیف های 
درآمدی هم عقب ماندگی قابل ملاحظه ای داشته است.  

آقای  چناریان  سال گذشته که درصد تحقق 
درآمد بهتر از امسال بود، در نهایت کل درآمد 

بودجه وصول نشد و درصد تحقق حدود 
8۰ درصد بود. با رویه فعلی فکر نمی  کنید 

که شهرداری حتی توان تحقق همان درصد 
پارسال را هم ندارد؟

 با توجه به اینکه بر امر تحقق درآمد  تاکید شده و در 
شهرداری های مناطق کمیته وصول درآمد تشکیل شده، ما 
امیدواریم که درماه های آینده اتفاق بهتری صورت گیرد و با 
جدیتی که صورت می گیرد، این عقب ماندگی جبران شود.

یک اتفاق خوبی که امسال در بحث وصولی های درآمد 
صورت گرفته، همان بحث مالیات بر ارزش افزوده است 
چرا که هم ضوابط سهمیه ها تغییر کرده و هم میزان تحقق 
به بیش از ۱00 درصد در این 4 ماه رسیده ،با توجه به اینکه 
سهم مالیات بر ارزش افزوده در بودجه قابل ملاحظه بوده  
و نزدیک به یک سوم است، اگر تلاش بیشتری صورت  
گیرد و دوستان در شهرداری بتوانند سایر ردیف های 
درآمدی را محقق کنند، شاید بودجه محقق شود. ولی 
با توجه به چیزی که تا الان اتفاق افتاده اگر بخواهیم 
پیش بینی واقعی داشته باشیم شاید بیش از همان ۸0 

درصد محقق نشود. 
یکی از اهداف اصلی شهرداری درآمد پایدار 

بوده و حتی این امر یکی از جدی ترین شعارهای 
میثاقی ها و اعضای شورای شهر بوده است، اما 
عملکرد شهرداری در این چند ماه نشان داده 
که این حرف صرفا یک شعار تبلیغاتی بوده و 

برنامه ای برای این امر وجود نداشته است.
 ما امسال یک الی دو ردیف جدید تحت عنوان منابع مالی 
و تسهیلات پیش بینی شده  داریم که رقم آن در بودجه 

حدود ۱۹0 میلیارد تومان است. در بودجه به شهرداری 
اجازه داده شده که  از تسهیلات و اوراق مشارکت استفاده 
کند  که این دو موضوع هم به نوعی با جدیت در دستور کار 
قرار گرفته و شورای شهر هم روی این ۲ سرفصل موافقت 
کرده و اگر دوستان شهرداری تلاش کنند و سیستم 
بانکی هم همکاری کنند من فکر می کنم امسال نزدیک 
۲00 میلیارد از این محل بودجه محقق می شود. این موارد 
جز  منابع مالی شهرداری هستند و برای اولین مرتبه در 
بودجه  شهرداری محقق می شوند، موضوعاتی که  به عنوان 
شیوه های جدید مالی یکی از توصیه های شورا بوده و از 

قول های شهردار بوده است. 
آقای چناریان به هر حال استقراض بار مالی برای 
شهرداری داشته و مسلما جز درآمدهای پایدار 
نیست. یکی از اقداماتی که سایر شهرداری های 

کشور برای کسب درآمد می کنند، مشارکت 
در پروژه های سرمایه گذاری و حتی ساخت و 

ساز است. آیا شهرداری کرمان بنایی به این امر 
دارد؟

بله اتفاقا برای این امر ۲ الی 3 جلسه جدی برگزار شده و 
امیدوارم با آمدن سرمایه گذارها، مخصوصا در حوزه هایی 
که شهرداری می تواند آورده خوبی مثل زمین، پروانه و حتی 
در قالب مشارکت در حوزه ساخت و ساز داشته باشد، اتفاق 
خوبی بیفتد. این موارد انجام شده و سعی بر این است که 
امسال یک الی دو پروژه در همین موضوعات داشته باشیم. 

 دو پروژه شاخصی که روی آن کار شده را 
می فرمایید

 این ۲ مورد در همان حوزه ساخت و ساز بوده است. 
بگذارید طرح نهایی تر شود، حتما در ادامه اطلاعاتش را 

به مردم می دهیم.  
آقای چناریان آنچه مسلم است شهرداری 

در حوزه درآمدها عقب است،  در بخش های 
هزینه ای وضعیت  شهرداری به چه شکل بوده 

است ؟
ببینید در بخش هزینه ای ما یک مقدار به علت اینکه بودجه 
دچار تغییرات شد و ما افزایش حقوق کارگری را داشتیم، 

بودجه هزینه ای افزایش یافت.
دغدغه جدی ما این است که حقوق را به موقع بپردازیم و 
در این ۵ ماه این امر محقق شده است. عمده هزینه ما بخش 
حقوق بوده و تقریبا معادل همین هم در بخش پروژه های 

عمرانی بوده است.  
رقم هزینه در این ۴ ماه چقدر بوده است؟

مجموع میزان هزنیه های حقوق و عمرانی 3۷۶ میلیارد 
تومان است .

به این نکته اشاره داشتید که بودجه عمرانی 
هم تراز با بودجه حقوق و دستمزد بوده،  یعنی 
حداقل ۱5۰ تا ۱8۰ میلیارد تومان  از هزینه ای 
که تا به حال خرج شده در بخش عمرانی بوده 

است؟ 
 گزارش هزینه را به طور  کامل نفرستادند ، بگذارید کامل 

بفرستند و بعد در این مورد صحبت کنیم. 
جناب چناریان ما پروژه عمرانی خاصی در این 

دوره نداشتیم، تنها یک مورد خیابان تجلی 
بوده، دیگر چه پروژه  ای انجام شده که این چنین 

بودجه ای خرج شده؟
پروژه پل شهدای خلبان هم هست ولی پیشرفت آن کند 
است. ببینید عمده پروژه ها، پروژه های محلی است مثل 
پارک  های محله ای و بحث جدول گذاری و آسفالت که 
درصد پیشرفت نسبت به سال گذشته تقریبا دو برابر بوده 
است. اولویت جدی ما بحث آسفالت، جدول گذاری  و بحث 

پارک  های محله ای است که در دستور کار است.
موضوعی که شهرداری بارها به عنوان نقطه 
درخشان در کارنامه کاری خود به آن اشاره 

داشته، آسفالت بوده و حتی سعی کرده تا آن 
را با کلید واژه نهضت آسفالت نمایان تر کند. 

معیار قیاس شهرداری در این امر عملکرد سال 
قبل است که عملا در مقاطعی به علت نبود 
شهردار، سیستم شهرداری رها بوده. آقای 

چناریان حتی این قیاس نسبت دوره مدیریت 
عالم زاده که عملا بخش عمده بودجه برای اتمام 

پروژه های غیرهم سطح کنار گذاشته شد، هم 
قیاس درستی نیست و اصلا این مورد یک قیاس 

مع الفارق است.
 ببینید ۲ یا 3 کار در حوزه فراهم کردن مقدمات نهضت 
آسفالت فراهم شده که  یکی بحث استفاده از سهمیه 
قیر در مناطق هدف است. طی  تلاشی که صورت 
گرفت،  خوشبختانه هزار و ۷00 تن  قیر در مخازن 
قرار گرفت. یک قرارداد هم  با شرکت تولید کننده قیر 
در حال رایزنی و انجام است و  اگر این موارد انجام شود 
تا آخر سال نمود چشم گیری در آسفالت معابر اتفاق 
می افتد. اما به هر حال صحبت شما درست است تا الان 
کار شاخصی انجام نشده حتی اگر ۲ برابر پارسال هم 

آسفالتی صورت گرفته باشد. 
شما به عنوان یک کارشناس و رییس کمیسیون 

بودجه،عملکرد شعرباف را چگونه ارزیابی 
می کنید؟ این عملکرد توانسته  حتی رضایت 
شورا  به عنوان نهاد ناظر بر عملکرد شهرداری 

را جلب کند؟
 ما انتقادات و اشکالاتی در کار داشتیم و مفصل در این 
مورد با ایشون سر یک سالگی کار شورا صحبت کردیم 
و امیدواریم با مطرح کردن انتقادات و نقدهای صحیح و 
کارشناسی اتفاقی صورت گیرد.بنای ما بر همراهی است 
و باید تلاش شود تا اختلافات موجب ضربه به برنامه  ها 
نشود. شهرداری کارهایی مثل شفاف سازی، اصلاح و 
بهبود سیستم  های حقوق و دستمزد و توجه به مناطق 
کم برخوردار داشته است اما سرجمع اگر بخواهیم کارکرد 
و عملکرد را ارزیابی کنیم، آن کارکرد و عملکردی که 
شورا شعارش را داده است،  تحققش در یکسال مناسب 

نبوده است.

نیمیازدرآمدهایشهرداریکرمانمحققنشد
شهرداری دست به دعای مالیات بر ارزش افزوده

گزارش
مرضیه قاضی زاده

شــاخص بورس در جریان معاملات امروز بازار سرمایه با افت ۱۱هزار واحدی 
روبرو شد.

به گزارش تسنیم، در جریان دادوستدهای روز گذشته بازار سرمایه بیش از 4 
میلیارد و ۶۷۲ میلیون سهم و حق تقدم به ارزشی بالغ بر 3 هزار و ۵۲۱ میلیارد 
تومان در بیش از ۲۵4 هزارنوبت مورد دادوستد قرار گرفت و شاخص بورس با 

افت ۱۱ هزار و ۱۸3 واحدی در ارتفاع یک میلیون و 3۷۷ هزار و ۹۱۵واحد قرار گرفت.
بیشترین اثر منفی بر دماسنج بازار سهام در روز گذشــته به نام نمادهای معاملاتی شرکت های فولاد 
مبارکه اصفهان، پالایش نفت اصفهان و ملی صنایع مس ایران شد و در مقابل شرکت های سایر اشخاص 
بورس انرژی، ملی کشت و صنعت و دامپروری پارس و بیمه دانا با رشد خود مانع افت بیشتر نماگر بازار 

سهام شدند.
بر اساس این گزارش، در بازارهای فرابورس ایران هم با معامله ۲ میلیارد و ۶4۲ میلیون ورقه به ارزش 
۱0هزار و 4۸3 میلیارد تومان در ۱۶۵ هزار نوبت، شاخص فرابورس )آیفکس( ۱0۱ واحد افت کرد و در 

ارتفاع ۱۸هزار و ۶30 واحد قرار گرفت.

شاخص بورس ۱۱هزار واحد افت کرد

مدیرکل دفتر خدمات فنی، مهندســی و نگهــداری وزارت صمت گفت: 
اختلالات چند روز اخیر در ارسال پیامک های رجیستری رفع شده است و 

اپراتور ها نگران پرداخت هزینه های خود نباشند. 
 به گزارش خبرگزاری تسنیم، حمید محله ای مدیرکل دفتر خدمات فنی، 

مهندسی و نگهداری وزارت صمت  با اشاره به قانون تعیین تعرفه های خدمات مرکز توسعه تجارت 
الکترونیکی گفت: برای خدمات سامانه همتا در جلسه ۲۹۶ مورخ ۱3۹۸/0۸/۱۲ کمیسیون تنظیم 
مقررات وزارت ارتباطات، تعرفه تصویب شده بود و تا فروردین ۱400 این مصوبه به قوت خود باقی 
بود و تعرفه خدمات رجیستری تلفن همراه را مشخص میکرد؛ ولی مسئولین وقت وزارت ارتباطات با 
این استدلال که این هزینه را باید دولت بدهد، این تصمیم را لغو کردند و در بودجه ۱400 دیده شد، 

ولی بودجه مورد نظر هم پرداخت نشد.
وی افزود: مشکل این است که نه بودجه داریم و نه مصوب های در کمیسیون داریم.البته راه حل های 
خوبی با تعامل سایر دستگاه ها پیشنهاد شده که امیدواریم ظرف چند روز آینده با سازمان تنظیم 

مقررات وزارت ارتباطات به تفاهم نهایی برسیم و این مشکل به طور اساسی حل شود.

اختلال پیامکی طرح رجیستری موبایل رفع شد

رئیس اداره کانال سوئز، از افزایش ۱۵ درصدی هزینه های ترانزیت برای 
انواع کشتی های عبوری از کانال سوئز در سال ۲0۲3 خبر داد.

به گزارش خبرگزاری مهر اســامه ربیعی، رئیس اداره کانال سوئز، از 
افزایش ۱۵ درصدی هزینه های ترانزیت برای انواع کشتی های عبوری 

از کانال سوئز در سال ۲0۲3 خبر داد و این در حالی است که هزینه ترانزیت برای کشتی های فله 
خشک و کشتی های کروز ۱0 درصد افزایش می یابد.

سپهبد ربیعی در بیانیه ای بر تمایل برای اجرای یک استراتژی قیمت گذاری و بازاریابی متعادل 
و انعطاف پذیر تأیید کرد و گفت امکان ارائه خدمات ناوبری را برای عبور از کانال مطابق با سیاست 
مدلی فراهم می کند که حفظ رهبری کانال را تضمین می کند و آن را به بهترین، سریع ترین و 

کوتاه ترین انتخاب برای مشتریان در مقایسه با سایر روش های رقیب تبدیل می کند.
وی در خصوص دلایل افزایش عوارض عبور کشتی های عبوری از کانال سوئز تصریح کرد: این 
تصمیم با توجه به پیگیری مستمر تحولات تغییرات بازار در بخش حمل ونقل دریایی صورت 

می گیرد که بر ادامه آن نظارت دارد.

هزینه عبور از کانال سوئز ۱۰ تا ۱5 درصد 
بالا می رود

ترانزیت موبایل بورس

کاغذ اقتصادی
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توضیحات بهزیستی درخصوص 
»یارانه« معلولان » دهک دهمی«

معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان بهزیستی کشور از معلولانی 
که بدلیل قرار گرفتن در دهک دهم، یارانه شان قطع شده اما خواهان 
دریافت آن هستند، خواست از طریق سامانه اعلامی وزارت کار و 

رفاه نسبت به ثبت اعتراض جهت دریافت یارانه اقدام کنند.
به گزارش ایسنا، چندی پیش بود که رئیس سازمان بهزیستی اعلام 
کرد »وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی رسما اعلام کرد افرادی که 
معلول هستند ولو دهک ۱0 هم باشــند هیچ منعی برای دریافت 
یارانه ندارند. یک فردی که یک یا چند معلول را در خانواده دارد و 
خود سرپرست آن خانواده است، مشمول دریافت مستمری سازمان 
بهزیستی و هم موضوع دریافت یارانه های دولتی است. ما گزارشی 
در حال حاضر نداریم که بخواهند یارانه های آنها را به جهت این که 
در دهک ۱0 قرار گرفته اند قطع کرده باشند. سازمان بهزیستی به 
هر فردی که دارای معلول است و کارت معلولیت دریافت می کند 

متناسب با نوع و شدت معلولیت خدمات خود را ارائه خواهد داد.«
در این راستا سیدمرتضی حسینی معاون توسعه مدیریت و منابع 
سازمان بهزیستی کشور در گفت وگو با ایسنا، در این باره اظهار کرد: 
اگر یارانه جدیــد دولت برای افراد دارای معلولیت تحت پوشــش 
سازمان بهزیستی که جزو دهک دهم محسوب می شوند حذف شده 
باشد، از طریق سامانه ای که وزارت رفاه اعلام کرده، اعتراض خود را 
ثبت کنند و سازمان بهزیستی نیز از طریق وزارتخانه این موضوع را 
پیگیری کرده که همه افراد دارای معلولیت مشمول دریافت یارانه 

دولت باشند.
وی درادامه بیان کرد: در ستاد گزارشی دال بر این موضوع که یارانه 
جدید افراد دارای معلولیت تحت پوشش حذف شده باشد، شنیده 
نشده است و اگر در اســتان ها چنین موضوعی وجود دارد افراد در 
صورت اعتراض، باید اعتراض خود را از طریق ســامانه وزارت رفاه 

اعلام کنند.

سرانه درمان در دوران بازنشستگی به 
2 درصد کاهش می یابد

سرپرست اداره کل مستمری های سازمان تأمین اجتماعی اعلام کرد 
که در دوران بازنشستگی، ســرانه درمان از ۹ درصد دریافتی زمان 

اشتغال به ۲ درصد مستمری کاهش می یابد.
به گزارش روز یکشنبه ایرنا از سازمان تأمین اجتماعی، کسر دو درصد 
از حقوق ماهیانه بازنشستگان و مستمری بگیران تأمین اجتماعی، 
برای اســتفاده آنان و افراد تحت تکفل آنهــا از خدمات درمانی این 
سازمان، براساس ماده ۸۹ قانون تأمین اجتماعی انجام می شود و قانون 
تأمین اجتماعی به  منظور مساعدت به بازنشستگان، سرانه درمان را 
که در دوران اشتغال و برای شاغلان بیمه پرداز ۹ درصد است در دوران 

بازنشستگی به ۲ درصد کاهش داده است.
جامعه بیش از چهار میلیون نفری بازنشستگان و مستمری بگیران 
تحت پوشش سازمان تأمین اجتماعی، هر ماه در فیش های حقوقی 
خود شاهد کســر مبلغی با عنوان »دو درصد ماده ۸۹« هستند که 
برخی از آنان، از علت کســر این مبلغ و مستندات قانونی آن اطلاع 

دقیقی ندارند.
مجتبی طهماسبی آشتیانی در این باره توضیح داد: طبق ماده )۸۹( 
قانون تأمین اجتماعی، افرادی که به موجب این قانون، بازنشسته یا 
ازکارافتاده شده یا می شوند، افراد بلافصل خانواده آنها و افرادی که 
مستمری بازماندگان دریافت می کنند با پرداخت ۲ درصد از مستمری 
دریافتی از خدمات درمانی برخوردار خواهند شد و مابه التفاوت مبالغ 
پرداختی مستمری بگیران به موجب این قانون تا هزینه های واقعی 

درمان از طرف سازمان تامین اجتماعی پرداخت می شود.
وی افزود: کســر این مبلغ همان گونه که گفته شــد، بابت استفاده 
بازنشستگان و افراد تحت تکفل آنان از خدمات درمانی تأمین اجتماعی 

است و ارتباطی به هزینه صدور دفترچه های کاغذی ندارد.
طهماسبی توضیح داد: برخی از بازنشستگان و مستمری بگیران با این 
تصور که کسر ۲ درصد سرانه درمان، تنها هزینه چاپ دفترچه های 
کاغذی است در پی اســتقرار سامانه نســخه الکترونیک و حذف 
دفترچه های کاغذی درمان، تصور می کردند که کسر این مبلغ باید 
متوقف شود، درحالی که سرانه درمان ارتباطی به چاپ دفاتر فیزیکی 

درمان ندارد.

فرمانده یگان حفاظت سـازمان حفاظت محیط 
زیست کشـور با اشـاره به اینکه سـه بند موجود 
در قانـون حمایـت قضایـی از محیط بانـان برای 
شـرایط کاری آن ها کافی نیسـت، گفـت: اصلاح 

این قانـون در دسـتور کار مجلس قـرار دارد.
بـه گـزارش ایسـنا، در پـی انتشـار تصاویـری از 
حملـه قاچاقچیـان چـوب در منطقـه جنگلـی 
چمسـتان شهرسـتان نـور در فضـای مجـازی 
کـه نشـان می دهـد قاچاقچیـان بـا دو دسـتگاه 
خودروی نیسـان با سـلاح سـرد و قمـه و تهدید 
جانـی نگهبـان از ایسـت و بازرسـی جنگلبانـی 
چمسـتان در اسـتان مازنـدران فـرار می کننـد 
موضوع در دستور کار پلیس و دسـتگاه قضا قرار 
گرفت. اما پـس از مدتی رئیس کل دادگسـتری 
مازنـدران از دسـتگیری متهمـان کـه با سـلاح 
سـرد اقـدام بـه تهدیـد نگهبـان منابـع طبیعی 

کـرده بودنـد خبـر داد.
در حالـی ایـن اتفـاق رخ داد کـه قانـون حمایت 
قضایـی از محیط بانـان و جنگل بانـان در کـش 
و قـوس اصـلاح قـرار دارد. براسـاس ایـن قانون، 
محیـط بانـان و جنگلبانـان در صورتـی کـه در 
جنگل هـا و منابـع طبیعـی جـرم مشـهودی 
ملاحظه کنند و تذکر و هشـدار کارسـاز نباشـد، 
می تواننـد از سـلاح خـود اسـتفاده کننـد ولـی 
اینگونـه نیسـت کـه اجـازه اسـتفاده سـلاح در 
منـزل و خیابان را داشـته باشـند و یـا بتوانند در 
این اماکن مسـلح باشـند اما در محـل مربوط به 
وظیفه خـود می توانند از سـلاح اسـتفاده کنند. 
ایـن قانـون شـامل چهار مـاده و سـه تبصـره در 
جلسـه علنـی ۲3 اردیبهشـت مـاه ۹۹ مجلـس 
شـورای اسـلامی تصویب شـد و در ۷ خرداد ۹۹ 

بـه تأییـد شـورای نگهبان رسـید.
همچنیـن بـه گفتـه علـی سـلاجقه - رییـس 
سـازمان محیـط زیسـت - از اوایـل دی مـاه 
۱400 اصلاح قانون حمل سـلاح در دسـتور کار 
کمیته های تخصصی در دولت قرار گرفته اسـت 
که بعد وارد کمیسـیون تخصصی شـود و بعد در 
دولـت وارد شـود. ایـن کار شـدیداً پیگیـری می 
شـود تا کاملًا بحث حمل سـلاح تمـام نیروهای 
مسـلح در ایـن امـر دیـده شـود و محیط بانـان 

به صـورت اخـص در ایـن موضـوع هسـتند.
سـرهنگ جمشـید محبت خانی - فرمانده یگان 
حفاظت سـازمان حفاظت محیط زیسـت کشور 
- در گفت و گو با ایسـنا دربـاره کمبود تجهیزات 
بـرای محیط بانـان توضیـح داد: امکاناتـی مانند 
خـودرو، موتـور و سـلاح کـه در اختیـار جامعـه 
مقابـل محیط بانـان )شـکارچیان غیرمجـاز( 
قـرار دارد، پیشـرفته هسـتند. بـه عنـوان مثـال 
موتور و خودروها مانند ۱0 سـال گذشـته نیست 

همچنیـن سلاح هایشـان نیـز از لحـاظ دوربین 
و هدف گیـری بسـیار پیشـرفته اسـت؛ بدیـن 
جهت مـا بایـد همزمـان بـرای غافلگیر نشـدن 
محیط بانان آنـان را نیز به تجهیـزات نوین مجهز 

کنیم تـا ضعیف تـر از شـکارچیان نباشـند.
وی افـزود: ایـن موضـوع جـزو برنامه هـای 
راهبردی یگان حفاظت سـازمان محیط زیسـت 
اسـت که در حـدود دو سـال گذشـته طـرح آن 
نوشته شـده اسـت و در سـازمان نیز وجود دارد.
محبت خانی با اشـاره بـه ۱۲00 موتورسـیکلت 
خریـداری شـده در سـال گذشـته بـرای 
محیط بانـان اظهارکـرد: ایـن موتورسـیکلت ها 
بـه محیط بانـان تحویـل داده شـده اند و امسـال 
قصـد خریـد خودروهـای متناسـب بـرای 
ماموریت هایشـان بـه جهـت تعقیـب، مراقبـت 
و پیشـگیری بهتـر از تخریـب محیطی و شـکار 

غیرمجـاز را داریـم.
وی افـزود: با توجـه بـه بازدیدهایی کـه در چند 
سـال اخیـر از محیط بانـان داشـتیم؛ تجهیزاتی 
مداربسـته،  دوربین هـای  پهپـاد،  ماننـد 
دوربین هـای حرارتـی، دوربین هـای دیـد 
در شـب و بی سـیم های مـدل جدیدتـر - کـه 
امکانـات بیشـتری دارنـد و کارآمدتر هسـتند- 
مـورد نیـاز اسـت. مـا درخواسـت ایـن مـوارد را 
در قالـب طرحـی ارائـه کرده ایـم و امیدواریـم 
پـس از گذشـت امسـال و خریـد خودروهـا، در 
سـال ۱40۲ بتوانیـم تجهیـزات نویـن را بـرای 
محیط بانـان فراهـم کنیـم. محبت خانـی درباره 
کمبـود محیط بانـان بـه دو سـناریو اسـتاندارد 
جهانی و چـارت سـازمانی یگان حفاظت اشـاره 
کرد و توضیـح داد: باتوجـه به اسـتاندارد جهانی 
هر ۱000 هکتـار نیازمند یک محیط بان اسـت. 
به عبارتـی هـر محیط بـان توانایـی حفاظـت از 
۱000 هکتـار را دارد. بـا توجه به این اسـتاندارد 
ما الان حدودا هشـت تا ۹ برابر محیط بانان فعلی 
نیاز بـه محیط بـان داریم. بـه عبارتی بـا توجه به 

ایـن اسـتاندارد بسـیار عقب ماندگـی داریـم.
وی ادامـه داد: هدف گـذاری مـا براسـاس چارت 
سـازمانی مان اسـت کـه رده شـغلی بـرای 
محیط بانـی داریـم و می توانیـم محیط بـان 

اسـتخدام کنیـم.
فرمانـده یـگان حفاظـت سـازمان حفاظـت 
محیط زیسـت کشـور ضمن اشـاره بـه اینکه در 
حال حاضـر 3۸00 محیط بـان در کشـور داریم، 
گفت: براسـاس چـارت یـگان حفاظت سـازمان 
محیـط زیسـت بایـد ۸000 محیط بـان داشـته  
باشـیم و مـا می توانیـم بـا اسـتخدام محیط بان 
کمبـود نیـروی انسـانی در مناطـق را پوشـش 
دهیـم. وی افـزود: در دو سـال گذشـته وضعیت 

پاسـگاه ها، میزان کمبود نیرو و چارت سـازمانی 
را بـه سـازمان اسـتخدامی کشـور ارائـه کردیـم 
کـه براین اسـاس به مـا مجوز اسـتخدام سـالانه 
۲۵0 نفر به مدت ۱0 سـال داده شـد. در دو سال 
۹۹ و ۱400 ایـن اقـدام صـورت گرفت و امسـال 
نیـز قصـد اسـتخدام ۲۵0 نفـر دیگـر را داریم تا 
بتوانیـم در هفـت سـال آینده براسـاس شـرایط 
و ضوابـط موجـود ۲۵00 نفـر محیط بـان بـه 
3۸00 نفر فعلـی اضافه کنیـم. اینگونه جمعیت 
محیط بانـان خـود را براسـاس چارت سـازمانی 
۷0 درصـد ارتقـا داده ایـم. محبت خانی با اشـاره 
بـه پیش بینی هـای انجام شـده برای بازنشسـته 
شـدن 400 تـا ۵00 محیط بـان گفـت: بنابـر 
پیش بینـی مـا بـا بازنشسـته شـدن ایـن تعداد 
محیط بـان بـه یـک جمعیـت حـدودا ۶000 
نفری خواهیم رسـید. پـس از اتمام این سـهمیه 
در این مدت ۱0 سـاله نیز مجدد بایـد با مراجعه 
به سـازمان اداره اسـتخدامی و سـازمان برنامه و 
بودجـه - کـه بودجـه ایـن کار را تامیـن می کند 
- رایزنی هایـی خواهیـم کـرد تـا بـا اسـتخدام 
محیط بانان به تعـداد پیش بینی شـده در چارت 
سـازمانی یگان حفاظت برسـیم. فرمانـده یگان 
حفاظت سـازمان حفاظت محیط زیسـت کشور 
دربـاره قانـون منـع به کارگیـری از سـلاح گـرم 
بـرای محیط بانـان توضیـح داد: قانـون حمایت 
قضایی از محیط بانـان و جنگل بانان بـرای اینکه 
در چـه شـرایطی می تواننـد از سـلاح اسـتفاده 
کنند، در سـال ۱3۹۹ تصویب شـد و قبـل از آن  
با اینکـه سـلاح در اختیـار محیط بانـان بـود  اما 
در وضعیـت بلاتکلیفـی بودنـد و ضوابطـی برای 
اسـتفاده از سـلاح وجـود نداشـت که بـه عنوان 
مثـال می تواننـد از ضوابطـی که بـرای پلیس در 
این موضوع وجـود دارد اسـتفاده کننـد یا خیر؟
وی افـزود: پـس از پیگیری هـای جـدی در 
نهایـت قانـون حمایـت قضایـی از محیط بانان و 

جنگل بانـان تصویب و مشـخص شـد که محیط 
بانان در چه شـرایطی می توانند از سلاح استفاده 
کننـد؟ در ایـن قانـون سـه بنـد بـرای شـرایط 
اسـتفاده از سـلاح برای محیط بانان نوشـته شد 
امـا مـا بـا توجـه بـه شـرایط کاری آن هـا و نـوع 
درگیری هـای موجـود بـه ایـن بندهـا اعتـراض 
کردیم چراکـه بـرای شـرایط کاری محیط بانان 
کافـی نیسـت و نگرانی هـای سـازمان را به طـور 

کامـل رفـع نمی کنـد.
محبت خانـی افـزود: همزمـان بـا اصـلاح قانون 
به کارگیـری سـلاح، باتوجـه بـه شـرایط و 
پیشـنهاداتی که ارائه کرده ایم، خواسـتار اصلاح 
قانـون اسـتفاده از سـلاح بـرای محیط بانـان و 
جنگلبانـان در قالـب قانـون حمایـت قضایـی و 
بیمه ای از آنان شـدیم. این موضوع در دستورکار 
مجلس قـرار دارد و اگر علاوه بر سـه بند موجود، 
پیشـنهادات ما لحـاظ شـود، نحـوه اسـتفاده از 
سـلاح برای محیط بانان کارآمدتـر و کاربردی تر 
می شـود. وی تاکیـد کـرد: مـا بـه دنبـال ایـن 
نیسـتیم که محیط بانان حتما از سـلاح استفاده 
کنند بلکه بـه دنبـال حفاظت از محیط زیسـت 
و حیـات وحـش هسـتیم. فلسـفه وجـودی 
محیط بانـان بـرای همـه  مـا انسـان ها اسـت و 
اسـتفاده از سـلاح آخریـن راهـکار محیط بـان 
جهت حفاظت است. این سـوءتفاهم نباید ایجاد 
شـود که قصد قانونی کردن اسـتفاده از سلاح در 
هر شـرایطی را داریم بلکـه محیط بانـان تنها در 
زمان حفاظـت از محیـط زیسـت، جان خـود یا 
همکارشـان اجـازه اسـتفاده از سـلاح را خواهند 
داشـت. محبت خانـی در پایان خاطرنشـان کرد: 
در حال  حاضر تمامی محیط بانان مسلح هستند 
و به نحـو احسـن کار خـود را انجـام می دهند اما 
با اضافه شـدن پیشـنهادات مـا به سـه بند قبلی 
قانـون کـه اکنـون در دسـتور کار مجلس اسـت 

بهتـر می تواننـد بـه حفاظـت بپردازند.

اداره بیماری های غیر واگیر وزارت بهداشت اعلام کرد 
در همه گیری بیماری کووید ۱۹، میزان بستری زنان 
و مردان با اختلاف بسیار اندک برابر ولی ۵۵ درصد 

فوت شدگان این بیماری مرد و 4۵ درصد زن بوده اند.
به گزارش خبرنگار حوزه ســلامت ایرنا، براســاس 
آخرین اطلاعات منتشر شده وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی از میزان کل مرگ ها در کشور ۵۷ 
درصد مــرد و 43 درصد زن بوده و ســلامت مردان 

همواره کمتر مورد توجه قرار می گیرد.
همچنین از دوران نوزادی تا پیری، زنان نســبت به 
مردان از سلامت جسمی بالاتری برخوردارند و ۱۵ 

علت شایع مرگ و میر، بیشتر در مردان بروز می کند.
به طور متوسط، مردان پنج سال زودتر از همسران خود 
دچار مرگ و میر می شوند. دلیل اصلی این موضوع آن 
است که مردان معمولا کمتر از زنان به سلامت خود 
توجه دارند و مراجعات پزشکی آنها برای غربالگری 
بیماری ها و چکاپ دوره ای کمتر اســت و زمانی به 
مراکز درمانی مراجعه می کننــد که بیماری آنها در 
مرحله پیشرفته و وخیم تری قرار دارد، در حالی که 

مهمترین بیماری های شایع و شناخته شده تهدید 
کننده سلامت مردان، اغلب قابل پیشگیری هستند.

در سال ۲0۱۹، بیماری های قلبی و عروقی، سرطان ها، 
بیماری های مزمن ریوی، بیماری های عفونی ریه، سل 
و بیماری های گوارشی از علت های اصلی مرگ مردان 
در جهان بوده و در ایران بر اساس مطالعات ملی انجام 
شده بیماری های قلبی و عروقی، سرطان ها و سوانح 

وحوادث بیشترین دلایل  مرگ در مردان هستند.  
بر اســاس آخرین ســیمای مرگ در کشور، میزان 
مرگ مردان در تمام گروه های سنی در ۱00 هزار نفر 
جمعیت بیشتر از زنان است که در بعضی از گروه های 
سنی این تفاوت قابل توجه است که از ۱۸ تا ۲۹ سال، 
۱4۲ مرد و 4۸ زن، از 30 تا ۵۹ سال ۲۸۲ مرد و ۱44 
زن، بالای ۶0 سال 3۵0۶ مرد و ۲۸۵۲ زن بوده است.  
به گفته جابر صائینی مدیرکل دفتر سلامت جمعیت، 
خانواده و مدارس وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی، عوامل خطر سلامتی در مردان ایرانی نحوه 
نادرست سبک زندگی و تغذیه است. چاقی و اضافه 
وزن ، افزایش فشار خون، افزایش قند خون، تغذیه 

نامناسب، فعالیت فیزیکی ناکافی و اختلالات چربی 
خون از عوامل خطر بیماری های غیر واگیر در مردان 

گزارش شده اند.  
وی افزود: مرگ ناشی از حوادث در مردان بسیار بیشتر 
از زنان اســت همچنین، موارد مرگ و میر حوادث 
ترافیکی در مردان بیشــتر بوده و در میان رانندگان 
جوان، مردان جوان زیر ۲۵ سال تقریبا سه برابر بیش از 
زنان همین گروه سنی، در معرض خطر فوت به دنبال 

رخداد تصادف رانندگی هستند.  
صائینی ادامه داد: حــدود 4۷ درصد مردان فعالیت 
فیزیکی ناکافی دارند و شیوع فعالیت فیزیکی ناکافی 
در بین مردان ســاکن در مناطق شهری ۲0 درصد 

بیشتر از مناطق روستایی است.
وی ارائه خدماتی مانند »خطر سنجی، غربالگری و 
شناسایی زود هنگام بیماری ها در تمام گروه های سنی 
از نوزادی تا سالمندی در مراکز خدمات جامع سلامت 
شهری و روســتایی به شــکل رایگان»، »آموزش، 
مشاوره واطلاع رسانی درباره سلامت عمومی، شیوه 
زندگی سالم و ارتقا شیوه زندگی  براساس بسته های 

خدمتی گروه های سنی«، »امکان همکاری با مراکز 
خدمات جامع سلامت به عنوان سفیر و رابط سلامت« 
و »نظارت مداوم برکارگاه ها و کارخانجات و ارزیابی 
میزان ســلامت کارکنان و محیط کار« را از جمله 
خدمات قابل ارائه به مردان در نظام بهداشت کشور 
برشمرد.   ایرج خسرونیا رئیس جامعه پزشکان داخلی 
ایران نیز در این زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: سلامت 
مردان اغلب در جایگاه دوم پس از سلامت زنان قرار 
می گیرد زیرا آنها کمتر به سلامت خود توجه می کنند. 
مردان تمایل بیشــتری به سیگار، مشروبات الکلی، 
پذیرفتن خطر بیشتر و به طور کلی سبک زندگی زیاد 
سالمی ندارند و همین امر پرداختن به اهمیت سلامت 

مردان را دوچندان می کند.
وی تصریح کرد: مردان نیز مانند زنان و به همان اندازه 
مستعد ابتلا به بیماری ها و مشکلات مشابهی مانند 
سرطان، افسردگی، سکته مغزی، دیابت و بیماری های 
قلبی هستند؛ علاوه بر این خطرات، مردان مشکلات 
منحصربه فردی مانند سرطان پروستات و بزرگ شدن 

خوش خیم پروستات نیز دارند.
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اینترنت »شاد« تا پایان سال 
رایگان است

وزیر آموزش و پرورش ضمن تاکید بر اینکه شبکه شاد نباید تعطیل 
شود گفت: بچه های ما باید در این زیســت بوم هم حضور داشته 

باشند. باید فرزندانمان را متناسب با زمان تربیت کنیم.
یوســف نوری در گفت وگو با ایســنا، درباره جایــگاه و چگونگی 
استفاده از شبکه شاد در ســال تحصیلی جدید اظهار کرد: شاد، 
شــبکه منحصربه فردی است. راه اندازی شــاد، کار خوبی بود به 
گونه ای که می توان آن را در ســطح جهانی هم معرفی کرده و به 

نمایش گذاشت.
وی افزود: شبکه ای که بتواند روزانه ۱۱ میلیون نفر را پذیرا باشد، 
شبکه ای گسترده و قدرتمند است و این آمار بالایی است و گاهی 
پهنای باند بالاتری نسبت به پیام رسان های معروف دنیا را به خود 

اختصاص می داد.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه شــاد، نقایصی داشت که به 
مدیر مجموعه فنی شاد منتقل کردیم و به تدریج برطرف شدند که 
یکی از آنها ایجاد کلاس مجازی بود که به قابلیت های شاد افزوده 
شد گفت: مخصوصاً برای خارج از کشور و مناطقی که دسترسی 
کمتری به آموزش باکیفیت دارند باید از این شبکه به صورت مکمل 

آموزش استفاده شود.
نوری تاکید کرد که شاد نباید تعطیل شود. بچه های ما باید در این 
زیست بوم هم حضور داشته باشند. باید فرزندانمان را متناسب با 
زمان تربیت کنیم. بچه ها با این فضا زودتر سازگاری پیدا می کنند 

و می توانند آموزش های مکمل را از آنجا دریافت کنند.
وی با اشاره به اینکه شــاد خودش پیام رسان اختصاصی و مهمتر 
از آن، یک موتور جســت و جوی پــاک و اختصاصی تحت عنوان 
»شادبین« دارد گفت: شادبین موتور جست و جوی بسیار خوبی 
است و اطلاعات دسته بندی شده کامل بر اساس نیاز دانش آموز در 
اختیار قرار می دهد؛ به جز مواردی که برای دانش آموز مضر هستند، 

مابقی اطلاعات را نشان می دهد.
وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: آموزش و پرورش شبکه ای را در 
اختیار دارد که هم کلاس مجازی دارد، هم پیام رسان اختصاصی 
و هم موتور جست و جوی ایمن.  شاد، یک پیام رسان جامع است؛ 
البته ممکن است پهنای باند کم باشــد یا دسترسی به گوشی و 
دستگاه وجود نداشته نباشد که باید آن را به تدریج جبران کنیم. 
سال گذشــته نیز تعدادی تبلت میان دانش آموزان کم برخوردار 

توزیع شد و امسال هم این کار را با خیرین ادامه می دهیم.

مدیرکل دفتر امور مراتع سازمان منابع طبیعی و 
آبخیزداری کشور گفت: برای ۱.۵ میلیون هکتار از 

مراتع طرح مرتعداری تلفیقی انجام شده است.
ترحم بهزاد در گفت وگو با ایسنا بیان کرد: در حال حاضر میزان کل 
مراتع کشور ۸4.۸ میلیون هکتار است. وی افزود: با توجه به آخرین 
نقشه ۷.۲ میلیون هکتار جز مراتع متراکم، خوب و بالای ۵0 درصد 
تاج پوشش ماست، حدود ۲۱.4 میلیون هکتار مراتع نیمه متراکم 
بوده که بین ۲۵ تا ۵0 درصد تاج پوشش است و ۵۶.۲ میلیون هکتار 
نیز مراتع فقیر ما هستند که کمتر از ۲۵ درصد تاج پوشش دارند. 
بهزاد در ادامه با اشاره به این که نگرش سازمان در سنوات گذشته 
تنها تحلیف دام و تأمین علوفه بود، تصریح کرد: اخیراً تغییراتی 
که در راهنمای فنی اجرای تهیه طرح های مرتع داری انجام دادیم. 
این مسئول گفت: در بند ششم این راهنما ۱0 مورد در راستای 
بهبود معیشت و تقویت افزایش پوشش گیاهی شامل توسعه 
گیاهان دارویی، زنبور عسل، ذرات چوب، علوفه کاری، بوم گردی، 
گردشگری، انرژی های نو، آبزی پروری، پرواربندی، پرورش ماکیان 
و پرورش وحوش است که در اجرای برنامه خیلی تأثیرگذار بوده و به 
صورت پایلوت در چند استان برگزار شد. مدیرکل دفتر امور مراتع 
سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور تأکید کرد: برای ۱.۵ 
میلیون هکتار از مراتع طرح مرتعداری تلفیقی انجام شده است. وی 
با اشاره به این که برنامه های ما براساس کتابچه طرح و مفاد قرارداد 
است، افزود: هرآنچه که پروژه ها در داخل کتابچه دیده شده به استناد 
آن باید مورد بهره برداری و اجرا قرار بگیرد. بهزاد اظهار کرد: جایی که 
دارای پروانه چراست فقط کنترل پروانه و ظرفیت و اعمال مدیریت 
چرا صورت می گیرد ولی تمام کارهای اجرایی که می خواهیم انجام 
دهیم باید دارای طرح مرتع داری باشند. او یادآور شد: چون پروانه 
چرا مجوز موقتی برای تألیف چرای دام بوده ولی طرح مرتع داری 
سندی است که با استفاده از فعالیت های عملیات های بیولوژیک و 
بیومکانیک در یک زمان و مکان مشخص با حجم اعتباری و درآمد 
مشخص توسط کمیته فنی استان در اداره کل منابع طبیعی صورت 

می گیرد، اجرا می شود.

بیش از چهار میلیون نفری بازنشستگان و مستمری بگیران تحت 
پوشش سازمان تأمین اجتماعی، هر ماهه در فیش های حقوقی 
خود شاهد کسر مبلغی تحت عنوان "دو درصد ماده ۸۹" هستند 
که برخی از آنان، از علت کسر این مبلغ و مستندات قانونی آن اطلاع 
دقیقی ندارند. به گزارش ایسنا، کسر دو درصد از حقوق ماهیانه 
بازنشستگان و مستمری بگیران تأمین اجتماعی، برای استفاده 
آنان و افراد تحت تکفل ایشان از خدمات درمانی این سازمان، 
براساس ماده ۸۹ قانون تأمین اجتماعی انجام می شود و قانون 
تأمین اجتماعی به  منظور مساعدت به بازنشستگان، سرانه درمان را 
که در دوران اشتغال و برای شاغلان بیمه پرداز ۹ درصد می باشد، در 
دوران بازنشستگی به ۲ درصد تقلیل داده است. مجتبی طهماسبی 
آشتیانی، سرپرست اداره کل مستمری های سازمان تأمین اجتماعی 
در این مورد گفت: طبق ماده )۸۹( قانون تأمین اجتماعی، افرادی که 
به موجب این قانون، بازنشسته یا ازکارافتاده شده یا می شوند، افراد 
بلافصل خانواده آنها و همچنین افرادی که مستمری بازماندگان 
دریافت می کنند، با پرداخت دو درصد از مستمری دریافتی از 
خدمات درمانی برخوردار خواهند شد و مابه التفاوت مبالغ پرداختی 
مستمری بگیران به موجب این قانون تا هزینه های واقعی درمان، از 
طرف سازمان تامین اجتماعی پرداخت می شود. وی افزود: کسر 
این مبلغ همان گونه که گفته شد بابت استفاده بازنشستگان و افراد 
تحت تکفل آنان از خدمات درمانی تأمین اجتماعی است و ارتباطی 
به هزینه صدور دفترچه های کاغذی ندارد. برخی از بازنشستگان 
و مستمری بگیران با این تصور که کسر دو درصد سرانه درمان، 
تنها هزینه چاپ دفترچه های کاغذی است، در پی  استقرار سامانه 
نسخه الکترونیک و حذف دفترچه های کاغذی درمان، تصور 
می کردند که کسر این مبلغ باید متوقف شود، درحالی که سرانه 
درمان ارتباطی به چاپ دفاتر فیزیکی درمان ندارد و براساس نص 
صریح قانون تأمین اجتماعی از حقوق بازنشستگان کسر  و صرف 
هزینه های درمانی این عزیزان می شود. به گزارش روابط عمومی 
سازمان تأمین اجتماعی، همچنین لازم به ذکر است به موجب بند 4 
ماده ۱3 لایحه قانونی راجع به بیمه همگانی خدمات درمانی کشور 
مصوب 3/۸/۱3۷3 مجلس شورای اسلامی، وصول حق بیمه درمان 
از صاحبان حرف و مشاغل آزاد در قالب سرانه درمان مصوب هیات 
وزیران صورت می پذیرد لذا درخصوص گروهی از مستمری بگیران 
که سوابق بیمه پردازی آنان در قالب حرف و مشاغل آزاد بوده است، در 
دوران بازنشستگی هزینه درمان آنان برمبنای سرانه درمان مصوب 

هیأت وزیران محاسبه و از مستمری پرداختی کسر می شود.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس می گوید 
با وجود اینکه قانون مالیــات بر خانه های 
خالی در مجلس تصویب شــد اما سازمان 
امور مالیاتی هنوز به اطلاعات کامل نیز در 
این حوزه دست نیافته و اطلاعاتش بسیار 
ناقص است.  به گزارش خانه ملت، بررسی 
و تصویب شور دوم طرح مالیات بر عایدی 
سرمایه در کمیســیون اقتصادی به اتمام 
رسید، طرحی که دولت نیز بر تاثیر مثبت 

آن بر کاهش دلالی در بازار مسکن، ارز و خودرو صحه گذاشته است از آنجاکه دولت نیز با 
این طرح موافق است از رئیس کمیته مالیاتی مجلس وضعیت زیرساخت های موردنیاز برای 
اجرای آن را جویا شدیم.  محمد صفائی دلوئی درباره اقدامات سازمان امور مالیاتی برای ایجاد 
زیرساخت های موردنیاز جهت اجرای مالیات بر عایدی سرمایه، گفت: در حال حاضر هرچند 
زیرساخت ها تا حدود زیادی وجود دارد اما اطلاعات موردنیاز در این حوزه موجود نیست زیرا 
بین شهرداری ها، وزارت راه و شهرسازی و سازمان امورمالیاتی ارتباط لازم وجود نداشته و 

این موضوع با کندی پیش می رود.
نماینده مردم گناباد و بجستان در مجلس شورای اسلامی افزود: با وجود اینکه قانون مالیات 
بر خانه های خالی در مجلس تصویب شد اما سازمان امور مالیاتی هنوز به اطلاعات کامل نیز 

در این حوزه دست نیافته و اطلاعاتش بسیار ناقص است.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس تصریح کرد: امیدواریم این موضوع نیز پیگیری شود تا 
نتایج به دست آید زیرا با تحقق ین مهم می توان سوداگری در بازار مسکن را تا حدود زیادی 

کاهش داد.

تغییر فصل و داشــتن روزهــای کوتاه و 
پرمشغله در پاییز می تواند برای بسیاری 
از افراد به ویژه به لحاظ سلامت جسمی و 

روانی، چالش برانگیز باشد.
به گزارش ایســنا، با نزدیک شدن به پاییز 
و خنک تر شــدن هوا، بســیاری از افراد 
کم تحرک می شوند و خلق و خوی آرام تری 
پیدا می کنند. همچنین پاییز در بسیاری 
افراد احساس خســتگی و کسالت ایجاد 

می کند.
بنابراین برای بسیاری از ما توجه به نکات سلامتی در این فصل نسبت به تابستان اهمیت 

بیشتری پیدا می کند.
در این شرایط لازم است برای حفظ سلامت و بهبود خلق و خوی خود در پاییز، برخی نکات 

تغذیه ای و سلامتی را به طور جدی تری رعایت کنیم.
برای مثال داشتن خواب کافی یکی از توصیه های مهم در پاییز است و به همین دلیل به 

افراد توصیه می شود که شب ها زودتر به خواب بروند و صبح نیز زود از خواب بیدار شوند.
یکی دیگر از توصیه ها در این فصل تحرک کافی داشتن و انجام مرتب فعالیت های جسمی 
از جمله پیاده روی است با این حال باید از انجام فعالیت های بدنی سنگین خودداری کنید و 
به تدریج بر میزان فعالیت های بدنی خود بیافزایید تا کمتر احساس خستگی داشته باشید.

به گزارش ان دی تی وی، همچنین سومین توصیه مهم مصرف انواع مواد غذایی سالم و 
حاوی انواع ویتامین ها و املاح متنوع و همچنین غذاهای حاوی پروتئین و کلسیم از قبیل 

ماهی و دیگر غذاهای دریایی است.

نظام ســلامت به طور فزاینــده ای به 
تهدید تغییرات اقلیمی از طریق تعهد 
به کاهش ردپای کربن واکنش نشــان 

میدهد.
به گزارش ایسنا، بخش خدمات سلامت 
و مراقبت های درمانی صنعت عظیمی 
در جهان اســت و کاهش رد پای کربن 
میتواند مســیری طولانی در راستای 
کاهش انتشار کربن باشد. مراقبت های 

بهداشتی و درمانی عامل حدود 4.۶ درصد از انتشــار کربن در جهان است و این 
صنعت در ایالات متحده، عامل ۸.۵ درصد از انتشار گازهای گلخانه ای است.

"گری کوهن"، رئیــس و بنیانگذار گروهی که بر کاهــش ردپای کربن در بخش 
مراقبت های درمانی تمرکز دارد، گفت: اگر بخش خدمات درمانی را یک کشــور 
به حســاب آوریم، آنوقت پنجمین تولیــد کننده گازهــای گلخانه ای در جهان 
خواهد بود. وی گفت: تاثیر آب و هوا شــامل تولید مســتقیم گازهای گلخانه ای 
در بخش ســلامت ناشــی از بکارگیری انرژی در مراکز خدماتی، انتشار گازهای 
گلخانه ای ناشی از فناوری های به کار گرفته شده در این مراکز، حمل ونقل ناوگان 

بیمارستان ها و نیروی کار میشود.
به گزارش آکســیوس، کوهن افزود: با توجه به اینکه مراقبت های بهداشتی یک 
بخش از اقتصاد ماست که درمان به عنوان ماموریت آن تعیین شده، معتقدیم که 
این بخش بیش از هر بخش دیگری مسئولیت مدلسازی این انتقال را به دور از به 

کارگیری سوخت های فسیلی دارد.

اطلاعات سازمان امور مالیاتی درباره 
خانه های خالی ناقص است

تاثیر نظام سلامت در کاهش ردپای کربنتوصیه های سلامتی در آستانه تغییر فصل

برای ۱.5 میلیون هکتار از مراتع طرح 
مرتعداری تلفیقی انجام شده است

چرا هر ماه از حقوق 
بازنشستگان تامین اجتماعی

 2 درصد کسر می شود؟
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دوشنبه  28 شهریور ماه 1401
کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

از شنبه هفته گذشته و با اجرایی شدن طرح 
بلیت شناور در برخی از سینماهای کشور، 
این طرح با استقبال نسبی مخاطبان مواجه 

شد.
به گزارش خبرنگار سینمایی ایرنا، اجرایی 
شدن طرح بلیت شناور، یک اتفاق مبارک 
در سینمای ایران است که باید بسیار بیشتر از 
زمان کنونی محقق می شد. البته که این طرح 
هم چنان به دلیل اختیاری بودن، نمی تواند 
آن تاثیر حقیقی و بالذات خود را بر میزان 
مخاطبان بگذارد اما همین شروع نیم بند، 
خود، وضعیت را تاحدود بســیاری بهبود 
بخشیده و در هفته ای که گمان برده نمی شد 
استقبال چندانی از سینماها به عمل یاید، 
میزان مخاطبان را از میزان متوسط بالاتر برد.

در شنبه هفته گذشته، که خلوت ترین روز 
سینمایی کشور است و تعداد مخاطبان، به 
زیر 30 هزار نفر می رسد، میزان استقبال از 
طرح بلیت شناور، 3۱ هزار نفر بود. این میزان 

برای یکشنبه، به 3۲ هزار نفر رسید.
در روز دوشنبه به مناسبت روز ملی سینما، 
بلیت تمامی سینماهای کشور، نیم بها بود و 
۱۲4 هزار نفر به تماشای آثار نشستند. این 
جمعیت برای سه شــنبه به ۱۷3 هزار نفر 
رسید تا سینمای ایران یکی از شلوغ ترین 

روزهای امسال خود را تجربه کند.
مخاطبان سینما برای روز چهارشنبه، 44 
هزار نفر، پنجشنبه، ۶4 هزار نفر و تا ساعت 

۱۸ روز جمعه نیز 30 هزار نفر بود.
این آمار هفته نخست اجرایی شدن طرح 
بلیت شناور در سینماهای کشور است که 
اگرچه با اعداد درخشانی همراه نشد اما در 

این آمار باید ۲ نکته را مدنظر قرار داد:
نخست آن که هفته ابتدایی اجرایی شدن 
طرح بلیت شــناور، هم زمان شد با هفته 
منتهی به اربعین حسینی که تعداد بسیاری 
از مخاطبان، برای زیارت، به کشــور عراق 
رفتند. هم چنین بسیاری از شهروندان به 
دلیل نزدیکی به ایام آغاز ســال تحصیلی، 
ترجیح دادند تا به مسافرت رفته و بنابراین 
هفته اخیر، به هیچ وجه، زمان خوبی برای 

سینماها نبود.
دوم آن که، این طــرح هم اکنون به صورت 
اختیاری در ســینماهای کشــور اجرایی 

می شود.

بهترین تئاتر جهان، 
یک تئاتر ایرانی است

بهزاد فراهانی هنرمند پیشکسوت رادیو، 
تئاتر، ســینما و ســریال های تلویزیونی 
در بخش دوم گفت و گو بــا »پروژه تاریخ 
شفاهی سینمای ایرنا«، ادعاهایی را مطرح 

می کند.
او تئاتری از حمیدسمندریان را بهترین 
تئاتری می داند که در سراسر عمر هنری 
خود در دنیا دیده است و از صادق هدایت 
به عنوان خالق ســبک رئالیسم جادویی 
نام می بــرد. فراهانی در بخــش اول این 
گفت و گو  بیشــتر از چگونگــی ورود به 
عرصه هنر و شاگردی کردن نزد شاهین 
سرکیسیان از بزرگان تئاتر ایران، سخن 

گفته بود.
حرف دیگری هم درباره مرحوم 
شاهین سرکیسیان مانده است؟

شاهین هیچ تئوری و شگرد تئاتری را به 
صورت آکادمیک برای شاگردانش بیان 
نمی کرد اما ســر تمرین تو را به گونه ای 
هدایت می کرد که به طرف آن نقشی که 
او می خواست بروی. آنچه او در نظر داشت 
بیان واقعیات زندگی بــود نه یک وجب 
بیشــتر، نه یک وجب کمتر. برای مثال 
به تو می گفت فلان جــای حرکتت غلط 
است یا کلامت، موســیقی دارد که نباید 
داشته باشد. سر تمرین دانه دانه این ها را 
می گفت. با ما کار عملی ای که نزد او انجام 

دادیم چیز یاد گرفتیم.
سراسر پنج سالی که نزد او شاگردی کردم 
حتی یک جمله از استانیسلاوسکی نگفت 

با اینکه مترجم آثار او بود.
از نظر اخلاقی هم، هرگز دروغ نمی گفت. 
نسبت به اعتقادات و باورهای خود تعصب 
به خرج می داد اما هیچ کاری با اعتقادات و 

افکار شاگردانش نداشت.
 او از شاگردانش یک هنرمند و آرتیست 
آزاد می خواست و در جلســات تمرین، 
این آزادی را به تمام شــاگردانش هدیه 

می کرد. 
عباس جوانمرد چطور؟ او چگونه 

شخصی بود؟
بعد از ۲۸ مرداد 3۲، افرادی که به اصطلاح 
قلدرهــای حزب توده بودنــد محکوم به 
اعدام شــدند، تعدادشــان هم زیاد بود. 
بسیاری از بزرگان هنر ایران هم جزو این 
حزب بودند که حکمشان اعدام شد ولی 
بخشش خوردند و محکوم به حبس ابد و 
بعد از مدتی هم آزاد شدند. جوانمرد هم 
یکی از این افراد بود. او از شرایط سیاسی 
ســال های بعد از کودتا به شــدت آزرده 

خاطر بود.

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: نیازمند یک 
چشم انداز و نقشه راه برای پاسداشت و صیانت از زبان و ادب فارسی هستیم 
تا سهم و نقش و هدف همگان به ویژه نهادها، دستگاه ها و سازمان ها 
مشخص و تعریف شود.  به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، غلامرضا 
منتظری روز یکشنبه - ۲۷ شهریور ماه - در ششمین کنگره بین المللی شعر 
و ادب فارسی و نکوداشت مقام استاد شهریار در سالن همایش برج میلاد 
تهران با تشریح تعریفی مختلفی از فرهنگ ، گفت: زبان و ادبیات فارسی از 

یک جامعیت  و گستردگی خاصی دارد.
تنوع ادبیات فارسی این زبان را به یک سفر رنگارنگ 

مبدل ساخته است
وی ادامه داد: تنوع ادبیات فارسـی و همچنین استفاده از زبان فارسی در 
بسـیاری از مطالب، اشـعار، نوشـتار و ... این زبان را به یک سفر رنگارنگ 
مبدل سـاخته اسـت که که امروز شـکل کاربردی به خـودش گرفته و 
دارای جایـگاه ویـژه و خاصـی در میان زبان های دنیا شـده اسـت.عضو 
کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسـلامی با بیان اینکه شعر فارسی 
به مانند رود زلالی سـت که کام هر تشنه ای را سـیراب می کند تصریح 
کرد: خوشبختانه امروز زبان و ادب فارسـی جاودانه و جهانی شده است.

در قبال حفظ زبان و ادب فارسی و پاسداشت 
آن وظیفه داریم

منتظری در ادامه سخنان خود با بیان اینکه همگان در وهله اول در قبال 
حفظ زبان و ادب فارسی و پاسداشت آن وظیفه داریم ، تاکید کرد: باید به 
چگونگی نشر زبان و ادب فارسی در مقیاس داخلی و خارجی دقت لازم 
بعمل آید. نماینده مردم در خانه ملت در ادامه موضوع دیگر را چگونگی 
تولید آثار سینمایی به زبان فارسی و استفاده از ادبیات فارسی در آنها عنوان 
کرد و افزود:  به عنوان مثال کشور کره  با تولیدات سینمایی و فیلم های 
سریال تلویزیونی حماسه ای چشم دنیا را به سوی خود دوختند، آنها 
از حماسه ها در تولیدات سینمایی سود می برند ما از گنجینه گرانبهای 

فرهنگ و ادب فارسی خود در تولید آثار سینمایی چه سودی می بریم؟.

نیازمند نقشه راه برای صیانت
 از زبان فارسی هستیم

هفته نخست اجرایی 
شدن طرح بلیت شناور

شورای پروانه نمایش فیلم های سینمایی با صدور پروانه نمایش سه فیلم 
موافقت کرد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی سازمان امور سینمایی 
و سمعی بصری، شورای پروانه نمایش فیلم های سینمایی در جلسه 
اخیر با صدور پروانه نمایش برای فیلم های »نبودن« به تهیه کنندگی و 
کارگردانی علی مصفا و »رویای کاغذی« به تهیه کنندگی و کارگردانی 

علی عطشانی موافقت کرد.
همچنین پروانه نمایش »روشن« به تهیه کنندگی و کارگردانی سید 
روح الله حجازی صادر شد. به گزارش خبرنگار مهر، داستان فیلم »روشن« 

درباره مردی است که عاشق بازیگری و عشق سینماست. 
رضا عطاران، سارا بهرامی، سیامک انصاری، مسعود میرطاهری، مهدی 

حسینی نیا و… به ایفای نقش پرداخته اند.

صدور پروانه نمایش 3 فیلم

قربـان محمدپـور می گوید همـکاری با کشـورهای 
دیگـر بـرای تولیـد فیلـم و سـریال به صـورت تولید 

مشـترک، بـه بازگشـت سـرمایه کمـک می کند.
قربـان محمدپـور کارگـردان و تهیه کننـده سـینما 
در گفتگـو بـا خبرنـگار مهـر، دربـاره پروژه هـای 
مختلفـی کـه در دسـت دارد گفـت: در حـال حاضر 
40 درصد از سـریال »سـلام بمبئی« در هندوستان 
تصویربرداری شـده و تنها بخـش ایران باقـی مانده 
اسـت که بـه دلیـل بـروز برخـی از مشـکلات هنوز 
نتوانسـته ایم در ایـران کاری از پیـش ببریـم. در 
حـال حاضر در زمینـه دریافـت برخـی از مجوزها از 
سـوی نهادهـای مختلف از جملـه نیـروی انتظامی، 
شـهرداری و … با مشـکل مواجه هسـتیم و وزارت 
ارشـاد نیز گفته اسـت در این زمینه نمی توانـد با ما 
همکاری داشـته باشـد، باید دیـد می توانیـم تا یک 
ماه آینـده ایـن مشـکلات را برطـرف کنیم یـا خیر. 
البتـه با محمـد خزاعـی رییس سـازمان سـینمایی 
نیـز جلسـاتی داشـته ام تـا بتوانـم هرچـه سـریع تر 

مشـکلات موجـود را برطـرف کنیم.
وی بـا اشـاره بـه اینکـه بـه زودی اسـامی رسـمی 
بازیگران این سـریال شـبکه نمایش خانگی منتشـر 
خواهـد شـد، توضیـح داد: دربـاره پروژه سـینمایی 
»عاشـقی در هانـوی« نیـز کـه مدت هـا بـه دلیـل 
شـیوع ویروس کرونا، مرزهای ویتنام بسـته و تولید 
آن متوقف شـده بود، بایـد بگویم بـه تازگـی و با باز 
شـدن مرزهـای این کشـور به مـا اعـلام کرده اند در 
صـورت اینکـه تمایل بـه ادامه ایـن پـروژه را دارید، 

شـرایط مناسـب بـرای تولید فراهم شـده اسـت.
این کارگـردان سـینما دربـاره ادامـه همکاری های 
خـود بـا کشـورهای دیگـر بیـان کـرد: در واقـع 
همـکاری بـا کشـورهای دیگـر بـرای تولیـد فیلـم 
یـا سـریال، مسـیر متفاوتی اسـت کـه می تـوان آن 
را ادامـه داد و ایـن نـوع از همکاری هـا را می تـوان 
تبدیـل بـه پتانسـیل کـرد. در واقـع مخاطبـان 
سـینمای ایـران دیگـر از لوکیشـن های تکـراری 
تهـران و شهرسـتان ها خسـته شـده اند بـه همیـن 
دلیـل معتقـدم سـینمای ایـران نیـاز بـه تغییـر 
لوکیشـن بـرای جـذب مخاطـب دارد. همـان طور 
که سـینمای هنـد بسـیاری از فیلم های خـود را در 
اروپـا و یـا آمریـکا می سـازند و مـا نیـز می توانیم با 
استفاده از لوکیشـن کشـورهایی مانند هند، ویتنام 

و یـا کـره جنوبی در جـذب مخاطـب موفق باشـیم.
»سلام بمبئی« در بیش از 2۰ کشور

 اکران شد
وی ادامـه داد: البتـه در کنـار جذابیت هـای بصری، 
از نظـر اقتصـادی نیـز می توانـد تاثیر مثبت داشـته 
باشـد. در واقـع فیلم هایی از ایـن دسـت می تواند از 
۲ کشـور سـرمایه جذب کنـد، به ایـن معنا کـه اگر 
سـریال باشـد که می تـوان بـه پلتفرم هـای ایرانی و 
کشـور مورد نظر بفروشـید و یا اگر سـینمایی باشد 
اکران آن در ۲ کشـور قطعی اسـت. با توجه به اینکه 
سـینمای ایـران بـازار بین المللـی نـدارد، اگـر یک 
فیلـم بتوانـد تهیه کننـده خارجی داشـته باشـد به 
خصـوص اگر ایـن تهیه کننـده هنـدی باشـد، فیلم 
می توانـد به راحتـی توسـط تهیه کننـده خارجی به 
بازارهـای جهانی ارائه شـود. به عنوان مثال »سـلام 
بمبئـی« در بیـش از ۲0 کشـور اکران شـد که خود 
بسـیار قابـل توجه اسـت. محمدپـور گفت: از سـال 
۹۵ تـا امـروز، پروژه هایـی کـه کار کـرده ام همگـی 
پروژه هایی بـوده که با همـکاری کشـورهایی مانند 
هندوسـتان تولید شـده که از آن جملـه می توان به 
»سـلام بمبئـی«، »دختر شـیطان« و حالا سـریال 
»سـلام بمبئـی« را دارم. البتـه پـروژه »عاشـقی 
در هانـوی« در ویتنـام نیـز از دیگـر پروژه هـای 
مشـارکتی بود که بـه دلیـل کرونـا و البتـه افزایش 
قیمـت دلار سـاخت آن با مشـکلاتی برخـورد کرده 
اسـت، اما از چنین تجربه ای بسـیار راضی هسـتم و 

بی شـک چنیـن رونـدی را ادامـه می دهم.
سینمای ایران دیگر تمام شده است!

وی در پاسـخ بـه اینکه همـکاری با سـینمای هند و 
یـا ویتنام تـا چـه انـدازه می توانـد از نظـر اقتصادی 
بـه صرفـه باشـد، بیـان کـرد: متاسـفانه سـینمای 
ایـران دیگر تمـام شـده اسـت و می تـوان آن را یک 
سـینمای ورشکسـته دانسـت. ما فیلم می سـازیم و 
بعد از پشـت سـر گذاشتن سـختی های بسـیار تنها 
در ایـران اکـران می کنیـم امـا سـینمای کشـوری 
مانند هندوسـتان تنها بـه اکران در کشـور خود فکر 
نمی کنـد و آن را در کشـورهای مختلـف نیـز اکران 
می کننـد کـه البتـه بـا موفقیـت نیـز همراه اسـت. 
ایـن در حالی اسـت که سـینمای ایران طی ۲ سـال 
گذشـته بـه دلیـل سیاسـت گذاری هـای غلطی که 
مدیران مـا داشـته اند به نابودی کشـیده شـده، این 
در حالی اسـت که اسـتقبال مخاطب از این سـینما 

نیز بسـیار کم اسـت. این کارگردان سـینما توضیح 
داد: تصـور کنیـد هزینه تولیـد یک فیلم سـینمایی 
در ایـران ۱۵ میلیارد تومان اسـت و این بـه آن معنا 
اسـت کـه یـک فیلـم بایـد 40 میلیـارد تومـان در 
گیشـه فروش داشـته باشـد تا هزینـه آن بـاز گردد. 
ایـن در حالـی اسـت کـه از هـر ۱0 فیلـم، ۹ فیلـم 
هـم نمی توانـد هزینـه پوسـتر و تبلیغات خـود را به 
دسـت آورد و این به معنای این اسـت که سـینمای 
ایـران کامـلًا تمـام شـده اسـت و اگـر هـم تولیدی 
در سـینما وجـود دارد بیشـتر مربـوط بـه فیلم های 
ارگانی اسـت کـه بازگشـت سـرمایه برای آنهـا مهم 
نیسـت. تعداد تولید در بخـش خصوصی نیز بسـیار 
کاهش پیـدا کرده بـه همین دلیـل معتقـدم فاتحه 

سـینمای ایران خوانده شـده اسـت.
دستمزد هنرپیشه ایرانی

 زیر 5 میلیارد تومان نیست!
وی با اشـاره به اینکـه تعـداد تولیدات در سـینمای 
ایـران بسـیار کاهـش پیـدا کـرده و بخـش اعظمی 
از ایـن تولیـدات کامـلًا ارگانی بـوده و دیگـر بخش 
خصوصـی وجود ندارد، بیـان کرد: اگر با کشـورهای 
دیگـر در زمینـه تولیـد همـکاری داشـته باشـیم 
بـه راحتـی می توانیـم از پـس هزینه هـای تولیـد 

برآییـم. بـه عنوان مثـال اگـر با ویتنـام بـرای تولید 
همـکاری کنیـم، نـه تنهـا بخشـی از سـرمایه اولیه 
فیلـم از سـوی ایـن کشـور تامیـن می شـود، بلکـه 
۷0 درصـد از فـروش گیشـه نیـز بـه مـا می رسـد 
و ایـن خـود بسـیار قابـل توجـه اسـت. نکتـه دیگر 
ایـن اسـت کـه هزینـه تولیـد در ویتنـام نسـبت به 
هندوسـتان بسـیار پایین تـر اسـت، به عنـوان مثال 
دسـتمزد سـتاره های بازیگـری در ویتنـام ۵0 هزار 
دلار اسـت، در حالی که یـک هنرپیشـه ایرانی برای 
حضور در یک فیلم سـینمایی زیر ۵ میلیـارد تومان 
دسـتمزد نمی گیرنـد. محمدپـور در پایـان گفـت: 
یکـی از مهمترین مشـکلاتی که در سـینمای ایران 
وجـود دارد، ایـن اسـت که مـا مغـز متفکـر نداریم. 
»عاشـقی هانـوی« در واقـع پـروژه سـفیر ویتنـام 
اسـت. در واقع سـفیر ویتنـام از من خواسـت تا یک 
فیلـم در ویتنام بسـازم تـا خلیـج هالونگ کـه یکی 
از عجایـب هفـت گانـه طبیعت به شـمار مـی رود را 
معرفـی کنـد، سـالانه حـدود ۲00 هـزار ایرانـی به 
تایلند کـه همسـایه ویتنام اسـت سـفر می کنند اما 
چون آشـنایی بـا این کشـور ندارنـد به ویتنام سـفر 
نمی کننـد، به همیـن دلیل اسـت که سـفیر ویتنام 
از مـن خواسـت تـا ایـن فیلـم سـینمایی را جلـوی 

دوربیـن ببـرم.
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یکـی از سـینماگران حـوزه کـودک  و 
نوجـوان با اشـاره بـه اینکـه سـینماگران 
حوزه کـودک هیچگاه متوجه نشـدند چرا 
بخش سـینمایی کانون پـرورش فکری به 
این روز افتاده اسـت، اسـتفاده از تجربه ها 
و بازگشـت به رویه و سیاسـت های سـابق 
را ، راه احیـای ایـن مجموعه عنـوان کرد.

نـادر ترکمانـی -نویسـنده و کارگـردان 
سـینما- بـه بهانـه ی انتشـار خبرهـای 
چنـد روز گذشـته دربـاره واگـذاری 
کتابخانه هـای کانـون پـرورش فکـری 
کـودکان و نوجوانـان در گفت وگویـی بـا 
ایسـنا به وضعیت دیگر زیـر مجموعه های 
کانـون از جملـه بخـش سـینمایی اشـاره 
و اظهـار کـرد: وضعیـت کانـون پـرورش 
فکـری کـودکان و نوجوانـان بخصـوص 
بخش سـینمایی آن به دلیل آنکـه آغازگر 
جریان پیشـرو سـینمای کـودک در ایران 
بـوده، چندیـن سـال اسـت کـه بـرای 
سـینماگران محـل پرسـش بـوده و هنوز 
هـم اسـت امـا تاکنـون از هیـچ مدیـری 

پاسـخی نگرفته ایـم.
او افزود: ایـن مجموعه با نتایـج درجه یک 
خـود منجر بـه معرفی سـینمای ایـران به 
جهان و شـکل گیری و پرورش بسـیاری از 
سـینماگران توانا و اندیشـمند شـد. کاری 
کـه در کانـون انجام شـده، به قـدری بوده 
کـه آموزش و پـرورش حتـی یـک درصـد 
آن را بـا ایـن همـه نیـرو و بودجـه هرگـز 
نتوانسـت انجـام دهـد. آموزش و پـرورش 
در ایـن سـال ها بیشـتر مسـئولیت بخش 
آمـوزش را برعهده داشـت ولـی در بخش 
پـرورش ناموفق بـود و این آیتم چسـبیده 
بـه واژه آمـوزش در ایـن وزارتخانـه در 
و  کـودکان  فکـری  پـرورش  کانـون 
نوجوانـان دنبـال می شـد. پـرورش فکر و 
اندیشـه در کودکان بـه طـرق مختلف در 

ایـن نهـاد اتفـاق افتاد.
کارگـردان فیلمهـای »گوردالـه« و »خاله 
سوسـکه« بـا تاکیـد بـر اینکـه اگـر یـک 
تاریخ نـگاری در کانـون انجام شـود، حتماً 
بـه نتایـج قابـل توجهـی می رسـیم ادامه 
داد: در حـوزه فعالیت هـای سـینمایی 
شـاخه  ایـن  هنرمنـدان  از  بسـیاری 
می تواننـد دربـاره آن صحبـت کننـد هـر 
چنـد یکـی از بـزرگان ایـن رشـته یعنـی 
آقای عباس کیارسـتمی را از دست دادیم 
و او یکی از کسـانی بـود که در ایـن کانون 
پرورش یافـت و رویکـرد آن را در آثار خود 

هم بـه جـا گذاشـت. 
ترکمانـی گفـت: اینکـه می گویـم کانـون 
پـرورش فکـری بویـژه بخـش سـینما در 
سـال های گذشـته محـل بحـث بـوده 
بـه ایـن دلیل اسـت کـه کانـون پـرورش 
فکری به نـکات و ظرایفی دسترسـی پیدا 
کـرده بـود کـه سـال ها پیـش بـا همـان 
رویـه توانسـت جریـان سـینما، نمایـش، 
کتابخانـه، پـرورش و بازی هـای فکـری و 
عناوین دیگـر را در کمک به مسـیر رشـد 
اندیشـه بچه هـا بـه راه  انـدازد و آن هـا را 
در سیاسـتگذاری خـود قـرار داده بـود 
امـا عجیـب اسـت کـه سـعی کردنـد این 
مجموعـه توانمنـد را روز بـه روز ضعیف تر 
کننـد. کاری کـه با کانـون کردند درسـت 
مثل این اسـت که یـک فرد با تجربـه را در 
انباری بگذارند. واقعا جای پرسـش اسـت 
که چـه اتفاقـی  در کانـون افتاده اسـت و 
چرا کانونی کـه در هر بخـش نمره اش ۲0 
بود، به از دسـت دادن تمـام قابلیت هایش 

محکـوم شـد.
ایـن فیلمسـاز بـا اشـاره بـه اینکـه طـرح 
جداسـازی  کتابخانه هـای کانـون تیـر 
خـلاص خواهد بـود، بیـان کـرد:  در همه 
جـای دنیـا کتابخوانـی بحـث اولیـه در 
حـوزه فرهنگـی بـرای کـودکان اسـت و 
آن وقت مـا در اینجا بـا وجود بیـش از ۱۷ 
میلیـون کودک در کشـور که نسـل آینده 

ایـن مملکـت هسـتند، بـا یـک سـرمایه 
ارزشـمند این طـور برخـورد می کنیـم. 
متاسـفانه کانون پرورش فکری در سینما 
هـم کامـلًا عقـب کشـیده و ایـن عقـب 
کشـیدن آسـیب های جبران ناپذیـری 
را بـه سـینمای کـودک وارد کرده اسـت. 
مـا در آسـیب شناسـی رکـود سـینمای 
کـودک و نوجـوان یکـی از عوامـل جدی 
را متوقـف شـدن فعالیت هـای سـینمایی 
و  کـودکان  فکـری  پـرورش  کانـون 
نوجوانـان می دانیـم چـون اگـر کانـون با 
همـان روندی که شـروع کرده بـود، کار را 
ادامه مـی داد سـینمای کـودک و نوجوان 
مـا الان تـراز اول بـود، یعنی حتـی خوب 
و متوسـط هم نـه بلکـه در جایگاهـی بالا 
قـرار داشـت ولـی متاسـفانه هیچ کـدام از 
سـینماگران کـودک هیـچ وقت به پاسـخ 
ایـن سـوال نرسـیدند کـه چـرا کانـون به 

ایـن روز افتـاد؟!
ترکمانی گفت: اساسـاً در هـر جامعه برای 
رسـیدن به رشـد و بالندگی، افراد توانمند 
را در موقعیت هایـی قـرار می دهنـد کـه 
هم جامعه و هـم افراد پیرامـون، از توانایی 
و تجربه هـای آن هـا بهره منـد شـوند تـا 
جامعه نیز مسـیر فرهنگی خـود را پربارتر 
پیش ببرد اما متاسـفانه در اینجا معکوس 
اتفـاق می افتد و یـک تمایل عجیـب برای 

رفتـن به سـمت قهقـرا دیده می شـود. 

یکی از نوازندگان ارکستر ها و مجموعه های 
معتبر موسیقی کشورمان به فینال مسابقات 

جهانی نوازندگی ویولن کشور ژاپن راه یافت.
به گزارش خبرنگار مهر، امین غفاری از نوازندگان 
موسیقی  معتبر  مجموعه های  و  ارکستر ها 
کشورمان به فینال مسابقات جهانی نوازندگی 

ویولن کشور ژاپن راه یافت.
مسابقات جهانی موسیقی در شهر اوزاکا ژاپن با 
حضور حدود 3 هزار نوازنده در سازهای مختلف 

هر ساله برگزار می شود.
امین غفاری در مراحل اول و دوم که به صورت 
فیلم هایی  ارسال  با  می شد  برگزار  آنلاین 
ویولن  »کنسرتو  و  ایذایی«  »سونات  از 
چایکوفسکی« طبق نظر هیأت ژوری به مرحله 
فینال راه پیدا کرد و در تاریخ ۸ اکتبر به صورت 
حضوری قطعه »زیگونروایزن سارازات« را در 

شهر اوزاکا ژاپن اجرا خواهد کرد.
مسابقات اوزاکا از معتبرترین مسابقات موسیقی 
است که یکی از جوایز آن برای افراد برنده اجرا در 
سالن های بزرگ در شهرهای مختلف دنیا مانند 

پاریس، سئول و و البته کارنگی هال نیویورک 
است.

تاسیس گروه موسیقی بین المللی »خلیج فارس« 
و برگزاری چند کنسرت با این مجموعه، انتشار 
چندین تک آهنگ در حوزه های مختلف، حضور 
در ارکسترهای مختلف ملی و بین المللی به 
عنوان تک نواز، حضور در فستیوال »آکادمی 

بین المللی خاورمیانه« بخشی از فعالیت های 
را تشکیل  امین غفاری در حوزه موسیقی 

می دهند.
این هنرمند طی سال های اخیر علاوه بر فراگیری 
تحصیلات تکمیلی خود در حوزه موسیقی به 
عنوان مدرس نیز به فعالیت در این بخش مشغول 

بوده است.

نوازندهایرانیبهفینالمسابقاتجهانی
ویولنراهیافت

چرابخشسینماییکانونپرورش
بهاینروزافتاده؟!

گزارش
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به گفتـه مدیر انتشـارات چترنـگ در شـرایطی کـه قیمت کلیـه کالاها 
نوسـان دارد، ناشـران مجبورنـد کتاب هایـی را منتشـر کننـد کـه در 
طـول چنـد مـاه فروختـه شـود، در نتیجـه کتاب هـای بـا کیفیـت کـه 

دیر فـروش هسـتند، منتشـر نخواهـد شـد.  
شـهرام جهانگیـری با بیـان اینکـه در ایران بـه دلیـل نوسـانات قیمت، 
امـکان اجـرای قانـون قیمـت ثابـت کتـاب وجـود نـدارد، بـه خبرنگار 
ایرنـا اظهـار کـرد: شـرایط بـه شـکلی اسـت کـه حتـی ناشـر نمی تواند 
کتابی را کـه چاپ کرده اسـت، بعـد از یک مـاه با همـان قیمـت تجدید 
چـاپ کنـد. همچنیـن نمی توان بـرای تعییـن قیمـت کتاب بـرای همه 
ناشـران شـکل دسـتوری تعیین کـرد. زیـرا ممکن اسـت ناشـری برای 
ویراسـتار، مولـف، جلـد مرغـوب و کاغـذ مرغـوب هزینـه کرده باشـد 
همچنیـن چاپخانه هایـی کـه بـا ناشـران همـکاری می کنـد قیمـت 

متفاوتـی دریافـت می کننـد.
بـه گفته مدیـر انتشـارات چترنگ نوسـانات قیمـت آنقـدر در طول یک 
مـاه متفـاوت اسـت کـه ناشـر نمی توانـد بـا قیمت هـای مشـخص برای 

فعالیتـش برنامه ریـزی کنـد.  
او ادامـه داد: ناشـران وقتی در یک مـاه کتاب را بـه چاپخانـه می دهند، 
با یک سـری قیمـت چـاپ، زینـک و کاغـذ مواجه می شـوند و یـک ماه 
بعد وقتـی همان ناشـر بخواهـد کتابی را بـه همـان چاپخانه بسـپارد، با 

قیمت هـای جدیـدی مواجـه خواهدشـد. دربـاره 
قیمـت ثابت کتـاب بعـد از اینکه در حـوزه قیمت 
قتصـاد بـه ثبـات رسـیدیم،  رز یـا در حـوزه ا ا

می توانیـم صحبـت کنیـم.
برای جلوگیری از ضرر کتاب های دیر فروش را چاپ نمی کنم

جهانگیـری دربـاره تاثیـر طولانـی مـدت نوسـانات قیمـت بـر فعالیـت 
ناشـران توضیـح داد: قیمـت تمـام کالاهـای کشـور بـا نوسـان قیمـت 
ارز تغییـر می کنـد. مـردم تغییـر قیمـت سـایر کالاهـا را بـه سـرعت 
می پذیرنـد امـا ایـن تفکـر و فرهنـگ وجـود دارد کـه قیمـت کتـاب 
نبایـد تغییـر کنـد. بـا کوچکتریـن تغییـر قیمت کتـاب، مـردم ناراضی 
می شـوند. گویـی ناشـر سـازمان دولتی اسـت و یارانـه زیـادی دریافت 
می کنـد. ایـن مسـاله خیلـی از فعـالان ایـن حـوزه را درگیـر می کنـد. 
ایـن در حالـی اسـت کـه هیـچ سـازوکاری بـرای اینکـه قیمـت کتـاب 

ماننـد دیگـر کالاهـا بـه روز باشـد، وجود نـدارد.
مدیـر انتشـارات چترنـگ بـا تاکیـد بـر اینکـه قیمـت بـه روز در کتاب 
تومبیـل و گوشـی هوشـمند، در  ننـد قیمـت خریـد ا نـد ما نمی توا
لحظـه تغییـر کنـد، ادامـه داد: قیمـت کتـاب حتـی بـه شـکل ماهانـه 
نمی توانـد به روز شـود. این مسـاله ناشـران را ناامیـد می کند و ناشـران 

نمی تواننـد کتـاب را تجدیـد چـاپ کننـد.

ناشرانبهچاپکتابکمحجموزودبازدهتمایلدارند

خبر

وقتی فیلمسازی در خارج به صرفه تر می شود

دستمزد۵میلیاردیبازیگران!
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رییس کمیته مسابقات سازمان لیگ گفت: ما 
برنامه را بر اســاس نظر سرمربی قبلی تیم ملی 
چیده بودیم اما با حضور سرمربی جدید تغییر 

برنامه مسابقات لیگ اجتناب ناپذیر بود.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایرنا رئیس کمیته 
مســابقات ســازمان لیگ در مورد نشست روز 
گذشته مسئولان سازمان لیگ با حضور کارلوس 
کی روش اظهار داشــت: این جلسه در رابطه با 
روزهای پیش رو بود و تصمیم گیری های لازم 
در این خصوص صورت گرفت. کی روش نظراتی 
را در مورد روزهای پیش رو، برنامه های تمرینی 
و اردویی داشــت و اینکه زمان سفر و لژیونرها 
مشخص شدند. آنها روی برنامه زمانی تک تک 

بازیکنان مطالعه داشتند.
وی افزود: با توجه به اینکه امسال سال متفاوتی 
را نسبت سایر جام های جهانی پیش رو داشتیم، 
چرا کــه بازیکنان معمــولا ۲0 روز قبل از جام 
جهانی در اختیار تیم ملی قــرار می گرفتند اما 
امســال بنا به مصوبه فیفا تنهــا یک هفته قبل 
از جام جهانی بازیکنان مــی توانند به تیم ملی 
ملحق شوند. لژیونرها تنها یک هفته قبل از جام 
جهانی به تیم ملی ملحق می شوند و عملا کمپ 
بلندمدتی را نمی توانیم داشته باشیم. بنابراین 

یک همفکری و تبادل نظر صورت گرفت.
رییس کمیته مســابقات سازمان لیگ در مورد 
خواســته های کارلوس کی روش تاکید کرد: با 

توجه به مطالبی که گفتــم او نمی تواند برنامه 
بلندمدتی را برای تیم ملی داشــته باشد و این 
چالشی اســت که فیفا پیش رو قرار داده است. 
برای همین فکر می کنیم برنامه ریزی خوبی را 
داشته باشیم که لیگ لطمه نخورد و برنامه تیم 

ملی هم تغییر نکند.
مهدی تاکید کرد: ما هفته هفتم مسابقات لیگ 
برتر را هم از دســت دادیم چرا که قرار بود 30 
بازیکن در اردوی تیم ملی حضــور پیدا کنند 
و به همین خاطر نمی توانیــم نیم فصل را قبل 
از جام جهانــی برگزار کنیم. بــه همین خاطر 
دیگر فشردگی مســابقات را پیش رو نداریم و 
به سمتی می رویم که مانند کشورهای دیگر با 
آسایش مسابقات لیگ را برگزار کنیم. در خلال 
مسابقات لیگ ملی پوشان چند روزی در اختیار 
تیم ملی قرار می گیرند و مجددا به تیم باشگاهی 

بازمی گردند.
رییس کمیته مسابقات سازمان لیگ گفت: ما 
تلاش مــی کنیم بعد از جام جهانــی بازیکنان 
ســه هفته بازی کننــد بعد وارد بحــث نقل و 
انتقالات شویم. تیم ها با اســتراحت بیشتری 
وارد مسابقات لیگ می شــوند. امروز سعی می 
کنیم برنامه دو ســه هفته را به تیم ها بدهیم تا 

آنها برنامه شان را داشته باشند.
مهدی در مورد بازی با روســیه تاکید کرد: من 
اطلاعی ندارم اما به نظر می رســد علاوه بر این 

اردو،  یک بازی قبل از جام جهانی داشته باشیم 
اما از جزئیات آن اطلاعی نداریم.

وی در پاســخ به این پرســش که آیا کی روش 
برنامه مســابقات لیگ را بر هم نزد، تاکید کرد: 
باید بپذیریم که بحث جام جهانی در میان است 
و تغییرات برنامه با تغییر سرمربی اجتناب ناپذیر 
است. ما بر اساس نیاز ســرمربی قبلی برنامه را 
چیده بودیم اما بحث شخصی نیست و هر مربی 
بنا به تفکــرات فنی که دارد بــرای یک رویداد 

مثل جام جهانی باید خواســته های سرمربی 
عملی شود.

رییس کمیته مســابقات سازمان لیگ در مورد 
اردوی امارات گفت: من از این اردو اطلاعی ندارم 
اما اگر هم هست من اطلاعی ندارم. با این حال 
با وجود برنامه عملا نمی توانند اردویی داشته 
باشند. شاید این اردو برای جام ملت های آسیا 
باشــد یا قبل از اینکه برای جام جهانی به قطر 

بروند چند روزی در امارات باشند.

دارنده مدال های طلای جهان و المپیک، با تاکید 
بر اینکه عملکرد و افتخارات محمد بنا در کشتی 
فرنگی ایران نیــازی به توضیح نــدارد، گفت: ما 
کشــتی گیر هســتیم و برای ما تفاوتی ندارد که 
چه کسی ســرمربی تیم ملی باشــد اما امیدوارم 
بتوانیم از حضور بنا در کنار تیــم انگیزه بگیریم. 
محمدرضا گرایی درباره عملکرد تیم ملی کشتی 
فرنگی در رقابت های قهرمانی جهان، اظهار کرد: 
به هر حال مسابقات جهانی در صربستان به پایان 
رسید و تیم ملی ایران هر چند شایستگی رسیدن 
به مدال های بیشتر و خوشرنگ تری را داشت اما 
در نهایت کشتی فرنگی ایران با ۲ مدال نقره و یک 
برنز و کسب عنوان چهارمی به کار خود پایان داد. 
امیدوارم بتوانیم با برطرف کردن نقاط ضعف مان در 
اردوهای تیم ملی، سال آینده عملکرد بسیار خوبی 
داشته باشیم و با کسب عنوان قهرمانی جهان باعث 
خوشحالی مردم شویم. دارنده مدال های طلای 
جهان و المپیک، درباره کسب مدال نقره جهان و 
شکست دور از انتظار مقابل کشتی گیر صربستان 
در دیدار نهایی، گفــت: در مبارزه فینال مقداری 
در امتیاز گرفتن عجله کــردم که همین موضوع 
به ضررم تمام شــد و باعث شــد امتیاز از دست 

بدهم. در ثانیه های پایانی نیز کشــتی از دســتم 
در رفت و در نهایت نتوانستم به مدال طلا برسم. 
فرنگی کار وزن ۶۷ کیلوگرم ایران، درباره اظهارات 
کشتی گیر صرب مبنی بر اینکه گرایی تحت فشار 
روانی قرار داشت، گفت: نه به آن شدت تحت فشار 
روانی نبودم اما به هر حال آن ها از امتیاز میزبانی 
برخوردار بودند و فشار تماشاگران حاضر در سالن 
نیز در این باخت تاثیرگذار بود. گرایی در پاسخ به 
این ســوال که آیا از عملکرد خود در این رقابت ها 
راضی اســت یا خیر، خاطرنشــان کرد: تا قبل از 
فینال کشتی هایی که می خواستم را گرفتم اما در 
فینال عجله کردم و همین عجله باعث شکســتم 
شد. ان شاءالله در مسابقات بعدی با برطرف کردن 
نقاط ضعفم، دیگر این اشــتباهات را تکرار نکنم 
و در نهایت با کســب مدال طلای المپیک باز هم 
باعث شادی هموطنانم شوم. مهمترین هدف من 
تکرار طلای المپیک است و در این راه با همه توانم 
تمرین می کنم و رو به جلو می روم. گرایی درباره 
کناره گیری محمد بنا از ســرمربیگری تیم ملی 
کشتی فرنگی، گفت: آقای بنا کارنامه مشخصی 
در کشتی فرنگی ما دارد که نیازی به توضیح درباره 
آن نیست. او اسطوره کشتی فرنگی ایران است و 

در این چند سال نیز کشتی فرنگی ما با او به مدال 
های زیادی رسیده است. نمی توانیم با یک رویداد 
درباره او نظر منفی بدهیم و کارنامه او را زیر سوال 
ببریم. او کارنامه قابل قبولی در کشتی ما داشته 
و امیدوارم هر کجا که هست سلامت و در کارش 
موفق باشــد. وی در ادامه درباره از دســت رفتن 
فرصت طلایی ایران برای قهرمانی در رقابت های 
قهرمانی جهان با توجه به غیبت روســیه، گفت: 
نمی توانیم بگوییم چون روسیه در این مسابقات 

غایب بود، تیم های دیگر قدرتی نداشــتند پس 
ما باید قهرمان می شدیم. کشتی فرنگی در اروپا 
مدعیان زیادی دارد و همانطور که دیدیم کشوری 
مثل صربستان 4 مدال طلا کسب کرد. حتی اگر 
خود روسیه هم در این مسابقات حضور داشت باز 
هم نمی توانستیم بگوییم حتما روس ها قهرمان 
می شــدند. خیلی از کشــورها در کشتی فرنگی 
صاحب سبک هستند و قهرمانان شاخصی دارند 

که کار را واقعا سخت می کند.

مهدی:فشردگیراازمسابقاتلیگبرداشتیم

محمدرضاگرایی:برایمافرقینداردچهکسیسرمربیتیمملیباشد

تعرفه خدمات درمانی ۱۴۰۱ 
ورزشکاران ۷۰ هزار تومان شد

تعرفه عضویت یکســاله در کمیته خدمات درمانی فدراسیون 
پزشکی ورزشــی از ابتدای مهرماه ۱40۱مبلغ ۷0 هزار تومان 
تعیین شد تا نســبت به تعرفه 40 هزار تومانی در سال گذشته، 

رشد ۷۵ درصدی داشته باشد.
به گزارش ایســنا، تعرفه عضویت در کمیتــه خدمات درمانی 
فدراسیون پزشکی ورزشــی در ســال های ۹۵، ۹۶، ۹۷ برای 
متقاضیان ۱۵ هزار تومان بود و در سال ۹۸ و نیمه اول سال ۹۹ 
معادل ۲0 هزار تومان دریافت شــد و با تصویب مجمع عمومی 
فدراسیون پزشکی ورزشی از ۲۵ مهر سال ۹۹ معادل 30 هزار 
تومان تعیین شد و از هفتم تیرماه سال ۱400 با تصویب مجمع 
عمومی سالیانه فدراسیون پزشــکی ورزشی، تعرفه عضویت در 
کمیته خدمات درمانی فدراسیون پزشکی ورزشی از 30 به 40 

هزار تومان افزایش یافت.
طبق مصوبه مجمع عمومی فدراسیون پزشکی ورزشی)۶ مرداد 
ماه ۱40۱( که با حضور معاونت وزارت ورزش و جوانان تشکیل 
شــد، موضوع تعیین تعرفه عضویت در کمیته خدمات درمانی 
فدراسیون پزشکی ورزشــی به هیات رئیســه این فدراسیون 
تفویض شد و هیات رئیسه فدراســیون پس از کار کارشناسی 
دقیق از جمله بررســی افزایش هزینه های درمان ورزشکاران 
آسیب دیده به ویژه در زمینه عمل های جراحی، نظر کارشناسی 
خود را در این خصوص به وزارت ورزش و جوانان پیشنهاد کرد 

که با تایید معاونت ورزش قهرمانی و حرفه ای همراه شد.
تعهدات در قبال ورزشکاران با عضویت 3 سال پیوسته

باید خاطرنشان کرد تعهدات این فدراسیون در قبال ورزشکاران 
عضو کمیته خدمات درمانی جهت ورزشــکاران با عضویت سه 
سال پیوســته در این کمیته به گونه ای است که سقف تعهدات 
با افزایش بیش از ۲ برابری از  ۱۷ میلیــون و 300 هزار تومان 
به 3۵ میلیون تومان افزایش یافت و هزینه تجهیزات و وســایل 
مصرفی جراحــی و اتاق عمل با افزایش بیــش از 3 برابری از ۶ 
میلیون و 300 هزار تومان به ۲0 میلیون تومان رسید. همچنین 
غرامت فوت با افزایش بیش از ۲ برابری از 30 میلیون ۲00 هزار 
تومان به ۶0 میلیون تومان افزایش یافت و هزینه توانبخشــی 
)فیزیوتراپی( از3 میلیــون  و ۵00 هزار تومان  بــه ۶ میلیون 

تومان رسید.
ویژگی های کارت خدمات درمانی

از جمله ویژگی های کارت خدمات درمانی ورزشــی فدراسیون 
پزشــکی ورزشــی شــامل برخورداری از امکانات تشخیصی و 
درمانی هیأت های پزشکی ورزشی اســتان ها و نیز فدراسیون 
پزشکی ورزشی با تخفیف ویژه، برخورداری از امکانات بستری 
و اعمال جراحی تخصصی و فوق تخصصی در بیمارســتان های 
طرف قرارداد فدراســیون پزشــکی ورزشــی عمدتا به صورت 
رایگان، از دیگر ویژگی های دریافت هزینــه درمان در صورت 
هزینه کرد، حداقل یک برابر و حداکثــر پنج برابر تعرفه دولتی 

است.
از دیگــر ویژگی های کارت خدمــات درمانــی دریافت هزینه 
اقدامات پاراکلینیکی، دارو و وسایل حداقل ۲۵ درصد و حداکثر 
۵0 درصد مبلغ هزینه کرد، دریافت غرامت نقص عضو در صورت 
بروز نقص عضو دائم به دنبال حادثه ورزشی، دریافت غرامت فوت 
ناشی از حادثه ورزشی است و در عین حال ورزشکارانی که در 
فروردین در ســال به عضویت در می آیند در صورت دارا بودن 

عضویت سال گذشته از حداکثر تعهدات بهره مند می شوند.

ســعید افروز ملی پوش باشگاه مس کرمان در 
مســابقات پارادوومیدانی جهانــی گرندپری 
مراکش توانســت در بخش پرتاب نیزه، مدال 

طلا را کسب کند.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از خبرگزاری صداوسیما مرکز 
کرمان، سعید افروزسعید افروز ملی پوش باشگاه مس کرمان 
در مســابقات پارادوومیدانی جهانــی گرندپری مراکش در 

بخش پرتاب نیزه، مدال طلا را به گردن آویخت.
ســعید افروز، ورزشــکار باشــگاه مس کرمان در مسابقات 
گرندپری دو و میدانی جانبازان و معلولین جهان در مراکش 
در ماده پرتاب نیــزه کلاس F 34 با ثبت رکورد 3۸ ٫ 43 به 
مدال طلا رســید تا پرچم پرافتخار کشورمان را به اهتزاز در 

بیاورد.

حامــد امیری گفت: خســتگی مســابقات 
گرند پری پاریس هنوز در بدنم اســت، اما 
با حضور روی سکوی قهرمانی این موضوع 

مرتفع شد.
حامد امیری ملی پوش پــارا دو و میدانی و دارنده مدال 
طلای پارالمپیک پرتاب دیسک درباره عملکرد خود در 
مســابقات گرندپریکس مراکش اظهار کرد: خداراشکر 
دیروز در پرتاب دیسک شــرکت کردم و توانستم رکورد 
خوبی به ثبت برسانم. هنوز خســتگی مسابقات در بدنم 
بود، اما با رفتن روی سکو خستگی از تنم رفت. پیش از 
این هم توانســته بودم در پرتاب نیزه خوش بدرخشم و 

نشان دهم هنوز هم دود از کنده بلند می شود.
 او افزود: خــدا را شــکر تمریناتی که زیــر نظر رضایی 
داشتم در نهایت توانســتم رکورد خوبی بزنم. امیدوارم 

به این روند رو به رشدم با قدرت بیشتری ادامه بدهم.
دارنده مدال طــلای پارالمپیک پرتاب دیســک تصریح 
کرد: در این مدت خوشــبختانه مســئولان کمیته ملی 
پارالمپیک و فدراســیون جانبازان و معلولان به شــکل 
خوبی هوای ما را داشــته اند و همین اتفاق یک انگیزه 
مضاعفی برای ما ایجاد کرده تــا بدون دغدغه به تمرین 
بپردازیم. البته نیاز اســت به شــکل بهتری در این یک 
سال اخیر  تا بازی های پاراآســیایی هانگژو بتوانیم هم 
به مسابقات مهم اضافه شــویم و هم به آمادگی مطلوب 
برســیم. بدون شــک اگر حمایت ها تداوم داشته باشد 
مطمئنــا می توانیم در چین مدال هــای مرغوب را برای 

ایران به دست بیاوریم.
امیــری دربــاره هدف گذاری خــود بــرای حضور در 
پارالمپیــک پاریس گفت:  تمام برنامــه و هدف من این 
اســت که بتوانم در پاریس نتایج خوبی کــه در توکیو 
گرفتم را در پاریس تکرار کنم. البته در این مســیر هم 
نیاز اســت تا حمایت ها تداوم داشته باشــد تا بتوانم در 
پاریس باعث خوشحالی مردم شــوم. البته تا پاریس ۲ 
سال زمان در پیش است و من تلاش می کنم به بهترین 

شرایط بدنی ممکن برسم.

کسب مدال طلا مسابقات 
پارادوومیدانی جهان توسط 

سعید افروز

خستگی ام با حضور روی سکوی 
قهرمانی از بین رفت

خبر

خبر

خبر

هر
س: م
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کاغذ ورزش

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
وساختمان فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140160319002002293 هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم صغری میرانی  طراده 
به  مزروعی   زمین  قطعه  یک  در  کهنوج  از  صادره   642 شناسنامه  بشماره  رحمی  فرزند 
مساحت 126725 مترمربع پلاک12 فرعی از478- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
478- اصلی قطعه  5 بخش 46 کرمان  واقع در پیرحاجی قلعه گنج  خریداری از مالک 
رسمی آقای خانک میرانی طراده محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
به صدور سند  نسبت  اشخاص  در صورتی که  آگهی می شود  روز  فاصله 15  به  نوبت  دو 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد 

./م الف:616

تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
وساختمان فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140160319002001629 هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
منوجان  زارعی  میلاد  اقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  ملک کهنوج   ثبت  حوزه 
فرزند محمد بشماره شناسنامه 6080024251 صادره از منوجان در یک قطعه زمین محصور 
با بنای احداثی در آن  به مساحت 971٫50مترمربع پلاک4134 فرعی از920- اصلی مفروز 
و مجزی شده از پلاک 920- اصلی قطعه 5 بخش 46 کرمان  واقع در منوجان  خیابان 
مسلم  خریداری از مالک رسمی آقای احمد رازبان محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی  ماه 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت  است در صورت 

صادر خواهد شد ./م الف:637

 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
وساختمان فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140160319002002398 هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای فضل الله میرانی فرزند 
از منوجان  در ششدانگ یک قطعه زمین  احمد بشماره شناسنامه 6080060371 صادره 
محصور با بنای احداثی در آن  به مساحت 1103 مترمربع پلاک108 فرعی از835- اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک یک فرعی از 835- اصلی قطعه 5 بخش 46 کرمان  واقع 
در قلعه منوجان  خریداری از مالک رسمی آقای فقیر محمد زارعی محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  

سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:620

 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمان فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
140160319002001645 هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
مصیب زارعی منوجان فرزند محمد بشماره شناسنامه 177 صادره از 
منوجان در یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی در آن  به مساحت 
538 مترمربع پلاک4137 فرعی از920- اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک 920- اصلی قطعه 5 بخش 46 کرمان  واقع در منوجان  
خیابان مسلم  خریداری از مالک رسمی آقای احمد رازبان محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر 

خواهد شد ./م الف:635

 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمان فاقد سند رسمی برابر 
رای شماره 140160319002001626 هیات  موضوع قانون تعیین 
فاقد سند رسمی  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای محمد زارعی منوجان فرزند دادمحمد 
زمین  قطعه  یک  در  منوجان  از  بشماره شناسنامه 972 صادره 
968٫40مترمربع  مساحت  به  آن   در  احداثی  بنای  با  محصور 
پلاک4135 فرعی از920- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
920- اصلی قطعه 5 بخش 46 کرمان  واقع در منوجان  خیابان 
محرز  رازبان  احمد  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  مسلم  
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا  گردیده 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
از  از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه  اداره تسلیم و پس  این 
قضایی  مراجع  به  را  خود  ،دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ 
و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  .بدیهی  نمایند  تقدیم 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد 

شد ./م الف:636
 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  وساختمان  واراضی  ثبتی  وضعیت 
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات    140160319002002481
ثبتی  مستقردرواحد  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی 
خانم  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  کهنوج   ملک  ثبت  حوزه 
از  صادره   7705 شناسنامه  بشماره  علیرضا  فرزند  راینی  فتوحی  زهرا 
بنای احداثی در آن   با  جیرفت در ششدانگ یک قطعه زمین محصور 
به مساحت 297٫45مترمربع پلاک 1572 فرعی از497- اصلی مفروز 
از 497- اصلی قطعه 4 بخش 46  از پلاک 4 فرعی  و مجزی شده 
کرمان  واقع در قلعه گنج نورک آباد  خریداری از مالک رسمی آقای 
احمد بازگیر محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید،  اخذ  از  پس  و 
در  است  .بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  ،دادخواست 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند 

 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14مالکیت صادر خواهد شد .
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمان فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
140160319002001627 هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
خانم  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  ملک کهنوج   ثبت  حوزه 
سمیه زارعی منوجان فرزند محمد بشماره شناسنامه 4459 صادره از 
منوجان در یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی در آن  به مساحت 
755 مترمربع پلاک4138 فرعی از920- اصلی مفروز و مجزی شده 
منوجان   در  واقع  46 کرمان   بخش   5 قطعه  اصلی   -920 پلاک  از 
محرز  رازبان  احمد  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  مسلم   خیابان 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
انتشار  تاریخ  از  توانند  باشند می  اعتراضی داشته  مالکیت متقاضی 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر 

 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14خواهد شد ./م الف:634
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
رای  برابر  فاقد سند رسمی  واراضی وساختمان  ثبتی  تکلیف وضعیت 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات    140160319002002297 شماره 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  ملک کهنوج   ثبت  حوزه  ثبتی 
494 صادره  بشماره شناسنامه  فرزند حسین  مرادی   آقای غلامرضا 
به  آن   در  احداثی  بنای  با  محصور  زمین  قطعه  یک  در  کهنوج  از 
و  مفروز  اصلی  از156-  فرعی   35 مترمربع پلاک   881٫67 مساحت 
واقع  46 کرمان   بخش   2 قطعه  اصلی   -156 پلاک  از  مجزی شده 
از مالک رسمی آقای علی تاجیک  آباد فاریاب  خریداری  در ریحان 

محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  شود  می 
اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست 

خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .
اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی 

طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:631

 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
هیات   رای شماره 140160319002002977  برابر  رسمی  سند  فاقد  وساختمان  اراضی  و 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
ابوذر رونما فرزند غلامرضا بشماره شناسنامه 3570 صادره از منوجان در یک قطعه زمین 
محصور با بنای احداثی در آن  به مساحت 430مترمربع پلاک111 فرعی از835- اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک یک فرعی از 835- اصلی قطعه 5 بخش 46 کرمان  واقع 
در  منوجان  خریداری از مالک رسمی آقای فقیر محمد زارعی محرز گردیده است.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد .

 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج
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دوشنبه  28 شهریور ماه 1401 کاغذ سیاست

خبرخبر

رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات 
پایتخت از شناسایی و تشــکیل پرونده با 
موضوع برداشت غیرمجاز اینترنتی از حساب 
شهروندان با ترفند فروش لوازم تحریر ارزان 

قیمت خبر داد.
به گزارش ایسنا، ســرهنگ داود معظمی 
گودرزی در این باره اظهار کرد:  شــخصی 
به پلیس فتا مراجعه و مدعی شــد حدود 
پانصد میلیون ریال بصــورت غیرمجاز از 
حساب بانکی ایشــان برداشت شده است 
که در همین خصوص پرونده اولیه تشکیل 
شد. این مقام انتظامی ادامه داد: شاکی در 
اظهاراتش عنوان کرد با یک سایت فروش 
لوازم التحریر در فضای مجازی برخورد کردم 
که با قیمت پایین تر از بازار اقدام به فروش می 
کرد که وسوسه شدم و جهت خرید از طریق 
درگاه بانکی موجود در داخل ســایت اقدام 
کردم و پس از وارد کردن اطلاعات حساب 
کاربری خود با تراکنش ناموفق مواجه شدم 
و پس از لحظاتی تمام موجودی حســاب 
بانکی ام خالی شد. وی افزود: بلافاصله پس 
از اخذ اظهارات شــاکی موضوع در دستور 
کار قرار گرفت و تحقیقات پرونده آغاز شد 
و کارشناســان پلیس فتا با بهــره گیری از 
روش های علمی و سایبری موفق به شناسایی 
مجرم و دســتیابی به اطلاعات هویتی وی 
شــده و متوجه شدند ســارق با ایجاد یک 
سایت جعلی فروش لوازم تحریر در آستانه 
بازگشایی مدارس و ایجاد درگاه جعلی اقدام 
به ســرقت اطلاعات حساب بانکی مراجعه 

کنندگان می کند.
معظمی خاطرنشــان کرد: پــس از محرز 
شدن هویت مجرم برای پلیس و جمع آوری 
مستندات کامل و جامع، پرونده وارد مرحله 
عملیاتی شد و پس از تشریفات قضایی متهم 
در محل اختفای خود در یکــی از مناطق 
جنوبی تهران بزرگ دســتگیر و به همراه 
تجهیزات الکترونیکی به پلیس فتا منتقل 
شد. وی گفت: این شــیاد اینترنتی پس از 
حضور در پلیس فتا لب به اعتراف گشــود 
و اظهار داشــت که با راه اندازی یک سایت 
فروش لوازم التحریــر و یک درگاه جعلی از 
بیش از ۱۹ نفر از شــهروندان بیش از پنج 

میلیارد ریال کلاهبرداری کرده است.

 هیئت عمومی دیوان عدالــت اداری اعلام 
کرد: هیئت وزیران مرجع تعیین و تصویب 
شرایط احراز تصدی ســمت شهردار است 
و وزارت کشــور واجد اختیار تعیین شرایط 

مزبور نیست.
به گزارش ایرنا از دیوان عدالت اداری، پیرو 
طرح شکایتی به خواسته ابطال تبصره ۱ بند 
»چ« ماده 3 آیین نامه اجرایی شرایط احراز 
تصدی سمت شهردار که براساس آن مقرر 
شده بود: »مدارک و رشــته های تحصیلی 
مرتبط توسط وزیر کشور متناسب با درجه 
شهرداری تعیین می شود«، هیئت عمومی 
دیوان عدالت اداری به این شکایت رسیدگی 

و رأی به ابطال مقرره یادشده صادر کرد.
بر مبنــای رأی مزبور اعلام شــده اســت: 
براســاس ماده ۸۲ قانون تشکیلات، وظایف 
و انتخابات شــوراهای اســلامی کشــور و 
انتخاب شــهرداران مصوب ســال ۱3۷۵ با 
اصلاحات بعدی، شرایط احراز تصدی سمت 
شهردار طبق آیین نامه ای خواهد بود که بنا 
به پیشــنهاد وزارت کشور به تصویب هیئت 
دولت خواهد رســید و در اجرای حکم مقرر 
در این مــاده، آیین نامه یادشــده با عنوان 
»آیین نامه اجرایی شــرایط احــراز تصدی 
سمت شهردار« در قالب تصویب نامه شماره 
» ۱30۷30/ت ۵4۱۵3 هـ تاریخ چهارم دی 
۱3۹۷« هیئــت وزیران بــه تصویب هیئت 

مزبور رسیده است.

کارشناس پیشگیری و درمان اعتیاد سازمان بهزیستی کشور با بیان 
اینکه پیشگیری از اعتیاد در محیط  کار ۷0 درصد جمعیت را پوشش 
می دهد، گفت: چون در محیط کار به جمعیت قابل توجهی دسترسی 
داریم، علاوه بر افراد، خانواده آنها نیز می توانند تحت پوشش برنامه های 
پیشگیری از اعتیاد قرار گیرند. اعتیاد و سوء مصرف مواد یکی از 
بزرگترین آسیب های اجتماعی و معضلات جوامع معاصر است. کمتر 
جامعه ای را می توان یافت که از سوء مصرف مواد و الکل رها باشد و آن 
را در صدر مشکلات خود قرار ندهد. اعتیاد و سوء مصرف مواد و الکل 
و سایر مواد غیرقانونی، باعث مشکلات و آسیب های اجتماعی دیگری 
مانند دزدی، طلاق، خشون  های خانگی، از دست دادن شغل و بیکاری، 
شیوع ایدز و هپاتیت می شود. در این بین، سازمان ها و شرکت ها به 
طور فزاینده ای آگاه شده اند که محیط کار، آیینه اجتماع است و 
مشکلات محیط های کاری در واقع مشکلات جامعه است. دست به 
روی دست گذاردن و انتظار اینکه مشکلات جدی برای مصرف کننده 
مواد پیش بیاید و آنگاه وی را اخراج کنند، برای شرکت، موجب اتلاف 
هزینه ها می شود )هزینه از دست دادن یک کارگر ماهر و آموزش دادن 
بازآموزی فرد دیگر(.  به همین دلیل، کارفرمایان و مدیران سازمان ها، 
روز به روز به تأثیر مصرف مواد و الکل در محیط های کاری بیشتر پی 
می برند. بسیاری از مشکلات ناشی از مصرف مواد در محیط کاری، 
علاوه بر تأثیرات دیگر اعتیاد، حاصل مسمومیت با مواد و اثرات پس از 
مصرف آنها است که منجر به  سوانح، غیبت از محل کار، از دست دادن 
بهره وری و تحمیل هزینه هایی می شود که برای سلامت فرد معتاد 

صرف می شود.

لزوم توجه کارفرمایان
 به آموزش های پیشگیری

 از اعتیاد در محیط  کار

لوازم التحریر 
ارزان قیمت؛ ترفند 

کلاهبرداری اینترنتی

هیئت وزیران مرجع 
تعیین و تصویب 

شرایط احراز تصدی 
سمت شهردار است

متخصصان چینی بر این باورند که نوشیدن روزانه چهار فنجان چای میتواند 
در پیشگیری از ابتلا به دیابت موثر باشد. به گزارش ایسنا، بررسی های انجام 
شده حاکی از آن است نوشیدن میزان کافی از چای-حداقل چهار فنجان 

در روز- میتواند به کاهش خطر ابتلا به بیماری دیابت نوع دو کمک کند.
گروهی از متخصصان چینی بر اساس بررسی های خود اظهار داشتند: 
نوشیدن چهار فنجان چای یا بیشتر در طول روز میتواند در مدت ۱0 سال 

خطر ابتلا به دیابت را تا ۱۷ درصد کاهش دهد.
"شیایینگ لی" )Xiaying Li( نویسنده ارشد این مطالعه از دانشگاه علم 
و صنعت ووهان در چین گفت: یافته های بدست آمده قابل توجه است زیرا 
نشان میدهد افراد میتوانند با انجام یک کار ساده همچون نوشیدن روزانه 

چای خطر ابتلا به دیابت را کاهش دهند.
وی افزود: اثر محافظتی این نوشیدنی در صورتیکه همراه با شیر مصرف شود 
بیشتر میشود. به گزارش گاردین،  اگرچه در این مطالعه، بررسی تاثیر افزودن 
چای در شیر بخشی از تحقیق نبوده، تحقیقاتی که در گذشته انجام شده 
حاکی از آن است محصولات لبنی میتواند خواص ضد دیابتی داشته باشد.

توصیه به مصرف روزانه یک نوشیدنی
 با خواص ضد دیابتی

جمعیت دانشـجویی در سـال تحصیلـی ۹۶-۹۵، چهار 
میلیـون و ۷3 هـزار و ۸۲۷ نفـر بود امـا این آمار در سـال 
تحصیلی سـال تحصیلـی ۹۷ –۱3۹۶ به سـه میلیون و 

۶۱۶ هـزار و ۱۱4 نفـر کاهـش یافت.
فاطمه زارعـی: در هر کوی و برزن که سـرک می کشـیم، 
یک دانشـگاه و موسسـه آمـوزش عالـی می بینیـم؛ پا به 
دانشـگاه که می گذاریم، در برخی از کلاس ها حتی جای 
نشستن نیسـت و برخی دانشـجویان مقابل در کلاس به 
درس اسـتاد گوش می دهند! شـاید از خودمان برای یک 
بار هم که شـده سـوال کرده باشـیم، این همه دانشـجو؟ 
وارد حیاط دانشـگاه و سـلف ها هم که می شـویم، باز هم 
جمعیـت زیـادی از دانشـجویان توجه مان را بـه خودش 
جلـب می کنـد. مگر چنـد میلیـون دانشـجو در کشـور 

داریم؟
شاید باورتان نشـود اما هنوز هم برخی استان ها و شهرها 
به دنبـال دریافـت مجـوز راه اندازی دانشـگاه و موسسـه 
آموزش عالی برای دانشـجویان شهرشـان هستند، با این 
حـال وزارت علـوم فعلاً جـز در مواقـع ضـرورت مجوزی 
به خصـوص در زمینـه دانشـگاه هـای غیردولتـی صادر 

نمی کنـد.
 ایـن همـه دانشـجو، بـر اسـاس تقویـم آموزشـی اکثـر 
دانشـگاه ها، سـال تحصیلـی ۱40۱-۱40۲ را از ۲۷ 
شـهریورماه آغاز می کننـد. ورودی هـای قدیـم و ورودی 
های جدید در مقطع کارشناسی ارشـد و دکتری به مرور، 
سـلامی دوباره به دانشـگاه می کننـد. پذیرفته شـدگان 
کنکور امسـال هم کـه از اول مهرماه فراینـد ثبت نام ها را 

آغـاز خواهنـد کرد.
چقدر دانشجو داریم؟

موسسـه پژوهـش و برنامه ریـزی آمـوزش عالـی وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری، قلب آمار آموزش عالی کشـور 
محسـوب می شـود.آمارهای آموزش عالی این موسسـه 
همیشه مبنای تصمیم ها و دستورالعمل های سکانداران 
این حوزه بوده اسـت.جمعیت دانشجویی سال تحصیلی 
به اتمام رسـیده را محاسـبه می کند. به عنـوان مثال، هم 
اکنون آخرین آمار جمعیت دانشـجویی موسسه مربوط 
به سـال تحصیلی ۱3۹۹-۱400 اسـت کـه در ادامه این 
گـزارش بـه جمعیـت دانشـجویی کشـور در پنج سـال 

گذشـته اشـاره می شود.
جمعیت دانشـجویی در سـال تحصیلـی ۹۶-۹۵، چهار 
میلیـون و ۷3 هـزار و ۸۲۷ نفـر بود امـا این آمار در سـال 
تحصیلی سـال تحصیلـی ۹۷ –۱3۹۶ به سـه میلیون و 

۶۱۶ هـزار و ۱۱4 نفـر کاهـش یافت.
رونـد کاهشـی جمعیـت دانشـجویی کشـور در سـال 

تحصیلـی ۹۸-۱3۹۷ همچنـان ادامـه داشـت و به سـه 
میلیون و 3۷3 هزار و 3۸۸ نفر رسـید.تعداد دانشـجویان 
کشور در سـال تحصیلی ۹۹-۱3۹۸ نیز به سه میلیون و 
۱۸۲ هزار و ۹۸۹ نفر رسـید و دانشـجویان باز هم کاهش 
استقبال از دانشـگاه را نشـان دادند. آخرین آمار موسسه 
پژوهـش و برنامـه ریزی آمـوزش عالـی وزارت علـوم که 
به تازگی منتشـر شـده اسـت و آخرین مبنـای جمعیت 
دانشجویی کشـور محسـوب می شـود، باز هم از کاهش 
جمعیـت دانشـجویی کشـور سـخن مـی گوید. بـر این 
اسـاس، در سـال تحصیلی ۹۹-۱400 در دانشـگاه های 
کشـور سـه میلیون و ۱۷3 هزار و ۷۷۹ دانشجو داشتیم.

علوم انسانی همچنان پردانشجوترین 
گروه تحصیلی

بعـد از جمعیـت دانشـجویی، گروه هـای تحصیلـی، 
مهمتریـن آمـار را بـه خـود اختصـاص می دهند.پـُر 
دانشجوترین گروه تحصیلی دانشـگاه ها را علوم انسانی با 
یک میلیون و ۶۱۶ هزار و ۷4۲ دانشجو در سال تحصیلی 

ذکـر شـده یعنـی ۱3۹۹-۱400 تشـکیل می دهـد.
در رده های بعدی، علـوم پایه با ۲0۹ هـزار و ۸۱ نفر، علوم 
پزشـکی با ۲4۹ هزار و ۱3۱ نفر، فنی و مهندسـی با ۷۶۲ 
هزار و 34۱ نفر، کشـاورزی و دامپزشـکی بـا ۱۱۵ هزار و 
۲۶۱ نفر و هنر بـا ۲۲۱ هـزار و 4۹3 نفر قـرار دارد. نمودار 
موسسـه پژوهش و برنامه ریـزی آموزش عالـی حکایت 
از آن دارد کـه ۵۱ درصـد دانشـجویان در علـوم انسـانی، 
۲4 درصـد دانشـجویان در فنـی و مهندسـی، هشـت 
درصـد دانشـجویان در علـوم پزشـکی، هفت درصـد در 
هنر، ۶ درصد علـوم پایـه و چهار درصـد در کشـاورزی و 

دامپزشـکی مشـغول به تحصیل هستند.
کدام مقطع بیشترین دانشجو دارد

کنکـور سراسـری همیشـه پرداوطلب تریـن آزمـون در 
مقایسـه با کنکورهای کارشناسی ارشـد و دکتری بوده و 
هسـت. پذیرفته شـدگان این آزمون، مقطع کارشناسی 
را به پردانشـجوترین دوره تحصیلی در میان سایر مقاطع 
تبدیل کرده اند. گزارش آمار دانشجویان به تفکیک دوره 
های تحصیلی در کاردانی، کارشناسی، کارشناسی ارشد، 
دکتری حرفه ای و دکتری تخصصی نشـان مـی دهد در 
کارشناسـی، یک میلیون و ۹۸۱ هـزار و ۵00 نفر در حال 
تحصیل هسـتند. در رده های بعدی، کارشناسـی ارشد با 
۵00 هزار و 4۷۱ دانشـجو، کاردانـی با 4۲۵ هـزار و ۵۹۵ 
دانشـجو، دکتری تخصصی با ۱۶3 هزار و ۹34 دانشـجو 
و دکتری حرفه ای با ۱0۲ هزار و ۲۷۹ دانشـجو ایسـتاده 
اند. درصدهای جمعیت دانشـجویی در مقاطع تحصیلی 
نشـان دهنده این نکته اسـت که هـم اکنـون ۶3 درصد 

جمعیت دانشجویی کشور در کارشناسـی، ۱۶ درصد در 
کارشناسـی ارشـد، ۱3 درصد در کاردانی، پنج درصد در 
دکتری تخصصی و سـه درصد هـم در دکتـری حرفه ای 

مشـغول به تحصیل هستند.
مردان گوی سبقت را از زنان ربودند 

آمارهـای تفکیکـی موسسـه پژوهـش و برنامـه ریـزی 
آموزش عالی در سـال های ۹۵-۱3۹4 تـا ۱3۹۹-۱400 
نشـان می دهـد جمعیـت زنـان دانشـجو روی 4۵ تا 4۹ 
درصد نوسـان دارد اما هیـچ گاه این رتبه را از دسـت نداد. 
بر اساس آخرین سال تحصیلی ذکر شـده یعنی ۱3۹۹-
۱400، هم اکنون 4۹.۱۸ درصد جمعیت دانشـجویی را 
زنان با تعـداد یک میلیـون و ۵۶0 هزار و ۸۶ نفر تشـکیل 
مـی دهنـد. تعـداد مـردان نیـز در این سـال ها بیـن ۵0 
درصد تا ۵4 درصـد در نوسـان بود اما در سـال تحصیلی 
ذکر شـده یعنی ۱400-۱3۹۹ به ۵0.۸۲ درصد و معادل 

یک میلیون و ۶۱۲ هـزار و ۹۱۹ نفر رسـید.
فنی و مهندسی مغضوب دانشجویان؟

طبق آمارهای موسسـه پژوهـش و برنامه ریـزی آموزش 
عالی، در فاصله سـال های ۹۶-۱3۹۵ تـا ۱3۹۹-۱400، 
تعداد دانشـجویان گـروه تحصیلی فنی و مهندسـی هم 

کاهش چشـمگیری داشت.
طبـق ایـن گـزارش، در سـال ۹۶-۱3۹۵، گـروه فنـی 
و مهندسـی یـک میلیـون و ۱۷۶ هـزار و ۶۹0 دانشـجو 
داشـت در حالی کـه در فاصلـه پنـج سـال، این تعـداد به 
۷۶۲ هـزار و 34۱ نفـر کاهـش یافـت. ایـن رونـد نزولیِ 
کاهش دانشـجویان، گریبـان گروه تحصیلی کشـاورزی 
و دامپزشـکی را هـم گرفته اسـت. جمعیت دانشـجویی 
ایـن گـروه تحصیلـی، از ۱۶0 هـزار و 3۲0 نفـر در سـال 
۹۶-۱3۹۵ بـه ۱۱۵ هـزار و ۲۶۱ نفـر در سـال ۱400-

۱3۹۹ نفـر رسـید.

دانشگاه های دولتی چه تعداد دانشجو دارند؟
ایـن سـه میلیـون و انـدی دانشـجو در دانشـگاه هـای 
زیرمجموعه وزارتخـان  های علوم، تحقیقـات و فناوری و 
بهداشـت، درمان و آموزش پزشـکی تحصیـل می کنند. 
با ایـن حـال باز هـم بـه آمـار جالبـی در ایـن حـوزه می 
رسیم. در مجموعه دانشگاه های وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری ۲۲.۱ درصد دانشـجویان معادل ۷0۱ هزار و ۶۲0 
نفر در دانشـگاه های جامع و تخصصی تحصیل می کنند.

بخـش اعظـم دانشـجویان در سـایر زیـر مجموعه هـای 
وزارت علـوم مشـغول بـه تحصیل هسـتند.

 بـر ایـن اسـاس، تعـداد 4۱۹ هـزار و ۸۷۷ نفـر معـادل 
۱3.۲ درصـد دانشـجویان در دانشـگاه پیـام نـور، در 
دانشـگاه فرهنگیـان ۷۸ هـزار و 443 نفـر معـادل ۲.4 
درصـد، در دانشـگاه علمـی کاربـردی ۲۲۷ هـزار و ۸۱۶ 
نفر معادل ۷.۲ درصد و در دانشـگاه فنـی و حرفه ای ۱۷0 
هـزار و ۷۱۷ نفـر معـادل ۵.4 درصد تحصیـل می کنند. 
دانشـگاه های پیام نور، فرهنگیان، جامـع علمی کاربردی 
و فنی وحرفـه ای به عنـوان دانشـگاه های دارای ماموریت 
خـاص شـناخته می شـوند.به گـزارش خبرآنلایـن، 
موسسـات آمـوزش عالـی غیردولتـی و غیرانتفاعـی نیز 
تعداد ۲۵۷ هـزار و ۲۲۹ نفر معـادل ۸.۱ درصد دانشـجو 
دارنـد. گـروه آزمایشـی علـوم پزشـکی را در کنکـور بـه 
عنـوان پرداوطلب تریـن آزمون سراسـری می شناسـیم 
و هر سـال حدود ۵00 هزار داوطلـب دارد. امـا طبق آمار 
موسسـه پژوهش و برنامه ریزی آموزش عالی، هم اکنون 
رشـته های علوم پزشـکی کـه دانشـجویانش قرار اسـت 
در دانشـگاه های زیرمجموعـه وزارت بهداشـت، درمان و 
آموزش پزشـکی لبـاس کادر درمـان به تن کننـد، فقط 
۲۲0 هزار و 33۵ نفر هسـتند. در نهایت، تعداد ۲۸ هزار و 
3۵۶ نفر معادل 0.۹ درصد دانشـجویان در دانشـگاه های 
سایر دسـتگاه های اجرایی مشـغول به تحصیل هستند.
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آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئين نامه قانون 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي 

فاقد سند رسمي

آگهی تحدید حدود اختصاصیگواهی انحصار وراثت

برابر راي شماره 140160319012001745 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالكانه 
بلامعارض متقاضي خانم سميه شهاب الديني فرزند علي به شماره شناسنامه 364 صادره از سیرجان 
در يك قطعه زمين مزروعي به مساحت 89265/57 مترمربع پلاك 1786 اصلي واقع در جاده شیراز 
روستای علی آباد کفه خريداري از مالك رسمي آقاي محمد هورتاش محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور 
سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/6/28
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/7/12
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1۳821۳6

خانم زهرا توکلی نژاد اله آبادی به شماره شناسنامه 
20 به استناد شهادت نامه و گواهی فوت و فتوکپی 
شناسنامه ورثه درخواستی بشماره 108/4/1401 تقدیم این دادگاه 
نموده چنین اشعار داشته است که شادروان مرحوم محمد توکلی 
در  تاریخ 1401/5/12  در   1 شناسنامه  شماره  به  آبادی  نژاد الله 
اقامتگاه دائمی خود بر اثر بیماری فوت نموده است و ورثه حین 

الفوت وی عبارتند از:
1. خانم خدیجه توکلی الله آبادی فرزند اکبر به شماره شناسنامه 8 

محل صدور حوزه روستایی کوهبنان همسر متوفی.
2.خانم زهرا توکلی نژاد الله آبادی فرزند محمد به شماره شناسنامه 

20 محل صدور حوزه 4 زرند فرزند متوفی. 
آبادی فرزند محمد به شماره  نژاد الله  3. آقای محمود توکلی 

شناسنامه 1 محل صدور حوزه زرند فرزند متوفی. 
شماره  به  محمد  فرزند  آبادی  الله  نژاد  توکلی  جواد  آقای   .4

شناسنامه 1 محل صدور حوزه مرکزی کوهبنان فرزند متوفی. 
شماره  به  محمد  فرزند  آبادی  نژاد الله  توکلی  سعید  آقای   .5
از  فرزند متوفی.  پس  زرند  شناسنامه 86 محل صدور حوزه 

تشریفات قانونی و ملاحظه گواهینامه مالیات بر ارث به شماره 
پرونده 108 مورخه 1401/6/9 در وقت فوق العاده شعبه 4 شورای 
حل اختلاف کیانشهرو طغرالجرد به تصدی امضا کنندگان زیر 
تشکیل و پس از ملاحظه پرونده کار و باستناد ،ماده 892، 862، 
946، 913، 901، 887، 864،861 قانون آیین دادرسی مدنی گواهی 
می نماید که ورثه در گذشته منحصر به اشخاص یاد شده در بالا 
بوده و وارث دیگری ندارد و دارایی ان شادروان پس از پرداخت 
و انجام حقوق و دیونیکه بر ترکه تعلق می گیرد بین ورثه تقسیم 
می گردد.   از کل ماترک متوفی یک هشتم از اموال منقول و یک 
هشتم از قیمت اموال غیرمنقول متوفی سهم همسر متوفی و بقیه 
آن بین فرزندان به هر پسر دو برابر هر دختر متوفی ارث تعلق می 
گیرد.  این گواهینامه برای مبلغ بیشتر از پانصد میلیون ریال دارای 

ارزش قانونی است. / م الف 16

محمدمهدی میرزائی عبدالیوسفی
قاضی دادگاه عمومی/ شورای حل اختلاف 
کیانشهرو طغرالجرد

چون ششدانگ هریک از پلاکهای ذیل از 835- اصلی واقع در 
شهرستان منوجان قطعه پنج بخش 46 کرمان آگهی موضوع 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و 
ماده 13 آیین نامه قانون ثبت منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته 
و نیاز به تحدید حدود دارد. لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخه 1401/06/22 
آگهی تحدید حدود آن به استناد تبصره ماده 13 قانون مزبور منتشر و عمليات 
تحدید آن از ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخه 1401/07/19 در محل شروع و 

بعمل خواهد آمد. 
109 فرعی از 835 - اصلی خانم زینب میرانی فرزند احمد ششدانگ یک قطعه 
زمین محصور با بنای احداثی در آن به مساحت 1047.70 متر مربع واقع در قلعه 

شهرستان منوجان
 108 فرعی از 835 - اصلی آقای فضل الله میرانی فرزند احمد ششدانگ یک 
قطعه زمین محصور با بنای احداثی مساحت 1103 متر مربع واقع در قلعه شهرستان 

منوجان 
107 فرعی از 835 - اصلی آقای امین الله میرانی فرزند احمد ششدانگ یک 
قطعه زمین محصور با بنای احداثی مساحت 447.19 متر مربع واقع در قلعه 

شهرستان منوجان. 

 106 فرعی از 835 - اصلی آقای احمد میرانی فرزند محمد ششدانگ یک 
قطعه زمین محصور با بنای احداثی مساحت 374.16 متر مربع واقع در قلعه 

شهرستان منوجان .
105 فرعی از 835 - اصلی آقای احمد میرانی فرزند محمد ششدانگ یک قطعه 
زمین محصور با بنای احداثی مساحت 391.82 متر مربع واقع در قلعه شهرستان 

منوجان 
110 فرعی از 835 - اصلی خانم زینب میرانی فرزند احمد ششدانگ یک قطعه 
زمین محصور با بنای احداثی مساحت 307٫09 متر مربع واقع در قلعه شهرستان 

منوجان
لذا به مالکین و مجاورین رقبه فوق اخطار می گردد که در موعد مقرر در محل وقوع 
ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدیدی با معرفی مالک 
انجام و چنانچه کسی از مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشد 
طبق ماده 20 قانون ثبت و ماده 86 اصلاحی پس از تنظیم صورتجلسه تحدیدی 
اعتراض خود را کتبا به این اداره اعلام و ظرف مدت 30 روز دادخواست به مراجع 
ذیصلاح قضایی تقدیم نماید و گواهی دادخواست مربوطه را به این اداره ارائه نماید. 

پس از گذشت مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.

علی رحمانی خالص.رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمان 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140160319002002396 هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای احمد میرانی فرزند محمد بشماره شناسنامه 6080150875 صادره 
از منوجان در ششدانگ یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی در آن  به مساحت 391٫82مترمربع 
پلاک105 فرعی از835- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک یک فرعی از 835- اصلی قطعه 5 بخش 
46 کرمان  واقع در قلعه منوجان  خریداری از مالک رسمی آقای فقیر محمد زارعی محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:617
 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمان 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140160319002002395 هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زینب میرانی فرزند احمد بشماره شناسنامه 4042 صادره از منوجان   
در ششدانگ یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی در آن  به مساحت 1047٫70مترمربع پلاک 109 
فرعی از 835- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک یک فرعی از 835- اصلی قطعه 5 بخش 46 
کرمان  واقع در قلعه منوجان  خریداری از مالک رسمی آقای فقیر محمد زارعی محرز گردیده است.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:621
 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمان فاقد سند 
رسمی برابر رای شماره 140160319002002400 هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زینب  میرانی 
فرزند احمد بشماره شناسنامه 4042 صادره از منوجان در ششدانگ یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی در آن  به 
مساحت 307٫09مترمربع پلاک110 فرعی از835- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک یک فرعی از 835- اصلی قطعه 
5 بخش 46 کرمان  واقع در قلعه منوجان  خریداری از مالک رسمی آقای فقیر محمد زارعی محرز گردیده است.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر 

خواهد شد ./م الف:622
 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمان فاقد سند 
رسمی برابر رای شماره 140160319002002532 هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم نسیبه زارعی 
منوجان فرزند محمد بشماره شناسنامه 4904 صادره از منوجان در یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی در آن  به 
مساحت 934٫40مترمربع پلاک4139 فرعی از920- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 920- اصلی قطعه 5 بخش 
46 کرمان  واقع در منوجان  خیابان مسلم  خریداری از مالک رسمی آقای احمد رازبان محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد 

شد ./م الف:633
 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمان فاقد 
سند رسمی برابر رای شماره 140160319002002399 هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای احمد میرانی فرزند محمد بشماره شناسنامه 6080150875 صادره از منوجان   در ششدانگ یک قطعه زمین 
محصور با بنای احداثی در آن  به مساحت 374٫16مترمربع پلاک106 فرعی از835- اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک یک فرعی از 835- اصلی قطعه 5 بخش 46 کرمان  واقع در قلعه منوجان  خریداری از مالک رسمی 
آقای فقیر محمد زارعی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:618
 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمان فاقد 
سند رسمی برای رای شماره 140160319002002397 هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای امین الله میرانی فرزند احمد بشماره شناسنامه 3150148391 صادره از کهنوج در ششدانگ یک قطعه زمین 
محصور با بنای احداثی در آن  به مساحت 447٫19مترمربع پلاک107 فرعی از835- اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک یک فرعی از 835- اصلی قطعه 5 بخش 46 کرمان  واقع در قلعه منوجان  خریداری از مالک رسمی آقای 

فقیر محمد زارعی محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت 

صادر خواهد شد ./م الف:619
 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/06/14
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/28
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

آمار دانشجویان: سه میلیون و ۱۷3 هزار و ۷۷۹ نفر

جمعیتدانشجوییکشورآبرفت!



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان
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خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

رئیس اورژانس پیش بیمارستانی دانشگاه علوم پزشکی جیرفت از 
فوت یک نفر بر اثر برخورد صاعقه در یکی از روستاهای شهرستان 

جیرفت خبر داد.
ابراهیم افضلی اظهار داشت: گزارش برخورد صاعقه با مردی 4۵ ساله 
در روستای شریف آباد دهنو فتح المبین شهرستان جیرفت ساعت 
۱۷و ۲۵ دقیقه امروز به مرکز اورژانس فوریت های پزشکی دانشگاه 

علوم پزشکی جیرفت اعلام شد.
او افزود: بلافاصله نزدیک ترین تیم اورژانس جاده ای دهنو به محل 
اعزام شد. وی ادامه داد: در بررسی های تیم اورژانس مشخص شد 
که فرد صاعقه زده فاقد علائم حیاتی بوده و پس از برخورد صاعقه 

فوت کرده است.
رئیس اورژانس پیش بیمارستانی دانشگاه علوم پزشکی جیرفت بر 

رعایت نکات ایمنی در زمان صاعقه تاکید کرد.

محسن روحی مدیرکل فرهنگ و ارشاد استان کرمان در ادیدار با منتخبین شورای انجمن 
خوشنویسان کرمان ضمن تبریک به منتخبین جدید شورا که با مشارکت بالای جامعه 
خوشنویسان معرفی شده اند، اظهار امیدواری نمود افراد جدید با انگیزه و پشتکار بتوانند 
در راستای توسعه و پرورش استعدادهای این رشته هنری و توسعه فضای خوشنویسی 

موفق باشند.
او افزود: این اداره کل در زمینه طرح ها و برنامه های تولیدی انجمن به ویژه برپایی نمایشگاه 
آثار هنری مرتبط با موضوع انقلاب اسلامی حمایت های لازم را به عمل خواهد آورد و 

امیدواریم شاهد تحول و تحرک بیشتر این رشته هنری باشیم.
در این نشست فرایند انتخاب مسئول شعبه انجمن پیگیری و با رای گیری، آقایان مهدی 
ابراهیمی و محمدحسین مودب جهت تصدی مسئولیت انجمن از سوی اعضای شورا و 
مقرر شد رزومه نامبردگان جهت بررسی و تصمیم گیری نهایی و صدور حکم به انجمن 

خوشنویسان ایران ارسال گردد.

طبق اعلام رئیس مرکز پیش بینی اداره کل هواشناسی استان کرمان، با توجه به  
نوع بارش های تابستانی، آبگرفتگی معابر و طغیان رودخانه ها در برخی مناطق دور 
از انتظار نیست.  حمیده حبیبی درباره وضعیت جوی استان کرمان در هفته جاری 
گفت: افزایش ابر در سطح استان دور از انتظار نیست. او، پیش بینی می کند که در 
نیمه جنوبی استان مخصوصا در مناطقی از جنوب، جنوب غرب و غرب استان 
کرمان رگبارهای پراکنده باران گاهی همراه با رعد و برق و وزش تندبادهای لحظه 
تا اواسط هفته جاری حاکم خواهد بود. طبق اعلام رئیس مرکز پیش بینی اداره 
کل هواشناسی استان کرمان، با توجه به  نوع بارش های تابستانی، آبگرفتگی معابر و 
طغیان رودخانه ها در برخی مناطق دور از انتظار نیست. او در پایان می گوید: باتوجه 
به ناپایداری ها در این هفته وزش تندبادهای لحظه ای و خیزش گرد و غبار دور از 

انتظار نیست اما خوشبختانه وقوع طوفان شن نخواهیم داشت.

دیدار منتخبین شورای انجمن خوشنویسان کرمانصاعقه جان مرد ۴5 ساله جیرفتی را گرفت
 با مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان

هواشناسی اعلام کرد:
احتمال آبگرفتگی معابر و طغیان رودخانه ها 

در برخی مناطق استان کرمان

عکس نوشت

رییس اداره حفاظت محیط زیست قلعه 
گنج گفت: یک پرنده شکاری نابالغ به همت 
یک دانش آموز به محیط زیست شهرستان 

قلعه گنج تحویل شد.
سلمان کرمی، افزود: دانش آموز طبیعت 
دوست قلعه گنجی یک پرنده شکاری 
که قادر به پرواز نبود را پیدا می کند و به 
اداره محیط زیست این شهرستان تحویل 

می دهد.
کرمی با تقدیر از اقدام این دانش آموز 
طبیعت دوست اظهار داشت: این پرنده 
شکاری پس از انجام معاینات و مراقبت و بعد 
از بهبودی کامل در زیستگاه طبیعی خود 

رهاسازی می شود.
زیست  محیط  حفاظت  اداره  رییس 
شهرستان قلعه گنج با اشاره به اینکه 
پرندگان شکاری در تنظیم جمعیت برخی 
از حشرات مضر و جوندگان نقش مهمی 
داشته، تاکید کرد: مطابق قانون، هرگونه 
شکار، زنده گیری، نگهداری غیرمجاز و 
خرید و فروش این پرندگان ممنوع می باشد.
او از شهروندان خواست ضمن اجتناب 
از خرید و یا نگهداری این گونه ها، در 
صورت مشاهده هرگونه تخلف زیست 
محیطی موضوع را از طریق سامانه ۱۵40 

به کارشناسان محیط زیست اطلاع دهند.

پیش بینی می شود از ۸۲00 هکتار باغ های بارور 
پسته حدود ۵00 تن محصول از ارقام مختلف 

برداشت شود
اژدری فرماندار راور گفت: سطح زیر کشت 
پسته شهرستان ۸۷00 هکتار است که امسال 
به برداشت پسته در شهرستان راور علت سرمای 
باغدارن خسارت  از محصول  شدید بخشی 

شدیدی دیده است.

او افزود: پیش بینی میشود از ۸۲00 هکتار باغات 
بارور پسته حدود ۵00 تن محصول از ارقام مختلف 
پسته )کله قوچی فندقی احمدآقایی اکبری و 
بادامی ( برداشت شود که حدود ده درصد سالهای 

قبل است.
اژدری گفت: امهال وامهای کشاورزی و پرداخت 
تسهیلات بلند مدت با سود کم ، از عمده 

خواسته های کشاورزان است.

رئیس اداره سیما و منظر شهری شهرداری از 
برگزاری نخستین جشنواره المان های فلزی پسته 
در رفسنجان خبر داد. مهندس مجتبی میرزمانی با 
اعلام این خبر اظهارکرد: اداره سیما و منظر شهری 
در راستای وظایف و اهداف خود نسبت به ارتقاء سطح 
هنری در نظر دارد جشنواره ساخت المان های فلزی 
پسته شهرستان رفسنجان را برگزار نماید. رئیس 
اداره سیما و منظر شهری شهرداری رفسنجان بهبود 
سیمای بصری و ارتقای هویت بخشی به شهرستان 
را از اهداف برگزاری این جشنواره عنوان کرد و افزود: 
این جشنواره در دو بخش بومی و کشوری برگزار و 
شرکت در فراخوان برای عموم علاقمندان از سراسر 
کشور آزاد است. مهندس میرزمانی ضمن دعوت 
از افراد حقیقی، حقوقی و هنرمندان و متخصصین 
از سراسر کشور در زمینه المان های فلزی شهری، 
گفت: علاقمندان برای کسب اطلاعات بیشتر از 
شرایط و مقررات جشنواره و شرکت در فراخوان لازم 

است حداکثر تا تاریخ ۱۵ مهرماه سال جاری نسبت 
به ثبت نام و ارسال فرم های مشخصات فردی و فنی 

طرح، در سامانه پیشنهادات شهرداری رفسنجان 
) Snp.rafsanjan.ir ( بخش فراخوان اقدام 
نموده و تصویر ایده آثار خود را به صورت یک پوستر 
با ابعاد ۵0*۷0 سانتیمتر از طریق سامانه فوق ارسال 
نمایند. او عنوان کرد: به ازای هر تیم از هنرمندان 
پس از اجرای کامل طرح تاییده شده توسط کمیته 
سیما و منظر شهری رفسنجان، مبلغ 300 میلیون 
ریال پرداخت می گردد. مهندس میرزمانی با بیان 
اینکه هیئت داوران این جشنواره کمیته زیباسازی 
شهرداری رفسنجان هستند، گفت: زمان داوری 
وانتخاب آثار ۱۶-۱۷ مهرماه ماه و زمان اعلام نتایج 
نهایی برگزیدگان ۱۹ مهر ماه است. او افزود: پس از 
پالایش و بررسی طرح های راه یافته به مرحله داوری 
توسط کمیته زیباسازی، ۱0 طرح انتخاب و برای 

اجرا در سطح شهر آماده می شود.

نجام مسئولیت اجتماعی و کمک به  ر کرمان گفت: در راستای ا شهردا
دانش آموزان دارای معلولیت، تفاهم نامه همکاری شهرداری کرمان با 

اداره آموزش و پرورش استثنایی استان کرمان منعقد شد.
  سعید شعرف باف، در حاشیه نشستی که با حضور مدیرکل اداره آموزش و 
پرورش استثنایی استان کرمان و مشاور شهردار در امور نابینایان و افراد 
دارای معلولیت برگزار شد، با بیان اینکه دانش آموزان مدارس استثنایی 
شهر کرمان مشمول این تفاهم نامه هستند، افزود: در این راستا قرار است 
شهرداری کرمان بخش قابل توجهی از سرویس دهی این مدارس را بر 

عهده  بگیرید.
نجام شده و  م تنها در یک یا دو شهر کشور ا قدا ین ا و اظهار داشت: ا ا
شهرداری کرمان نیز در قالب عمل کردن به مسئولیت اجتماعی، به این 

قشر کمک خواهد کرد.
شهردار کرمان، با اشاره به اینکه بسیاری از خانواده های دانش آموزان 
زمند کمک هستند، بیان کرد:  ر محرومیت و نیا رای معلولیت، دچا دا
شهرداری با قبول سرویس دهی به این افراد، قصد دارد تا باری از دوش 

خانواده های این دانش آموزان بردارد.
ده شده و حجم سرویس دهی، گفت:  عتبار اختصاص دا و درخصوص ا ا
به زودی با برآوردهای انجام شده در این خصوص، اطلاع رسانی خواهد 
شد و سرویس دهی به دانش آموزان محروم و استثنایی در دستور کار 

قرار خواهد گرفت.
شعرباف ادامه داد: طبق لیست ارائه شده ازسوی اداره آموزش و پرورش 
استثنایی استان کرمان، ۱3 مدرسه استثنایی در شهر کرمان  معرفی 

شده که نیاز است به ۹00  دانش آموز سرویس دهی شود.
او یادآور شد: برای این میزان دانش آموز، بالای ۵0 تا ۶0 عدد سرویس از 

نوع خودروی ون، مینی بوس و سواری نیاز است.
شهردار کرمان تاکید کرد: در تفاهم نامه منعقد شده بین شهرداری و اداره 
آموزش و پرورش استثنایی، تعهداتی برای شهرداری دیده شده که یکی 

از موارد، مربوط به حمل ونقل دانش آموزان مدارس استثنایی است.
نعقاد تا پایان سال ۱40۲  لازم به ذکر است؛ مدت تفاهم نامه از زمان ا

تعیین شده و در صورت توافق طرفین، قابل تمدید و بازبینی است.

»گوسفند»سنگسری

شهرستان مهدیشـهر )سنگسر سابق( خاستگاه 
ایل سنگسری در فاصله حدود ۱۵ کیلومتری 

شمال مرکز استان سمنان قرار دارد. سنگسری ها 
شـاخص ترین کوچندگان دامنه های البرز هستند. 

آن ها طولانی ترین مسیر کوچ جهان را طی 
می کنند به طوری که فاصله ی دورترین نقطه 

ییلاقی و قشلاقی آنان به بیش از ۱۵۰۰ کیلومتر 
می رسد. بر اساس طرح آمایش سرزمین سازمان 

مدیریت و برنامه ریزی سمنان در سال ۱۳۹۹، 
فعالین حوزه ی پرورش دام سبک این استان 

حدود ۱۴ هزار و ۳۰۰ نفر با تعداد ۱/۳ میلیون 
راس گوسفند و بره است. 

نجات پرنده شکاری به دست 
دانش آموز قلعه گنجی

برداشت پسته در شهرستان راور

نخستین جشنواره المان های فلزی پسته در رفسنجان برگزار می شود

انعقاد تفاهم نامه همکاری شهرداری کرمان با اداره 
آموزش و پرورش استثنایی استان

خبر

در راستای اهداف علمی و پژوهشی، تفاهم نامه 
همکاری بین گروه صنایع سیمان کرمان و دانشگاه 
علوم پزشکی به منظور تولید سیمان های پزشکی و 

فسفاته به امضا رسید.
مهندس رحمانی مدیر عامل سیمان کرمان در این 
خصوص عنوان داشت: به لطف پروردگار و تلاش 
ران سیمان کرمان، طی سال های گذشته  همکا
نش بنیان  زیرساخت های لازم جهت تولیدات دا
فراهم شده و نظر به وجود کارشناسان زبده و با 
نش روز در مرکز پژوهش و تحقیقات سیمان  دا
کرمان به عنوان یکی از بزرگترین و مجهزترین مراکز 
تحقیقاتی بتن و سیمان کشور، این کارخانه می تواند 
سهم بسزایی در افزایش سطح تولیدات دانش بنیان 

رتقای سطح کیفی و تنوع محصولات سیمانی  و ا
ایفا نماید.

ز مشکلات جامعه  مروزه یکی ا لازم به ذکر است ا
پزشکی و دندانپزشکی کشور، تامین مواد اولیه است 
زیرا بخش قابل توجهی از این مواد از خارج از کشور 

با کیفیتهای متفاوت وارد می شود. 
بی شک حضور صنعت بزرگی مانند صنعت سیمان 
در کنار جامعه پزشکی و دندان پزشکی کشور می 
ز مشکلات، در زمینه  ه گشای بسیاری ا ند را توا
پژوهش، تولید و تامین مواد اولیه در این حوزه باشد.
مدیر پژوهش، تحقیقات و کنترل کیفی سیمان 
کرمان نیز به تشریح این اقدام در مجموعه پرداخت 
کرمان  سیمان  محققین  اخیرا  داشت:  اظهار  و 

فعالیت های علمی و پژوهشی خود را در زمینه تولید 
سیمان های فسفاته و MTA آغاز نموده اند که یکی 
ین سیمان ها در ترمیم بافت های  ربردهای ا ز کا ا

استخوانی بدن و دندان در انسان است. 
ترکیب   MTA به  موسوم  پزشکی  سیمان های 
پرتلند  های  سیمان  به  مشا وفیزیکی  شیمیایی 

صنعتی دارند.
مهندس فرازمند افزود: در این راستا وجهت تولید 
سیمان های جدید و دانش بنیان، گروه صنایع سیمان 
نشگاه علوم پزشکی کرمان تفاهم پامه  کرمان با دا
همکاری امضا نموده است. با امضای این تفاهم نامه، 
بستر لازم برای همکاری های علمی و پژوهشی بین 

محققین این دو مرکز بر قرار شده است.

همکاری در تولید سیمان های با کاربرد پزشکی؛

تفاهم نامه »سیمان کرمان« و »علوم پزشکی کرمان«

همزمان با زنگ بازگشایی مدارس؛
نواختن زنگ "یاری گران زندگی" 

در کرمان
 

مدیر کل آموزش و پرورش استان کرمان گفت: زنگ 
با زنگ »بازگشایی  »یاری گران زندگی« همزمان 
مدارس« در 4000 مدرسه در هر سه دوره تحصیلی در 

استان نواخته می شود.
بر  برا در  قبت  مرا کارگروه  جلسه  در  رضایی  رضا 
زنگ  گفت:  آموزان  نش  دا اجتماعی  آسیب های 
نه و شعار  »یاری گران زندگی« با رویکرد پیشگیرا
»مدرسه دوست دار دانش آموز« و با  هدف آموزش، 
تربیت و  ارتقای توانمندی های اجتماعی دانش آموزان 
در حدود ۵0 درصد کل مدارس استان نواخته می شود.

او با بیان اینکه زنگ »یاری گران زندگی« همزمان با 
زنگ »بازگشایی مدارس« در 4000 مدرسه در هر سه 
دوره تحصیلی در استان نواخته می شود، افزود: انتخاب 
لعمل  ا فیایی، دستور مدارس بر اساس منطقه جغرا
و تراکم دانش آموزی صورت گرفته و این مراسم در 
راستای اجرای مفاد تفاهم نامه ی شورای هماهنگی 
مبارزه با مواد مخدر و آموزش و پرورش برگزار می شود.

مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان ابراز امیدواری 
کرد: با اجرای این طرح بتوانیم در راستای پیشگیری از 

آسیب های اجتماعی گام های موثری برداریم

فراخوان مسابقه دلنوشته به 
آتش نشانان منتشر شد

و  آتش نشان  بخش   ۲ در  نشانان  آتش  به  دلنوشته  مسابقه 
عموم شهروندان در کرمان برگزار می شود.

خدمات  و  نشانی  آتش  سازمان  مدیرعامل  بابایی،  ابراهیم 
اجتماعی  فرهنگی،  سازمان  گفت:  کرمان  شهرداری  ایمنی 
و ورزشی شهرداری کرمان با همکاری سازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی، مسابقه دلنوشته را در ۲ بخش آتش نشان و 

شهروندان برگزار می کند.
او ادامه داد: این مسابقه با موضوع فداکاری و ایثار آتش نشانان 

اجرا می شود.
ایمنی شهرداری  نشانی و خدمات  مدیرعامل سازمان آتش 

کرمان بیان داشت: مهلت ارسال آثار تا 4 مهرماه است.
او تصریح کرد: علاقه مندان می توانند آثار خود را به شماره 
0۹03۹440۱3۷ در فضای مجازی )واتس آپ( ارسال کنند.

فراخوان 

شرکت زغال سنگ به لحاظ 
سیستماتیک زیان ده است

مدیرعامل شرکت زغالسنگ  کرمان در جلسه شورای اداری کوهبنان گفت: 
شرکت به لحاظ سیستماتیک زیان ده است و حداقل ۱۲ سال به دلیل زیان 

سنواتی گرفتار ماده ۱4۱ قانون تجارت است.
محسن شریفی افزود: هرچند در معدود سال های مالی صرفا به دلیل جهش 
قیمت محصول اصلی ، سود در شرکت گزارش شده اما این سود نه تنها کفاف 
زیان انباشته سنگین شرکت را نداده بلکه متاسفانه ورود نقدینگی به شرکت 

و نداشتن مدیریت صحیح نقدینگی تاثیر منفی در روند کاری داشته است.
درحال حاضر با تلاش تیم مدیریتی شرکت انشالله تا ۲ماه آینده این مشکل 
ز امکانات و  ند ا مرتفع شده و از ماده ۱4۱ خارج میشویم و شرکت می توا

تسهیلات بانک ها استفاده کند.
او با بیان این مطلب که همکاری و تعامل دستگاه های اجرایی استان زمینه ساز 
توسعه و پیشرفت معادن زغالسنگ کرمان در راستای تولید، فرآوری ، صادرات 
محصول و ایجاد ارزش افزوده است از مسئولین اجرایی استان درخواست 
همکاری در زمینه پرداخت تسهیلات بانکی و تنفس یکساله از تامین اجتماعی 

و دارایی برای پرداخت بدهی.های سنوات گذشته کرد. 
او با بیان اینکه شرکت از پتانسیل و ظرفیت خوبی در زمینه تولید زغال سنگ 
برخوردار است بیان داشت: از برنامه های خوب و در دست اجرا، بهره برداری از 
طرح های توسعه ای است که در حال تکمیل شدن است که با همکاری و تعامل 
دستگاه های اجرایی ذی ربط زمینه اشتغال ۲۷00نفر را در استان ایجاد می کند.

در پایان این جلسه محمد مهدی فداکار استاندار کرمان قول مساعد داد که در 
نشستی به مشکلات زغالسنگ کرمان رسیدگی شود.


